
ODAVİZYON
KOCAELİ SANAYİ ODASI ayl ık resmi yayın organıdır                                     SAYI 190 TEMMUZ 2022

KOCAELİ SANAYİ ODASI                 

Başkan Zeytinoğlu: 
Firmaların finansmana 
erişiminin zorlaşması 
yeni sorunlar yaratıyor KSO ÇEVRE ÖDÜLLERİ 

SAHİPLERİN
İ B

ULDU Büyükelçi Landrut:
Yeşil Mutabakat sosyal 
ve ekonomik dönüşüm 
getirecek

Rifat Hisarcıklıoğlu: Kamu özel sektör diyalog 
mekanizmalarının kurulması çok önemli

i

KOSGEB Başkanı 
Hasan Basri Kurt

Girişimleri erken aşamada 
yakalamak çok önemli 



Yenilikçi Eğitim Ortak Sağlık Güvenlik Birimi Danışmanlık Tıbbi Malz. San. ve Tic. Ltd. Şti.

YENİLİKÇİ OSGB

Sepetlipınar Serbest Bölge Mah. 107. Cad. No:12/B

İŞ SAĞLIĞI VE İŞ GÜVENLİĞİ UZMANI 

Tel: 0262 341 38 41(Pbx) Faks: 0262 341 38 60



KOCAELİ SANAYİ ODASI 
Adına İmtiyaz Sahibi
Memet Barış Turabi

Yayın Kurulu:
Ayhan Zeytinoğlu, 

Memet Barış Turabi

Oda Haberleri:
Eylem Selvi Arı

Fotoğraf:
Murat Özer

Kocaeli Sanayi Odası Adres
 Fuar içi 41040 Kocaeli

Tel: 0262 315 80 00

nadolu Basın Merkezi

Genel Yönetmen
Levent Akbay

Görsel Destek
Anadolu Basın Merkezi

İletişim:
Adres: Birlik Mahallesi 413. Sokak 

18/A Çankaya/ANKARA
Tel: 0312 496 01 09 - 40

www.anadolubasinmerkezi.com

Yayın Koordinatörü
Umutcan Akbay

Yayına hazırlık:

Görsel Yönetmen 
Melis Çinçinoğlu

Editör
Belma Özgen

bu sayıda.. .

4

6
8

10

13

14

16

18

21

22

25

26

30

33
34
36

36

37

Başkan Zeytinoğlu: Firmaların finansmana 
erişiminin zorlaşması yeni sorunlar yaratıyor
 TOBB Türkiye Ekonomi Şurası toplandı
KOSGEB’den Girişim Sermayesi Yatırım Fonu’na 
100 Milyon TL
KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri 
sahiplerini buldu
Robotik Eğitim Alanları Açılış Töreni Kocaeli 
Üniversitesi’nde yapıldı
Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut: Yeşil 
Mutabakat sosyal ve ekonomik dönüşüm 
getirecek
Sabancı Ventures, beşinci yatırımını Albert 
Health ile dijital sağlık alanında yaptı
Koç Holding Ufuk Avrupa Farkındalık 
Etkinliği’ne ev sahipliği yaptı
Ayhan Zeytinoğlu, İKV Başkanı olarak 
toplantılara katıldı
Bakan Karaismailoğlu: Lojistikte süper güç 
olma yolunda ilerliyoruz
Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, 
firma ziyaretleri gerçekleştirdi
KSO Meclisi’nde  son ekonomik gelişmeler 
değerlendirildi
Türkiye’nin en büyük Gıda İnovasyon Merkezi 
açıldı
Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi
Türkiye Aşkına; Vatan Milletin, İrade Milletin!
KSO  ve  Kocaeli Emniyeti’nden bilişim 
öğrencilerine ‘siber suçlar’ semineri
KSO  ve  Türk Telekom işbirliğinde ‘Dijital Çağ 
-Dijital İşletme’ semineri düzenlendi
Karbon Girişimcilik Programı Demo Günü 
Kocaeli Sanayi Odası’nda gerçekleşti

Kocaeli Cumhuriyet Başsavcısı, Kocaeli Sanayi 
Odası’nı ziyaret etti
Kartepe Kadın Eli Kooperatifi, Kocaeli Sanayi 
Odası’nı ziyaret etti
Konya Ticaret Odası, Kocaeli Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti
Zeytinoğlu, Uşak’da bir dizi ziyarette bulundu
Mesleğim var, umudum var...
‘Bizimköy’ Mütevelli Heyet Toplantısı 
gerçekleştirildi
Zeytinoğlu, Kocaeli Trabzonlular Derneği’nin 
tanıtım toplantısına katıldı 
ÇED uygulamaları semineri gerçekleştirildi
Arabuluculuk bilgilendirme toplantısı 
gerçekleştirildi
Belge Hizmetleri Bilgilendirme Semineri 
gerçekleştirildi
Çevre İhtisas Komisyonu toplantısı 
gerçekleştirildi
Sanayide Kadın Eli’ne 47 firma destek veriyor
Ayhan Zeytinoğlu bir dizi 
TOBB sektör meclisi toplantısına katıldı
Sanayinin Liderleri Programı’nda, üretim 
kapasitesi çeşitliliğinde Kocaeli ilk 3’te yer aldı
Mayıs’ta en büyük teşvik Kartepe Teleferik 
projesi için verildi
Yeşil Satranç-Yeşil Sanayi Buluşmaları Satranç 
Turnuvaları’nın ikincisi Polisan’da gerçekleşti
Mahmut Ayas: Bingöl TSO sanayicinin ve 
girişimcilerin yanında
KSO 33. yılını muhteşem bir konserle kutladı
Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, 
Bizimköy’ü ziyaret etti
İklim değişikliğiyle mücadele için 217 karar 

38

38

38

39
40
40

40

41
41

41

41

42
44

45

46

48

50

51
52

53

10 341846

2538 48 37



� Kocaeli Odavizyon

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, küresel piyasalarda likidite-
nin daraldığı, kaynak bulmanın zorlaştığı, üretim 

maliyetlerinin giderek arttığı bir dönemden geçildiğini 
ifade ederek içerde de firmalar açısından nakit akışının 
zorlaştığını söyledi. 

“Navlun fiyatlarından, hammadde fiyatlarına kadar 
artan maliyetler, üreticilerin fiyatlara yansıtamadıkları 
maliyet farkları, ihracatımızdaki parite kaybı, ihracat-
çının döviz gelirlerine yönelik getirilen uygulamalar, 
reeskont kredilerine ilişkin düzenlemeler sıkıntıları 
arttırıyor, firmalarımızın nakit akışını zorluyor.” şeklin-
de konuşan Ayhan Zeytinoğlu, BDDK’nın bu kapsamda 
aldığı önlemlere ilişkin değerlendirmeler yaptı. 

Firmaların finansmana erişiminin önceki yıllara göre 
daha da zorlaştığını, buna karşın üretim ve ihracatın 
devamlılığı için hammadde ve ara malı ithal etmek ge-
rektiğini, hammadde alımında döviz bazlı ödemeler için 
yine dövize ihtiyaç duyduklarını belirten Ayhan Zeyti-
noğlu firmaların krediye erişimini zorlaştırıcı önlemlerin 
yarattığı sorunlara dikkat çekerek; “Bu şartlar altında, 
firmalarımızın krediye erişimlerini azaltıcı tedbirlerin; 
üretimi, istihdamı ve ihracatla gelen kazancın devam-
lılığını olumsuz yönde etkileyebileceği endişesi taşı-
yoruz. Asıl ihtiyacımız olanın; kalıcı çözümlere yönelik 
yapısal reformları yaparak, yatırım iklimini iyileştirmek 
olduğunu yeniden vurgulamak isterim.” dedi. 

Başkan Zeytinoğlu güncel ekonomik gelişmelerle 
ilgili şu değerlendirmeleri yaptı:

İHRACAT
Haziran ayında ihracat yüzde 18,5 artışla 23 milyar 

395 milyon dolara çıktı. Haziran itibariyle on iki aylık 
ihracatımız  246,2 milyar dolar oldu. İhracatta rekor 
seviyeler görmeyi memnuniyet verici buluyoruz. Ancak 
temmuz ayında Kurban Bayramı tatili nedeniyle, ihracat 
performansımızda ivme kaybı olabileceğini düşünü-
yoruz. Hammadde ihracatı yüzde 24,5 artışla toplam 

ihracattan yüzde 54,4 pay aldı. Yatırım malı ihracatı 
ise yüzde 7,9  artışla toplam ihracattan yüzde 10,3 pay 
alırken Tüketim malı ihracatı yüzde 13,0 artışla toplam 
ihracattan yüzde 34,6 pay aldı. 

Türkiye’nin en fazla ihracat yaptığı ilk beş ülke 
arasında ilk sırayı alan Almanya’ya ihracat yüzde 9,8 
artarak 1 milyar 870 milyon dolara çıktı. ABD’ye ihracat 
yüzde 15,3 artışla 1 milyar 554 milyon dolar oldu. Irak’a 
ihracat yüzde 32,2 artışla 1 milyar 205 milyon dolara 
çıkarken İngiltere’ye ihracat yüzde 5,4 gerileyerek 1 mil-
yar 201 milyon dolara düştü. İtalya’ya ihracat ise yüzde 
5,2 artışla 1 milyar 138 milyon dolar oldu. 

Avrupa’nın ihracatımızdaki payı yüzde 55,4, olur-
ken Yakın ve Ortadoğu Ülkeleri’ne yapılan ihracat 3 
milyar 862 milyon dolar ile yüzde 26,3, Kuzey Afrika 
Ülkeleri’ne ihracat yüzde 15,8 artışla 1 milyar 262 mil-
yon dolar  oldu.

İTHALATTA GELİŞMELER
Haziran’da ithalat yüzde 39,6 artışla 31 milyar 555 

milyon dolara çıktı. Bu kapsamda yatırım (sermaye) 
malları ithalatı yüzde 5,3 gerilerken, hammadde (ara 
mallar) ithalatı yüzde 51,2 artış gösterdi. Tüketim 
malları ithalatı ise yüzde 19,5 arttı. Dış ticaret açığının 
azaltılması noktasında tüketim malları ithalatında daha 
dikkatli davranılması gerektiğini düşünüyoruz.

DIŞ TİCARET AÇIĞI
İthalatın ihracattan hızlı artması nedeniyle Dış tica-

ret açığı yüzde 184,3 artışla 8 milyar 160 milyon dolara 
yükseldi çıktı. Mayıs ayında aylık cari açık 6 milyar 468 
milyon dolar olurken yıllık Cari Açık 29 milyar 444 mil-
yon dolara yükseldi.

Turizm gelirleri artmasına rağmen, açıkta ana etken 
dış ticaret açığındaki yükseliş oldu. 2021’in aynı ayında 
897 milyon dolar olan hizmet gelirleri 3,2 milyar dolara 
çıkarken 2021’de 3,1 milyar dolar olan dış ticaret acığı 
8,7 milyar dolara çıktı. 

“

Firmaların finansmana erişiminin 
zorlaşması yeni sorunlar yaratıyor

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

“Hammadde alımı için dövize ihtiyaç var.” diyen

[başkan’dan mektup ►
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Sonuç olarak Haziran’da ihracatımız rekor seviyede 
gerçekleşmesine karşın ithalatımız da yüksekti. Turizm 
gelirleri de artmasına rağmen dış ticaret açığındaki 
yükselişin haziranda da cari açığı arttırmaya devam 
edeceğini düşünüyoruz.

DOLAR DEĞER KAZANIYOR
Bu arada küresel piyasalarda dolar tüm önemli para 

birimlerine karşı değer kazanıyor. Hem enerji krizi hem 
de FED’in faiz beklentisi nedeniyle; dolar tüm önemli 
para birimlerine olduğu gibi euroya karşı da güçlendi. 
12 Temmuz’da, dolar/euro paritesi 20 yıl sonra ilk kez 
dolar lehine değişti ve iki para birimi eşitlendi. Euro ve 
doların eşitlenmesi bizim için de olumsuz bir gelişme. 

Çünkü ihracatımızın ve turizm gelirlerimizin ağırlığı 
euro ile olurken, ithalatımızın ve dış borç ödemeleri-
mizin ağırlığı dolarla. Özellikle Avrupa yoğun çalışan 
ihracatçılarımızın kar marjları açısından bu konudaki 
riskleri de görmemizde fayda var.

ENFLASYONDA GELİŞMELER
Enflasyon verilerine baktığımızda haziran ayında; 

TÜFE aylık yüzde 4,95 artışla yıllık yüzde 78,62, ÜFE 
aylık yüzde 6,77 artışla yıllık yüzde 138,31 olarak ger-
çekleşti. Döviz kurlarındaki hareket ve girdi fiyatların-
daki artışların devam etmesi sebebiyle enflasyondaki 
yükseliş devam etti.

ÜFE alt kalemlerine baktığımızda Haziran’da yıllık 
bazda Elektrik- gaz-buhar sektöründe fiyatların yüzde 
369,2, enerji fiyatlarında ise yıllık yüzde 317,87 artışlar 
dikkat çekiyor. Küresel enerji fiyatlarındaki yükseliş-
ten kaynaklanan bu artışlar ÜFE’deki genel artışın çok 
üzerinde. ÜFE ile TÜFE arasındaki fark 56,69 puana 
çıkarken, ÜFE’den oluşacak maliyet baskısı maalesef 
önümüzdeki dönem TÜFE’ye yansıyacaktır. 

Döviz kurları ve emtia fiyatlarında ani hareketler 
olmaması durumunda; baz etkisiyle ekim itibariyle 
ÜFE’de, kasım sonrasında da TÜFE’de gerilemeler göre-
bileceğimizi düşünüyoruz.

KAPASİTE KULLANIMI
Haziran ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 1 

puan artış ve mayıs ayına göre 0,4 puan düşüşle Türki-
ye genelinde yüzde 77,6 olarak gerçekleşti. 

Kocaeli’de kapasite kullanımı geçen yılın aynı ayına 
göre 0,6 puan artış ve mayıs ayına göre 0,1 puan dü-
şüşle yüzde 
71,7 olarak 
gerçekleşti. 
Mayıs ayında 
bayram tatiline 
rağmen yıllık 
bazdaki artış 
önemli ve 
değerli. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Sanayi üretimi mayıs ayında aylık yüzde 0,5 artışla 

yıllık yüzde 9,1 olarak gerçekleşti. İmalat sanayinde 
aylık üretim artışı yüzde 0,8 olurken yıllık artış yüzde 
10,7 oldu. Ara malı üretimindeki artış aylık yüzde 0,7, 
yıllık yüzde 4,8 olurken dayanıksız tüketim malı üretimi 
aylık yüzde 0,7 gerilerken yıllık yüzde 15,2 artış göster-
di. Sermaye malı üretimi aylık yüzde 2,4, yıllık yüzde 17 
arttı. Yüksek teknoloji ürünlerindeki artış ise aylık yüzde 
4,9, yıllık yüzde 45,9 artış gösterdi. 

İmalat sanayinin yıllık katkısını çok olumlu bulu-
yoruz. Bilhassa, sermaye malları ve yüksek teknolojili 
ürünler kalemindeki artışlar, geleceğe yönelik yatırım 
ve büyümenin öncü göstergesi olduğundan çok değerli.
Dayanıksız tüketim mallarındaki artış da tüketim gücü-
müzün olduğuna işaret.Haziran ayında da güçlü üretim 
verisi bekliyoruz. Temmuz’da 9 günlük bayram tatili 
nedeniyle üretimde de ivme kaybı bekleyebiliriz.

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı mayıs ayında yüzde 10,9 olarak gerçek-

leşirken, işsizlik geçen yılın aynı ayına göre 2,3 puan,  
nisan ayına göre 0,3 puan geri-
ledi. Nisan’dan Mayıs’a 358 
bin kişilik istihdam artışını 
olumlu karşılıyoruz. Mev-
simsel olarak, tarım ve 
hizmetler sektörlerinde 
istihdam artışlarının 
yaşanabileceği bir 
dönem. Nisan ayında 
toplam istihdam 30 mil-
yon 481 bin kişi olurken, 
Mayıs itibariyle toplam 
istihdam 30 milyon 839 
bin kişiye çıktı. Ancak 
nüfusumuza oranla 
çalışan sayımızın 45 
milyon seviyele-
rine ulaşmasını 
bekliyoruz.

“
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Türkiye Odalar ve Borsalar Bir-
liği (TOBB) Ekonomi Şurası’nda 
konuşan TOBB Başkanı M. 

Rifat Hisarcıklıoğlu, mevzuata ilişkin 
yapılacak reformlarda, eskiden ol-
duğu gibi kamu-özel sektör diyalog 
mekanizmalarının kurulmasının çok 
faydalı olacağını bildirdi. 

TOBB Türkiye Ekonomi Şurası, 
Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde; 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat 
Oktay, Hazine ve Maliye Bakanı 
Nureddin Nebati, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank, Ticaret Ba-
kanı Mehmet Muş ile Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanı Fatih Dönmez’in 
katılımıyla gerçekleştirildi. İş dünya-
sının temsilcileri sorun ve taleplerini 

Hükümete aktardı.
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 

programın açılışında yaptığı konuş-
mada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın talimatıyla başlatılan 
ekonomi şuralarının, kamu ile özel 
sektörü bir araya getirdiği, sıkın-
tıların ve önerilerin doğrudan icra 
makamına iletildiği çok önemli bir 
platform olduğunu belirtti.

Burada dile getirilen pek çok 
meselenin, katılımcılar sayesinde 
çözüme kavuşmasının çok değerli 
ve memnuniyet verici olduğunu dile 
getiren Hisarcıklıoğlu, yetkililerin 
ihtiyaç duydukları her an yanlarında 
ve sorunların çözümünde destek 
olduklarını ifade etti.

TOBB Türkiye Ekonomi Şurası toplandı

Hisarcıklıoğlu: “Elbette 
bizler için en önemlisi, 
bugünkü gibi, devletimizi 
yanımızda görmek. Bu 
noktada son olarak 
şunu da vurgulamak 
isterim. Mevzuata ilişkin 
yapılacak reformlarda, 
eskiden olduğu gibi, 
kamu-özel sektör diyalog 
mekanizmalarının 
kurulması çok faydalı 
olacaktır.” dedi.

[tobb’dan ►
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TOBB Türkiye Ekonomi Şurası toplandı

Hisarcıklıoğlu, toplantıda dile 
getirilen konuların, ülke genelinde-
ki oda ve borsa başkanlarının üye-
leriyle istişare ederek belirlendiğini 
aktararak, şunları kaydetti:

“Biz de bunları bakanlıklara göre 
tasnif ettik ve sizlere de iletiyo-
ruz. Elbette bizler için en önemlisi, 
bugünkü gibi, devletimizi yanımız-
da görmek. Bu noktada son olarak 
şunu da vurgulamak isterim. Mev-
zuata ilişkin yapılacak reformlarda, 
eskiden olduğu gibi, kamu-özel 
sektör diyalog mekanizmalarının 
kurulması çok faydalı olacaktır. 
Zira hazırlanan kanun tekliflerinde, 
özel sektörün görüşünün zama-
nında alınmaması, sahada pek çok 
sıkıntıya neden oluyor. Biz koşma-
ya, çalışmaya, üretmeye hazırız.”

- Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Oktay

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat 
Oktay ise konuşmasında, salgın dö-
neminde iş insanlarının her birinin 
yerlileşmenin avantajlarını görerek 
zorlukları fırsata çevirecek potan-
siyele sahip olduğunu belirterek, 
“Sizleri ara malında yerlileştirme 
ve millileştirme hamlesine destek 
vermeye, üretimde yerli girdinin 
öncüleri olmaya davet ediyorum” 
dedi.

Kamu-özel sektör diyalog 

mekanizmalarının kurulmasını da 
hedefleyen şurada konuşan Cum-
hurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay, 
Türkiye’nin Covid-19 salgını döne-
minde gücünü artıran az sayıda 
ülkeden birisi olduğunu dile getirdi. 
Oktay, pandemi sürecinde top-
lumun sağlığını korumak için her 
türlü tedbiri almalarının yanı sıra 
vatandaşların aşını, işini, sermaye-
sini korumasını sağlamak için tüm 
imkânları sefer ettiklerine dikkati 
çekerek, “Bunu da en iyi TOBB ailesi 
yani ekonominin kalbindeki babayi-
ğitler; sizler bilirsiniz” dedi.

İş dünyası ile birlikte badirelerin 
atlatıldığı, içeriden ve dışarıdan 
çıkarılan engellemelere birlikte 
göğüs gerildiği bir dönemde en 
büyük kazanımlarının iş dünyasın-
dan çalışanlara kadar tüm kesim-
leri destekleyebilmeleri olduğunu 
aktaran Oktay, “Dünyanın dört bir 
yanında yapılar dönüşürken eko-
nomi politikalarımızı Türkiye’nin 
gerçeklerine ve ihtiyaçlarımıza 
uygun olarak güncellemiş durum-
dayız. Türkiye ekonomisini yüksek 
faiz-yüksek enflasyon kısır döngü-
sünden kurtarıp yatırım, istihdam, 
üretim, ihracat, cari fazla yoluyla 
büyüme rotasına sokmanın gayreti 
içindeyiz” ifadelerini kullandı.

Açılış konuşmalarının ardından, 
şura basına kapalı devam etti.
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[girişim ►

Girişim Sermayesi Yatırım 
Fonu’na KOSGEB de dahil oldu. 
KOSGEB, Bilişim Vadisi’nin yanı 

sıra Albaraka Türk Katılım Bankası, 
Vakıf Katılım’ın başlangıç sermaye-
siyle hayata geçen fona, 100 milyon 
lira ilave yatırım yaptı. Türkiye’de ilk 
defa bir teknoparkla katılım banka-
ları ortaklığında hayata geçen fondan 
yatırım alan 11 girişim, Türkiye’nin 
teknoloji ve inovasyon üssü Bilişim 
Vadisi’nde tanıtıldı.

Törende konuşan Sanayi ve Tek-
noloji Bakanı Mustafa Varank, hazır-
ladıkları Ulusal Teknoloji Girişimciliği 
Stratejisini kısa sürede ilan edecek-
lerini belirterek “Hedefimiz 2030 yı-
lına kadar 100 bin teknoloji girişimi 
kurulması. 2030’da Türkiye, teknoloji 
girişimciliğinde dünyanın en gelişmiş 
ilk 10 ekosistemi arasında yer alacak. 
İstanbul’u girişimcilikte dünyanın ilk 
20 merkezinden biri haline getirece-
ğiz.” dedi.

Fon Büyüklüğü 300 Milyon TL
Girişim Sermayesi Yatırım Fonu, 

2021 yılında Bilişim Vadisi ile Alba-
raka Türk Katılım Bankası ve Vakıf 
Katılım Bankası’nın 100 milyon liralık 
başlangıç sermayesi ile hayata geç-
ti. Daha sonra Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı’nın ilgili kuruluşu KOSGEB’in 
ve Vakıf Katılım’ın ilave yatırımlarıy-
la fon büyüklüğü 300 milyon liraya 
ulaştı.

Bin Girişim İncelendi
Sivil teknolojiler alanındaki gi-

rişimlere yatırım yapmak hedefiy-
le kurulan fon, yaklaşık bin girişimi 
inceledi ve 11 şirkete yatırım yapma 
kararı aldı. Fondan yatırım alan 11 şir-
ket, Bilişim Vadisi’nde düzenlenen bir 
program ile tanıtıldı.

11 Cevval Girişim
Tanıtım etkinliğinde konuşan Sa-

nayi ve Teknoloji Bakanı Varank, bu 
tür programlarda bulunmaktan do-
layı gurur duyduğunu ifade ederek 
“Bugün girişimcilik ligine damga vu-
racağına inandığımız on bir cevval 
girişimle, Türkiye’nin yeni teknoloji 
yıldızlarıyla tanışmak için bir araya 
geldik.” dedi.

Ülkemizin Vitrini Oldular
Girişimci olmanın birinci kura-

lının cesur olmak olduğunu vurgu-
layan Bakan Varank, “İki sene önce 

KOSGEB desteğiyle Girişim Sermayesi 
Yatırım Fonu’ndan 11 girişime destek

KOSGEB’in 100 milyon lira 
ile katkı verdiği Bilişim 
Vadisi Girişim Sermayesi 
Yatırım Fonu, 11 girişime 
yatırım yaptı. Yatırım 
alan girişimler, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Varank’ın 
katıldığı törenle tanıtıldı
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Türkiye’de milyar dolar değerlemeye 
ulaşan şirket yani unicorn yokken, 
bugün unicornların sayısı 6’ya ulaş-
tı. Peak games, getir, dream games, 
trendyol, hepsiburada, insider milyar 
dolar değerlemeye ulaşarak ülke-
mizin dünyada adeta vitrini oldular.” 
diye konuştu.

Ulusal Teknoloji Girişimciliği 
Stratejisi

Varank, hazırladıkları Ulusal Tek-
noloji Girişimciliği Stratejisini kısa 
sürede ilan edeceklerini belirterek 
“Burada hedefimiz 2030 yılına kadar 
100 bin teknoloji girişimi kurulması. 
Bu hedef doğrultusunda tüm altyapıyı 
uçtan uca planladık. Strateji’mizi ba-
şarıyla uygulayabilirsek 2030 yılında 
Türkiye teknoloji girişimciliği ekosis-
temi dünyanın en gelişmiş ilk 10 eko-
sistemi arasında yer alacak. İstanbul’u 
girişimcilikte dünyanın ilk 20 merke-
zinden biri haline getireceğiz.” dedi.

Doluluk Yüzde 92
Teknoloji Geliştirme Bölgelerinin 

en büyüğünün Bilişim Vadisi olduğun 
anlatan Varank, “Türkiye’nin mega 
teknoloji koridorunu Kocaeli’den 
İstanbul’a ve İzmir’e kadar genişlet-
tik. Bilişim Vadisi Kocaeli kampüsünde 
yüzde 92 doluluk oranlarını yakaladık. 
Burada mobilite başta olmak üzere, 
Bilgi ve iletişim Teknolojileri, Yazılım, 
Elektronik, Enerji, Tasarım ve Oyun 
sektörlerinde çalışan 311 firma bulu-
nuyor. Bilişim Vadisi İstanbul’da firma 
yerleşimleri başladı. Geçtiğimiz ay-
larda temelini attığımız Bilişim Vadisi 
İzmir ise hızla yükselmeye devam edi-
yor.” diye konuştu.

Girişim Sermayesi Fonları
Girişimcilik ekosisteminin ivme-

lenmesindeki itici güçlerden birinin 
girişim sermayesi fonları olduğuna 
işaret eden Varank, “Son dönemde 
öncülük ettiğimiz Tech-InvesTR Gi-
rişim Sermayesi Fonu, Teknoloji ve 
İnovasyon Fonu, Bölgesel Kalkınma 
Fonu ve İstanbul Bölgesel Girişim Ser-
mayesi Fonu gibi fonlarla girişimcilik 
fonlarının hacmini giderek büyütüyo-
ruz. İşte bugün lansmanını yaptığımız 
2021 yılında kurulan Bilişim Vadisi Gi-
rişim Sermayesi Yatırım Fonu da giri-
şimcilik ekosisteminde kaldıraç etkisi 
oluşturuyor.” dedi.

Bilişim Vadisi Öncülük Edecek
Törenin ardından Bakan Varank, 

yatırım alan girişimcilerle sohbet etti. 
Burada gazetecilerin soruların yanıt-

layan Varank, girişimcilere finansal 
destek sağlamak için bu Girişim Ser-
mayesi Yatırım Fonu’nu kurduklarının 
altını çizerek “Özellikle gelecek vade-
den teknolojilere yatırım yaparak bir 
manada özel sektörün bu alanlara ya-
tırım yapmalarını teşvik edecek şekilde 
bu fonu kurduk. Bu yola Vakıf Katılım, 
Albaraka ile çıkmıştık. Bugün KOSGEB 
de dahil oldu. Farklı kurumlardan is-
tekliler var. Bilişim Vadisi, Türkiye’nin 
teknoloji geliştirme serüvenine öncü-
lük edecek. Şu anda İzmir’de binaları-
mız yapılıyor. Bilişim Vadisi markası 
altında teknolojiye, Türkiye’de yön ve-
receğiz.” diye konuştu.

Güçlü Şekilde Destekleyeceğiz
KOSGEB Başkanı Hasan Basri 

Kurt, girişimcilik ekosisteminin çok 
önemli bir noktasında yer aldıklarını 
kaydederek yatırım alan girişimlere 
KOSGEB’in ciddi katkısı olduğunu söy-
ledi. KOSGEB’in 2007’de İstanbul Giri-
şim Sermayesi’ne fon aktardığını be-
lirten KOSGEB Başkanı Kurt, buradan 

gelen dönüşleri de Girişim Sermayesi 
Yatırım Fonu’nda değerlendirdiklerini 
bildirdi. Kurt, girişimleri erken aşama-
da yakalamanın önemine dikkat çeke-
rek ‘KOSGEB olarak hem fonları hem 
fonların fonu şeklindeki yapıları güçlü 
bir şekilde desteklemeye devam ede-
ceğiz.” diye konuştu.

16 Aylık Çalışmanın Ürünü
Bilişim Vadisi Genel Müdürü A. Ser-

dar İbrahimcioğlu, Bilişim Vadisi’nin 
ulusal ve uluslararası alanda dünya-
yı değiştirecek faydalı teknolojilere 
öncü olması amacıyla kurgulandığına 
değinerek “Son 20 yılda savunma sa-
nayisinde geliştirdiğimiz teknolojileri, 
sivil alanlara aktaracağımız bir ortamı 
oluşturmak için çalışıyoruz.” dedi. Gi-
rişim Sermayesi Yatırım Fonu’nun da 
girişimlerin en büyük problemi olan 
finansmana erişim amacıyla hayata 
geçirdiklerini vurgulayan Genel Mü-
dür İbrahimcioğlu, 16 aylık bir çalışma 
sonucunda sivil teknolojiler alanında 
çalışan 11 girişime yatırım kararı al-
dıklarını söyledi.

Albaraka Sunumu
Kocaeli Valisi Seddar Yavuz ile 

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcı-
sı Mehmet Fatih Kacır’ın da katıldığı 
programın açılış konuşmaları önce-
sinde Albaraka Portföy Yönetimi A.Ş. 
Girişim Sermayesi Yatırım Fonları Mü-
dürü Mustafa Keçeli, fona ilişkin bil-
gilendirme yaptı. Doğru yatırımcıyla 
doğru girişimciyi bu fon aracılığıyla bir 
araya getirmeye çalıştıklarını anlata-
rak dünyaya teknoloji ihraç edecek 
firmalar aradıklarını kaydetti.

Yatırım Alan Girişimler
Programda Yatırım alan 11 şirket 

de sunumlarını gerçekleştirdi. Fon-
dan yatırım alan 11 girişim şöyle: Va-
gon Teknoloji, Syntonym, Cowealthy, 
Virtual AI, For Farming, Peyk Siber 
Güvenlik, Kronnika, Düşyeri, İletmen 
Akıllı Teslimat, Jetlexa, Craftgate.

Sivil Teknolojiler
Bilişim Vadisi Girişim Sermayesi 

Yatırım Fonu; teknoloji tabanlı şirket-
lerden ürün ve pazar uyumu sağlamış 
ve hedef pazarı oturmuş, yüksek bü-
yümeye hazır hale gelmiş bilgi ve ile-
tişim teknolojileri, oyun, finans, siber 
güvenlik, mobilite, tarım, sağlık, enerji 
gibi “Sivil Teknolojiler” alanındaki şir-
ketlere yatırım yapma stratejisiyle 
hayata geçti.

Fona Kimler Başvurabilir?
Fona başvuran girişimlerin kurum-

sal yapısını tamamlamış ve satış yap-
mış olmaları gerekiyor. Fonun yatırım 
yaptığı şirketlerin, merkezlerini ya da 
ARGE ofislerini Bilişim Vadisi’ne taşı-
ması/kurması gerekiyor. Bu sebeple 
başvuru yapan girişimlerin tekno-
parklarda faaliyet gösterme şartları-
nı karşılıyor olması bekleniyor.

Programda Yatırım alan 
11 şirket de sunumlarını 
gerçekleştirdi. Fondan 

yatırım alan 11 girişim şöyle: 
Vagon Teknoloji, Syntonym, 

Cowealthy, Virtual AI, 
For Farming, Peyk Siber 

Güvenlik, Kronnika, Düşyeri, 
İletmen Akıllı Teslimat, 

Jetlexa, Craftgate.
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KSO Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri 
sahiplerini buldu

[çevre ►

Kocaeli Sanayi Odası tarafından 
1995 yılından bu yana çevre bi-
lincinin gelişmesine, çevrenin 

korunmasına ve iyileştirilmesine kat-
kıda bulunan sanayi kuruluşlarının 
teşvik edilmesi amacıyla büyük bir ti-
tizlikle düzenlenen ve tüm Türkiye’ye 
açık olan ‘Şahabettin Bilgisu Çevre 
Ödülleri’nin 28’incisi gerçekleştirildi. 
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul’un ev sahipliğinde Well-
born Luxury Hotel’de gerçekleşen ödül 
törenine il protokolü ve firmaların ilgisi 
yoğun oldu. 

Büyük ödül ve KOBİ ödülü olmak 
üzere iki kategoride 6 firmaya ödül 
verilen törene; Kocaeli Valisi Seddar 
Yavuz, Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tahir Büyükakın, Başiskele Kaymaka-
mı Necip Çakmak, İzmit Belediye Baş-
kan Yardımcısı Ünal Özmural, Kocaeli 
Ticaret Odası Meclis Başkanı Akın Do-

ğan, Körfez Ticaret Odası Başkan Ve-
kili Mustafa Gülçan, Düzce Ticaret ve 
Sanayi Odası Başkanı Tuncay Şahin, 
Bilgisu Ailesinden Akman Yengin, KOÜ 
Genel Sekreteri Doç. Dr. Mustafa Eren,  
KSO Yönetim Kurulu, Meclis Üyeleri, il 
protokolü, siyasi parti temsilcileri ve 
firma yetkilileri katılım sağladı. 

- Zeytinoğlu: Henüz çevrenin 
konuşulmadığı yıllarda bu konuda 
çalışan ‘Şahabettin Bilgisu’yu 
anıyoruz

İklim değişikliğinin sarsıcı etkilerine 
karşı kaynakları üretken biçimde kul-
lanabilmek, üretirken yok etmemek ve 
sürdürülebilirliğini sağlamak amacıyla 
düzenlenen organizasyonun açılış ko-
nuşmasını KSO Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu gerçekleştirdi. Ayhan Zeytinoğlu 
şunları söyledi: 

“Ödülümüzün adını taşıyan ve he-
nüz çevrenin konuşulmadığı 70’li yıl-

larda, çevre sorunlarının çözümü için 
yoğun çalışmaları olan kurucumuz 
merhum Şahabettin Bilgisu’yu tekrar 
saygıyla ve rahmetle anıyorum Şa-
habettin Bilgisu’nun; “Ekonomi’de ve 
Ekoloji’de denge; işin sırrı bu dengede” 
sözünü hatırlatmak istiyorum.

Dünya ciddi ve hızlı bir dönüşümün 
içinde.  Etkileri gözle görülür ve sarsıcı 
olan iklim değişikliğine yönelik politika-
lar gündemin ana maddesi. Yeni dünya 
düzenindeki normalleşme yeşil ve diji-
tal olacak. Yeşil dönüşüm özel sektörü 
ve KOBİ’eri çok yakından ilgilendiriyor. 
Paris İklim Anlaşmasının hedefi  küre-
sel sıcaklık artışını 1,5 derece ile sınır-
lamaktır. 

Dünya ısısının 1 derece yukarı ya da 
aşağı hareketi 150 bin yılda bir olurken 
biz bunu 150 yılda yaptık. Avrupa’nın 
AB Yeşil Mutabakatı ile hedefi 2050 yı-
lına kadar dünyanın ilk iklim nötr kıta-
sı olmak. Ülkemizde 2053 yılına kadar 

Kocaeli Sanayi Odası tarafından tüm Türkiye’ye açık olan ‘Şahabettin 
Bilgisu Çevre Ödülleri’nin 28’incisi gerçekleştirildi, 6 firma ödüllendirildi.
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karbon nötr ülke olma hedefi koydu. 
Yeşil dönüşüm karbon yoğun üretim 
yapan sektörler için değişim anlamına 
geliyor. AB ‘Fit for 55’ 55’e Uyum pake-
tinde Sınırda Karbon Düzenleme Me-
kanizması tasarısı gündemde.

- Türkiye kendi içinde bir ETS sistemi 
oluşturmalı

AB’ye yapılan ihracatta elektrik, 
alüminyum, çelik, çimento ve gübre 
sektörü 2026’dan itibaren karbon ser-
tifikasına tabii olacak. Bunun maliyeti 
de AB ETS sistemindeki fiyatlara göre 
belirlenecek. Türkiye’nin kendi içinde 
bir ETS sistemi oluşturarak bu ek mali-
yeti ülke içindeki dönüşüme aktarması 
mümkün olabilir. Bundan sonra; firma-
ların karbon ayak izlerini azaltmaları 
için yeni teknolojilere yönelmesi ve 
projeler geliştirmesi; güneş, rüzgar ve 
hidroelektrik gibi yenilenebilir enerji 
kaynaklarının arttırılması; firmaların 
çatılarında ve OSB’lerde güneş enerjisi 
yatırımlarının yapılması; yeni yatırım-
larda binaların enerji verimli ve LEED 
sertifikasına uygun inşa edilmesi; atık 
geri dönüşümünün arttırılması ve tüm 
bu çalışmaların maddi olarak destek-
lenmesi gibi stratejik planlar yapma-
mız lazım.”

- Pilot projelerin iliyiz
Türkiye’de yerel yönetimler, kamu 

ve özel sektörün çevresel altyapı ya-
tırım miktarının her yıl artarak devam 
ettiğini ve çevre konusundaki hassa-
siyetlerin arttığını bildiklerini söyleyen 
Zeytinoğlu, “Çevreyi koruma adına bir-
çok pilot projenin ilk defa ilimizde uy-
gulanmaya başladığını söyleyebiliriz. 
Bunların birçoğu sadece ilimize özel 
uygulamalardır. Bunlar; Sürekli Baca 
Gazı İzleme Sistemi Projesi ilk defa ili-
mizde başladı ve tüm ülkeye yayıldı. 
Proje kapsamında ilimizde 35 tesise 
ait toplam 93 baca, Türkiye’de 715 baca 
izleniyor. Yine Hava Kalitesi Belirleme 
Projeleri kapsamında ilimizde 13 adet 
hava kalitesi izleme istasyonu bulunu-
yor. Hava Kalitesini İyileştirme Projele-
ri kapsamında kimyasal depolamalar-
da ilk defa dolum ve boşaltım işlemleri 
kokuyu engellemek için kapalı sistem-
de yapılmaya başlandı. 

- Bizi en çok üzen çevre kirliliğinin 
sanayicilere mâl edilmesi

Yeşil Göz Projesi kapsamında 13 te-
sise gece görüş kameraları takıldı. Atık 
yönetimi ile ilgili projeler kapsamında 
tehlikeli atık taşıma lisanslı araçlar 
24 saat online izleniyor ki bu proje de 
ilk olarak ilimizde başladı daha sonra 
Türkiye’ye yayıldı. 

Ayrıca ilimizde bulunan tüm teh-
likeli atık geri kazanım ve bertaraf 
firmalarının 24 saat kamera sistemi 
ile online takip ediliyor. Atıksu ile ilgili 
projeler kapsamında müsilaj ile ilgi-
li olarak ilimizden Marmara Denizi’ne 
yapılan evsel ve endüstriyel deşarjla-
rın yüzde 99’u arıtılarak deşarj edili-
yor. Hiçbir sanayi tesisinin arıtmadan 
deşarjı yok. Atıksu taşıyan vidanjörler 
uzaktan takip sistemleri ile izleniyor.  
Büyükşehir’e ait hava uçağı ve tekne-
ler ile Körfez’de kirlilik takibi yapıyor. 
Tüm bu çalışmalara ve uygulamalara 
rağmen sadece suçlanan sanayicimiz 
olmaktadır. Bizi en çok üzen konu ise 
çevre kirliliğinin nedeninin tamamen 
sanayiciye yıkılmasıdır.”

- Çevre konusunda hassasız
Oda olarak çevre konusuna hassa-

siyet gösterdiklerinden bahseden Zey-
tinoğlu şöyle devam etti: 

“Çevre mevzuatları, AB Yeşil Muta-
bakatı, iklim değişikliği, sürdürülebilir-
lik, karbon ayak izi, su ayak izi ve ürün 
karbon ayak izi gibi çevre konularında 
üyelerimizin bilgilendirilmesi için semi-
nerler ve eğitimler düzenliyoruz. Çevre 
İl Müdürlüğümüz, Büyükşehir Bele-
diyemiz, üniversitelerimiz, OSB’lerin 
çevre birimleri ve özel sektör temsil-
cilerinin yer aldığı KSO Çevre İhtisas 
Komisyonumuz çalışmalarını sürdür-
mekte. 3 yıldır rekor katılım ile Proses 
Emniyeti Sempozyumu organize edi-
yoruz. Yeşil Mutabakat kapsamında ise 
ilgili komisyonlarda yer alıyor ve gün-
demi yakından takip ediyoruz. Üyeleri-
miz için daha avantajlı karbon ayak izi 
hesaplanması ve sertifikalandırılması 
konusunda danışmanlık hizmeti ver-
meyi planlıyoruz.

- 28 yıldır Şahabettin Bilgisu Çevre 
ödül törenini düzenliyoruz

Çevreye olan duyarlılığın bir gös-
tergesi olduğunu düşündüğümüz bu 
organizasyonumuz ile her yıl firmaları-
mızı ödüllendiriyoruz. Türkiye’nin ilk ve 
bu formattaki tek ödül organizasyonu 
olan Şahabettin Bilgisu Çevre Ödülleri-
ne 28 yıldır aralıksız olarak ev sahipliği 
yapmaktan gurur duyuyoruz. 

Tüm Türkiye’ye açık olan ödül orga-
nizasyonumuza her yıl getirdiğimiz ye-
niliklerle canlılığını artırıyoruz. Bu yıl 19 
firma başvurusu aldık. Bu firmaların 8 
tanesi Eskişehir, Yalova, Sakarya, İstan-
bul, Bursa, Manisa, Elazığ, Batman’dan 
başvurdu. Öncelikle buradan, bu orga-
nizasyona katılma cesaretini gösteren, 
kapılarını ve proseslerini bizlere açan 
tüm firmalarımızı kutluyoruz. Hepsini 
şampiyon ilan ediyoruz.

- İyi uygulama örneklerini göz önünde 
bulunduruyoruz

Ödül organizasyonuna başladığı-
mız ilk yıllarda seçim yaparken firma-
ların yasal şartları yerine getirmesini 
yeterli buluyorduk. Fakat artık zorun-
lulukların ötesinde çevre konusunda 
yapılan iyi uygulama örneklerini göz 
önünde bulunduruyoruz. Konuşma-
mın başında Yeşil Mutabakata uyum 
kapsamında yapılması gereken proje 
ve uygulamaların bu ziyaretler es-
nasında firmalarda hali hazırda ya-
pıldığını yada başlatılacağını görmek 
bizlere mutluluk veriyor. Buradan fir-
malarımıza seslenmek istiyorum. Fir-
malarımız bu iyi uygulama örneklerini 
paylaşmak için üniversitelerin ilgili 
bölüm öğrencilerine kapılarını açma-
larını ve bu uygulamalarını paylaşma-
larını öneriyorum.

Bu organizasyon için bizden işbir-
liği ve katkılarını esirgemeyen; Koca-
eli Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği 
İl Müdürlüğümüz, Kocaeli Sanayi ve 
Teknoloji İl Müdürlüğümüz, Kocaeli 
Büyükşehir Belediyemiz, İZAYDAŞ,  Ko-
caeli Üniversitesi, Gebze Teknik Üni-
versitesi, Sakarya Üniversitesi, Okan 
Üniversitesi, TÜBİTAK-MAM Çevre ve 
Temiz Üretim Enstitüsü, Gebze Orga-
nize Sanayi Bölgesi, TOSB Otomotiv 
Tedarik Sanayi İhtisas Organize Sana-
yi Bölgesi, Asım Kibar Organize Sana-
yi Bölgesi ve Tema Vakfı’ndan oluşan 
değerli jüri ve saha ekibi üyelerimize 
teşekkürlerimi sunuyorum. 

Ayrıca; ödül almaya hak kazanan 
firmalara atık bertarafı konusunda 
İZAYDAŞ tarafından özel indirimler ya-
pılıyor. Huzurlarınızda Kocaeli Büyük-
şehir Belediyemize ve İZAYDAŞ’a bu 
desteğinden dolayı teşekkür ediyoruz.

- Firmaları kutladılar
Ardından söz alan Kocaeli Büyük-

şehir Belediye Başkanı Tahir Büyüka-
kın, Büyükşehir Belediyesi’nin çevre 
yatırımlarından bahsettikten sonra 
çevreye önem veren ve ödül almaya 
hak kazanan firmaları kutladı. Organi-
zasyonda son sözü alan Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz ise Marmara Denizi’nin 
korunması noktasında hassasiyet 
gösterdiklerini söyledi, “Marmara De-
nizi ile ilgili hükümetimizin, valiliğimi-
zin ve büyükşehir belediyemizin güzel 
bir çalışması var. Bu çalışmayı da ne-
ticelendirdiğimizde inşallah kamuoyu 
ile paylaşacağız. Çünkü Körfezimiz ile 
ilgili çok iyi düşüncelerimiz ve planla-
rımız var. Böylelikle Körfez’i çok daha 
iyi bir noktaya getireceğiz” diyerek or-
ganizasyonda emeği geçenleri ve ödül 
alan firmaları kutladı. 
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Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Çevre Büyük Ödülü - 
Otokar Otomotiv ve Savunma Sanayi A.Ş. adına ödülü 
Üretim ve Tedarik Grup Direktörü Mesut Akdağ,  Kocaeli 
Valisi Seddar Yavuz’dan aldı.

Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Metal Sektörü Çevre Ödülü  
- Borusan Mannesmann Boru San. ve Tic. A.Ş. adına ödülü 
Genel Müdür Yardımcısı Nihan Alhan, Bilgisu Ailesinden Ak-
man Yengin’den aldı.

Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Taş-Toprak Sektörü Çev-
re Ödülü  - Nuh Çimento San. A.Ş. adına ödülü Genel Mü-
dür Halim Tekkeşin, Kocaeli Ticaret Odası Meclis Başkanı 
Akın Doğan’dan aldı.

Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Karma Sektör Çevre Ödülü 
- Ford Otomotiv Sanayi A.Ş. Eskişehir Fabrikası adına ödülü 
Eskişehir Fabrika Lideri Fırat Elhüseyni, Düzce TSO Başkanı 
Tuncay Şahin’den aldı.

Büyük Ölçekli İşletme Kategorisi Kimya Sektörü Çevre 
Ödülü - DYO Boya Fabrikaları adına ödülü Genel Müdür 
Mehmet Mutlu Uysal ve İnşaat Boyaları Teknik Fabrika 
Direktörü Hasan Şerefhan, KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğ-
lu ile Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’dan aldı.

KOBİ Kategorisi Çevre Büyük Ödülü  - BİMBO QSR Turkey 
Gıda adına ödülü Genel Müdür Osman Türker Büyükyılmaz 
ve Avrupa Sürdürülebilirlik Direktörü Laurie Cheoux, Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın’dan aldı.

[çevre ►
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Kocaeli Üniversitesi Ford Ota-
san İhsaniye Otomotiv MYO 
tarafından yürütülen, MARKA 

destekli, Kocaeli Sanayi Odası ortak-
lığında, iştirakçiler arasında FORD 
OTOSAN, BOYSİS, KUKA ve HKTM’nin 
bulunduğu “İmalat Sanayisi Mesleki 
Eğitimine Robotik Üretim Tekno-
lojilerinin Entegrasyonu Projesi” 
kapsamında oluşturulan laboratu-
varlar için açılış ve tanıtım programı 
gerçekleştirildi. Kocaeli Üniversitesi 
Ford Otosan İhsaniye Otomotiv 
MYO’da gerçekleştirilen “Robotik 
Eğitim Alanları Açılış Töreni”ne; KOÜ 
Rektörü Prof. Dr. Sadettin Hülagü, 
Gölcük Kaymakamı Cengiz Karabulut, 
Gölcük Belediye Başkanı Ali Yıldı-
rım Sezer, MARKA Genel Sekreteri 
Mustafa Çöpoğlu, Ford Otosan Genel 
Müdürü Güven Özyurt, Ford Otasan 
İhsaniye Otomotiv MYO Müdürü Doç. 
Dr. Abdulkadir Cengiz, Sanayi ve Tek-
noloji İl Müdürü İlhan Aydın, Uzun-
çiftlik Nuh Çimento MYO Müdürü 
Prof. Dr. Engin Özdemir, Değirmen-
dere Ali Özbay MYO Müdürü Doç. Dr. 
Mine Can, Ford Otosan temsilcileri, 
proje paydaşları, akademisyenler ile 
eğitmenler katılım gösterdi. Saygı 
duruşunda bulunulması ve İstiklal 
Marşı’nın okunmasıyla başlayan 
törende proje tanıtım videosunun 
gösterimi yapıldı. Tören açılış konuş-
malarında ise Kocaeli Üniversitesi 
Ford Otosan İhsaniye Otomotiv MYO 

Müdürü Doç. Dr. Abdulkadir Cengiz 
yapmış olduğu sunumunda, okulun 
kuruluş süreci, fiziksel imkan ve 
olanakları, okulda yürütülen faali-
yetler ile projenin amacı, kapsamı ve 
çıktıları ile ilgili bilgiler verdi. Proje 
destekçilerinden Marka Genel Sekre-
teri Mustafa Çöpoğlu ise, Marka’nın 
son dönemde destek vermiş olduğu 
en başarılı ve önemli projenin bu 
proje olduğunu, bu yüzden de gurur 
duyduklarını ifade etti. 

Ford Otosan Genel Müdürü Güven 
Özyurt, “Belli bir amaca dönük bir 
ayara gelindiğinde nelerin yapı-
labileceğinin en güzel örneğini bu 
proje ile görüyoruz. Eser ortada, 
bu projede herkesin emeği var. Bu 
tür projelerin ülkemizde daha fazla 
olmasını arzu ediyoruz.” dedi. 

Rektör Prof. Dr. Sadettin Hüla-
gü ise, “Üniversite olarak meslek 
yüksekokulları ve fakülte ayrımı 
yapmadan eğitime verdiğimiz önemi 
uygulamalı ve teorik olarak iki ana 
unsuru birleştirerek toplamayı en 
başından beri ilke edindik. Ford 
Otosan İhsaniye Otomotiv Meslek 
Yüksekokulumuz, Üniversite Sanayi 
işbirliği uygulamalarına sürdürülebi-
lirlik ve eğitim modelleri oluşturma 
adına ülkemizde, rol model uygu-
lama olma özelliğini taşımaktadır.” 
şeklinde konuştu. İlimizin kaynakla-
rının koordinasyonu ve bu kaynakla-
rın bir araya getirilmesi hususunda 

vermiş olduğu destekler için başta  
Vali Seddar Yavuz’a teşekkür eden 
Rektör Prof. Dr. Sadettin Hülagü, 
“Dünyada yeni üniversite algısı asla 
içine kapanmayan bütün birikimi-
ni halkla, sanayi ile ve istihdam ile 
paylaşan bir üniversite modelidir. 
Bu modelin altında yatan esas unsur 
ise AR-GE faaliyetleri ile üniversite 
ile kenti ve toplumu buluşturan bir 
bakış açısını ortaya koymaktır. Geli-
nen nokta itibariyle üniversitemizin 
çok daha fazla kentle iç içe olup çok 
daha fazla proje ürettiğine tanıklık 
ediyoruz ve bu bizim için büyük bir 
memnuniyet kaynağı.” dedi. “Proje-
mize baktığımızda Sayın Valimizin 
himayelerini ve desteğini, MARKA 
ve Kocaeli Sanayi Odasının maddi 
ve manevi desteğini, FORD OTOSAN, 
HKYM, BOYSİS, KUKA gibi alanında 
lider firmaların katkılarını görmek 
ne kadar önemli bir işbirliğine imza 
atıldığının göstergesi konumunda.” 
diyen Rektör Prof. Dr. Sadettin Hüla-
gü, projede emeği bulunan herkese 
teşekkür etti. Açılış konuşmalarının 
ardından robotik eğitim alanlarının 
kurdelesi protokol ve okul yönetimi-
nin katılımı ile kesildi. Açılış ardından 
Endüstriyel Robot Eğitimi Uygulama 
laboratuvarlarını gezen Rektör Prof. 
Dr. Sadettin Hülagü ile birlikte pro-
tokol üyeleri, laboratuvarlar ile ilgili 
bilgi aldı. Tören, aile fotoğrafının 
çekilmesi ile sona erdi.

Robotik Eğitim Alanları Açılış Töreni 
Kocaeli Üniversitesi’nde yapıldı

[robotik ►
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Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut: Yeşil Mutabakat 
sosyal ve ekonomik dönüşüm getirecek

[yeşil mutabakat ►

AB Türkiye Delegasyonu 
Başkanı Büyükelçi Nikola-
us Meyer-Landrut, Kocaeli 

Sanayi Odası (KSO) ev sahipliğin-
de düzenlenen toplantı ile iş dün-
yası ile biraraya geldi. KSO Yöne-
tim Kurulu üyeleri, meclis üyeleri, 
OSB Başkanları ve iş dünyasının 
katılım gösterdiği toplantıda; AB-
Türkiye ekonomik ilişkileri, Avru-
pa Yeşil Mutabakatı’na ilişkin ge-
lişmeler ve Türk sanayisinin ilgisi 
ile gelecekteki işbirliği konuları 
görüşüldü. 

Toplantının açılış konuşması-
nı KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu gerçekleştirdi. Kocaeli’nin 
coğrafi ve ekonomik özellerini tanı-
tarak sözlerine başlayan Zeytinoğlu,  
daha sonra AB ile olan ticari ilişkiler-
den söz etti. 

- Gümrük Birliği’nin güncellenmesi AB 
ile ticaretimizi daha da artırır

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
“Türkiye ve Avrupa Birliği (AB) arasın-
da zaman zaman siyasi sorunlar ve 
gerilimler yaşansa da ekonomik ilişki-
lerimizin güçlü bir şekilde devam etti-
ğini görüyoruz. AB, geçen yıl yüzde 41.3 
ile en büyük ihracat pazarımız olmaya 
devam ediyor. Türkiye’nin ihtiyaç duy-
duğu doğrudan yatırımların yaklaşık 
yüzde 60’ı Avrupa ülkelerinden kay-
naklanıyor. Hâlihazırda yalnız sanayi 
ve işlenmiş tarım ürünlerini kapsayan 
Gümrük Birliğinin önümüzdeki dönem-
de kapsamının genişletilerek ve derin-
leştirilerek güncellenmesiyle birlikte 
AB ile olan ticaretimizin öneminin daha 
da artacağını umuyoruz.

İş dünyası olarak; Gümrük Birliği’nin 
güncellenmesi suretiyle ticari ilişkileri-
mizin hizmetler, tarım ve kamu alımla-
rını kapsayacak şekilde derinleştiril-
mesi, Yeşil Mutabakata uyum, Avrupa 
Birliği ülkelerinin üçüncü ülkelerle yap-
tığı serbest ticaret anlaşmalarında ül-
kemizin de taraf olması ve vize serbes-
tisi en önemli önceliklerimiz arasında 
yer alıyor. 

Gümrük Birliği’nin güncellemesi, 
Türkiye ve AB ülkeleri bakımından iki 
tarafında yararına olan sonuçlar ya-
ratacak bir süreç. Dolayısıyla çalışma-
ların bu yönde hızlandırılması her iki 
taraf için de önemli.

- AB fonları ile, AB’ye demiryolu 
hatlarını modernize etmemiz gerek  

AB ile olan ticaretimizde ulaştırma 
konusu da ticaret zincirleri açısından 
kritik bir konu. Ulaşım sıkıntılarını aş-
mak noktasında; orta ve uzun vadede, 
AB aday ülke sıfatını da kullanarak ve 
AB’nin fonlarından faydalanarak; AB’ye 
olan demir yolu hatlarının modernizas-
yonunun başlıca hedeflerimiz arasında 
yer alması gerektiğini görüyoruz. 

Türkiye - AB ticaretinde önemli olan 
bir başka konu da “vize serbestisi”. 
Türkiye’ye ve diğer Avrupa ülkelerine 
önemli düzeyde ihracat geliri sağlayan 
Türk iş insanlarının bile vize konusun-
da ciddi sıkıntılar yaşadıkları bir ger-
çek. Ülkemiz bunu aşmak için önemli 
adımlar atarak 72 kriterden 66 tanesini 
yerine getirdi. Kalan 6 kriter bağlamın-
da yapacağımız reformlarsa, ülkemizin 
ekonomik ve siyasi iklimi açısından çok 
değerli olacaktır. 

- Türkiye daha önce gerçekleştirdiği 
ivmeyi tekrar yakalayabilir

Yatırımların önünü açabilmek için 
reformlar kapsamında; hukuk sistemi, 
AB normları, Kopenhang kriterleri ve 
demokratikleşme yolunda daha somut 

adımlar atmamız, belirsizlikle-
ri azaltmamız gerekiyor. 

Ülkemiz daha önce; 2004-
2005 yıllarında bu reformları 
yapmayı başararak, yatırım 
iklimini iyileştirmişti. Bunun 
sonucu olarak da Türkiye’ye 
gelen yabancı sermaye; 2002 
yılında 590 milyon dolardan 
2007 yılında 22 milyar dolara 
çıkmıştı. 

Daha önce gerçekleştir-
diğimiz bu ivmeyi, gerekli re-
formları yaptığımız takdirde, 
yeniden yakalayabileceğimize 

inanıyoruz.

- AB Yeşil Mutabakatını her alanda 
uygulamaya almamız gerekiyor

İklim değişikliğinin etkilerinin son 
yıllarda küresel ölçekte güçlü bir şekil-
de gözlenmesiyle birlikte, Yeşil Muta-
bakat ve dijital gündem AB için en te-
mel iki öncelik haline geldi. En önemli 
ticaret ortağımız olan AB’nin, 2019’da 
açıkladığı Avrupa Yeşil Mutabakatı 
kapsamında; 2050 yılında karbon-nötr 
ilk kıta olma hedefini ortaya koyma-
sı, yeşil dönüşüm politikalarına ivme 
kazandırdı. Bu çerçevede uluslarara-
sı ticarette; üretim yöntemleri, ürün 
standartları ve iş yapma biçimlerinin 
hızla değiştiğine şahit oluyoruz. Hem 
aday ülke hem de ticari işbirliğimiz açı-
sından Türkiye’yi etkileyecek olan AB 
Yeşil mutabakatını; tarımdan sanayiye, 
çevreden, dış politikaya her alanda iyi 
çalışıp, uygulamaya almamız gereki-
yor.

- Türkiye-AB ile birlikte çalışabilir
Rusya’nın Ukrayna’ya saldırısı son-

rasında AB, enerjide Rusya’ya olan ba-
ğımlılığını azaltmak için önlemler aldı. 
Bu önlemler arasında özellikle Re-
PowerEU paketi büyük önem taşıyor. 
AB bir yandan Rusya’dan alınan doğal-
gazı ikame etmek için yeni tedarikçiler 
ve yeni kaynaklar ararken, öte yandan 
yenilenebilir enerjiye geçişi hızlandırı-
yor. 

KSO ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda iş dünyası temsilcileri ile biraraya 
gelen AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, 

Yeşil Mutabakat’ın sosyal ve ekonomik dönüşüm getireceğini, kamu-özel sektör 
işbirliğinin gerekliliğini paylaştı.
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Burada yenilenebilir 
enerji, yeşil hidrojen gibi yeni 
kaynakların tedarikinde Tür-
kiye ile AB birlikte çalışabilir. 
Avrupa Komisyonu’nun iklim 
krizi ile mücadele başta ol-
mak üzere sürdürülebilirlik 
konularında kararlılığını or-
taya koyan önlemler paketini 
açıklamasının ardından, ül-
kemizin yayınladığı ve bir yol 
haritası niteliğinde olan Yeşil 
Dönüşüm Eylem Planını biran 
önce hayata geçirmemiz ge-
rekiyor.” dedi.

- Yeşil yatırımları ülkemize 
çekmeliyiz

Paris İklim Anlaşması’nın TBMM’de 
onaylanmasının ve 2053 için iklim nötr 
olma hedefinin kabul edilmesinin ül-
kemiz için sevindirici bir gelişme oldu-
ğundan söz eden Ayhan Zeyti-
noğlu şöyle devam etti: 

“AB tarafından açıklanan 
Avrupa Yeşil Mutabakatı ile 
öngörülen kapsamlı değişiklik-
lere hızlıca uyum sağlamamız; 
ülkemizin küresel tedarik zin-
cirlerine sağladığı entegras-
yonun güçlendirilmesi ve yeşil 
yatırımların ülkemize çekilmesi 
bakımından da büyük önem arz 
ediyor. Yeşil dönüşüm tüm sek-
törler için, özellikle de karbon 
yoğun üretim yapan sektörler 
için değişim anlamına geli-
yor.  İhracatımızda rekabetçiliğimizin 
korunması noktasında, Avrupa Yeşil 
Mutabakatı çerçevesinde bizi en çok 
etkileyen uygulamalardan birinin de 
sınırda karbon düzenlemesi olduğunu 
biliyoruz.  Buna göre 5 ürün grubunda 
-elektrik, alüminyum, çelik, çimento, 
gübre- AB’ye yapılan ihracat 2026’dan 
itibaren karbon sertifikasına tabi ola-
cak. 

- AB ile uyumlu ‘ETS’
Bunun maliyeti de AB ETS sistemin-

deki fiyatlara göre belirlenecek. 
Türkiye’nin özellikle çimento, çe-
lik ve alüminyum sektörleri AB’nin 
ithalat yaptığı ülkeler arasında ön 
sırada. Dolayısıyla düşük karbon-
lu üretime geçiş sürecinde, ülke-
mizin pazar ve rekabet kaybı ya-
şamaması için AB ile uyumlu bir 
emisyon ticaret sistemi (ETS) ve 
yatırım teşvik sisteminin tasar-
lanmasına öncelikle ihtiyacımız 
var. 

Türkiye’nin kendi içinde mil-
li bir karbon fiyatlama sistemi 
oluşturması, aynı zamanda ek 

maliyetlerin de ülkemiz içinde dönüşü-
me aktarılmasına imkan sağlayacak-
tır. TOBB olarak, AB ile uyumlu bir ETS 
kurulması yönünde lobi çalışmalarına 
destek oluyoruz. 

- KSO olarak yeşil mutabakat 
konusunda farkındalık 
çalışmalarımız devam ediyor

Kocaeli Sanayi Odası olarak da Av-
rupa Yeşil Mutabakatı konusunda ilk 
günden beri farkındalık ve bilgilendir-
me çalışmalarına devam ediyoruz. Bu 
kapsamda düzenlediğimiz sektörel 
eğitimlerle firmalarımıza karbon ayak 
izinin nasıl ölçüleceğini anlatıyoruz.  
Ayrıca önümüzdeki dönemde üyeleri-
miz için daha avantajlı karbon ayak izi 
hesaplanması ve doğrulaması hizmeti 

de vermeye başlayacağız. 
İhracatçılarımız ve 

onlara girdi sağlayan fir-
malarımızın karbon ayak 
izlerini azaltmaları ve bu-
nun için gerekli önlemleri 
almaları büyük önem taşı-
yor.  Bu süreçte, özellikle 
KOBİ’lerimize finansal ve 
teknolojik destek sağlan-
ması gerekli. AB kredi ve hi-
beleri de büyük ölçüde yeşil 
ve sürdürülebilir yatırım-
lara yöneliyor.  Ülkemizin 
tam üyelik perspektifinde, 
özellikle de kobilerin; AB 

fonlarından, yeşil dönüşü-
müne uyum çerçevesinde daha çok ya-
rarlanmalarını temenni ediyoruz.

- Büyükelçi Landrut: Ekonomik ve 
sosyal dönüşümün öncüsü

Büyükelçi Nikolaus Meyer Landrut 
ise, KSO bünyesinde kurulan AB 
Bilgi Merkezi’nin aktif şekilde 
çalışıyor olmasının memnuni-
yet verici olduğunu söyleyerek 
şöyle devam etti: 

“Türkiye, AB için çok önemli 
bir ithalat piyasası ve Avru-
pa değer zincirinin önemli bir 
parçası. Türkiye ile ekonomik 
ilişkileri önemsiyoruz. Bu sü-
reçte pandemi ve Rusya’nın 
Ukrayna’ya haksız saldırısı biz-
lere döngüsel ekonominin ve 
kaynakların verimli kullanılma-
sının ne kadar önemli olduğunu 

da gösterdi. Bu anlamda Yeşil Mutaba-
kat, ekonomik-sosyal dönüşümün ön-
cüsü olacak ve herkesi etkileyecek.

- Türkiye’ye finansman kaynağı
Dönüşüm konusunda kamu ve özel 

sektörün işbirliği yapması gerekecek. 
2050 yılı şu an ne kadar uzak gözükse 
de ‘yarın’ diyebiliriz. Şimdiden işbirliği 
yapmalı ve 2-3 yıl içerisinde önlemleri 
hayata geçirmeliyiz. Bu süreçte Türkiye 
kendi Emisyon Ticaret Sistemi (ETS)’ni 
geliştirirse gümrük birliğinde de o ka-

dar az sorunla karşılaşacak-
tır. Dönüşüm süreçleri her ne 
kadar zorlu gözükse de unut-
mamalıyız ki kendi içerisinde 
fırsatları da barındırıyor. Yeşil 
yatırımlarla bir pazar oluştur-
mak için önünüzde fırsat var. 

Ayrıca firmalarınızın finans-
man kaynağına ihtiyaç duydu-
ğunu biliyoruz. Bu noktada AB, 
Türkiye’ye dönüşüm sürecinde 
destek olmak adına 700 milyon 
Euro kaynak ayırdı. Projeler 
geliştirerek bu kaynaklardan 
yararlanabilirsiniz.” 
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Sabancı Topluluğu, yeni ekono-
mi odaklı uzun vadeli büyüme 
stratejisi kapsamında, Sabancı 

Holding’in Kurumsal Girişim Ser-
mayesi Fonu olan Sabancı Ventures 
aracılığıyla yeni bir yatırımı daha 
tamamladı. Böylelikle Sabancı 
Ventures, dijital sağlık alanında 
yapay zekâ tabanlı hastalık yöneti-
mi ve telesağlık hizmeti platformu 
geliştiren Albert Health’in hissedarı 
oldu.

Sabancı Ventures’ın liderlik 
ettiği yatırım turunda Akportföy, 
Teknoloji Yatırım (TTGV1 Fonu) ve 
EGİAD (Ege Genç İş İnsanları Derne-
ği) Melekleri’nin katılımı ile toplam 
1 milyon ABD doları tohum yatırımı 
yapıldı. Yapılan yatırım ile Albert 
Health, klinik doğrulama çalışmala-
rını hızlandırmayı ve İngiltere başta 

olmak üzere yurtdışı pazarlarda 
çoklu kronik hastalık yönetimi plat-
formunu genişletmeyi hedefliyor.

Hastaların kronik hastalıklarını 
yönetmelerini sağlayan, sesli ko-
mut tabanlı, yapay zekaya dayalı di-
jital bir sağlık platformu olan Albert 
Health, küresel bir dijital hastalık 
yönetimi şirketi olma vizyonuyla 
çok uluslu ilaç şirketleriyle hastalık 
yönetimi ve telesağlık programları 
geliştiriyor. 2018 yılında kurulan 
şirket hali hazırda 100 binden fazla 
hastaya hizmet veriyor.

Bu yatırımla birlikte 2020 yılında 
kurulan Sabancı Ventures’ın port-
föyündeki toplam girişim sayısı 5’e, 
2022 yılında yatırım yaptığı şirket 
sayısı ise 3’e yükseldi. Sabancı 
Ventures geçtiğimiz yıllarda Thread 
In Motion ve Lumnion’a; bu yıl ise 
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Sabancı Ventures, beşinci yatırımını Albert 
Health ile dijital sağlık alanında yaptı

Sabancı Holding Strateji ve 
İş Geliştirme Grup Başkanı 

Gökhan Eyigün, “Önümüzdeki 
dönemde de etki gücü her 
türlü ülke sınırlarını aşan, 

küresel değer üretme 
potansiyeline sahip öncü 

fikirlerin ve girişimlerin 
destekçisi olmaya devam 

edeceğiz” dedi



1�Kocaeli Odavizyon

Sabancı Ventures, beşinci yatırımını Albert 
Health ile dijital sağlık alanında yaptı

yerli bulut sistem entegratörü ola-
rak müşterilerine veri depolama ve 
bulut yönetimi gibi hibrit bulut çö-
zümleri sunan Bulutistan ile yapay 
zekâ odaklı akıllı asistan hizmetleri 
konusunda uzmanlaşmış Zack.ai 
şirketlerine yatırım yapmıştı.

“Bundan sonra da öncü fikirlerin 
ve girişimlerin destekçisi olmaya 
devam edeceğiz”

Konuyla ilgili değerlendirmeler-
de bulunan Sabancı Holding Stra-
teji ve İş Geliştirme Grup Başkanı 
Gökhan Eyigün, “Sabancı Topluluğu 
olarak ‘yeni ekonomi’ odaklı büyü-
me stratejimiz kapsamında dijital 
teknolojilere yatırımlarımızı hız 
kesmeden sürdürüyoruz. Geleceği 
şekillendireceğine inandığımız giri-
şimlere yaptığımız bu yatırımlarla 
bir yandan hissedarlarımıza olan 
sorumluluğumuzu yerine getiriyor 
bir yandan da Topluluk Vaadimiz’de 
de belirttiğimiz gibi, dijital teknoloji-
lerin gücüyle daha sürdürülebilir bir 

yaşam amacımıza katkıda bulunu-
yoruz. Bu stratejimiz kapsamında, 
önümüzdeki dönemde de etki gücü 
her türlü ülke sınırlarını aşan, kü-
resel değer üretme potansiyeline 
sahip öncü fikirlerin ve girişimlerin 
destekçisi olmaya devam edeceğiz” 
dedi.

Toplam 13 ülkede 7 farklı iş 
ortaklığıyla faaliyet gösteren ve 
çok uluslu şirketlerle uzun soluklu 
ortaklık tecrübesine sahip bir Top-
luluk olduklarının altını çizen Gök-
han Eyigün, Sabancı’nın, yatırımcı 
olarak bu şirketlerde yer almasının, 
girişimlerin ulusal ve uluslararası 
büyüme yolculuklarına da önemli 
katkı sunacağını belirtti.

Fon büyüklüğü 30 milyon dolar
Sabancı Ventures; bankacılık, 

finansal hizmetler, enerji, sanayi, 
yapı malzemeleri ve perakende sek-
törlerinde faaliyet gösteren Sabancı 
Holding’in Risk Sermayesi koludur.

- Ak Portföy bünyesinde “Ak 

Portföy Yönetimi A.Ş. Sabancı Hol-
ding Özel Girişim Sermayesi Yatırım 
Fonu” adı altında, özel ve kapalı 
bir fon olarak kurulan Sabancı 
Ventures, SPK onay sürecini Nisan 
2020’de tamamlamıştır.

- Yurt içi ve yurt dışında yatırım-
lar hedefleyen Sabancı Ventures, 
30 milyon ABD $ toplam fon bü-
yüklüğüne sahiptir. Ticarileşmesini 
tamamlamış girişimlere büyüme 
amaçlı olarak 500 bin ABD $ ile 4 
milyon ABD $ arasında değişen 
tutarlarda yatırım yaparak, hissedar 
olmayı hedeflemektedir.

Sabancı Holding Kurumsal Giri-
şim Sermayesi Fonu (Sabancı Ven-
tures) aracılığıyla ilk yatırımını 2017 
yılında giyilebilir teknolojiler geliş-
tirmek üzere kurulan yerli bir girişim 
olan Thread In Motion’ın (TIM) 
hissedarı  olarak gerçekleştirdi.

Ardından DIA Community ta-
rafından 2021 yılında izlenmesi 
gereken 100 sigorta teknolojisi şir-
keti arasında gösterilen Lumnion’a 
yatırım yapan Sabancı Ventures 
yerli bulut sistem entegratörü ola-
rak müşterilerine veri depolama ve 
bulut yönetimi gibi hibrit bulut çö-
zümleri sunan Bulutistan ile yapay 
zekâ odaklı akıllı asistan hizmetleri 
konusunda uzmanlaşmış Zack.ai’ın 
hissedarı oldu. 
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Koç Topluluğu, Avrupa Birliği 
(AB) tarafından yürütülen 
dünyanın en büyük sivil Ar-Ge 

ve yenilikçilik programı Ufuk Avrupa 
ile paydaşlarını harekete geçirerek 
hedef büyütüyor. 2021-2027 döne-
minde araştırma ve yenilikçilik alan-
larında yürütülecek projelere hibe ve 
teknik destek sunmayı amaçlayan 
Ufuk Avrupa, 95,5 milyar Euro’luk 
bütçesiyle Birleşmiş Milletler Sürdü-
rülebilir Kalkınma Hedefleri’ne katkı 
sağlarken, yeşil dönüşüm, dijital 
teknolojiler ve sağlık gibi öncelik 
alanlarına odaklanıyor.

2014-2020 yılları arasında yü-
rütülen bir önceki destek programı 
Ufuk 2020’de ise yaklaşık 80 milyar 
Euro’luk bir bütçeyle araştırma ve 
yenilikçilik projeleri desteklendi. Koç 
Topluluğu şirketlerinden Arçelik, 

Ford Otosan, Otokar, Tofaş, Tüpraş 
ve Yapı Kredi program kapsamında 
geliştirdikleri projelerle fark yarat-
tılar. Koç Üniversitesi ise, kazandığı 
hibe miktarıyla açık ara en başarılı 
üniversite oldu. Katma değeri yüksek, 
yenilikçi, çevre dostu projeler ve 
ürünler geliştiren Topluluk şirket-
leri, proje ortaklarıyla da önemli bir 
sinerji yaratıyor.

Arçelik’in yapay zekâ işlemcili 
çamaşır makinesi üretmeyi hedef-
leyen StorAlge projesi, Ford Otosan 
bünyesindeki ağır ticari vasıtalar için 
elektrikli aks sistemi geliştirecek 
LongRun projesi, Koç Üniversitesi’nin 
organ nakillerinde hem sayıyı hem 
de başarı oranını artırma amacıyla 
kurduğu Organ Nakli İmmünolo-
jisi Araştırmaları Mükemmeliyet 
Merkezi, Otokar’ın hidrojen yakıtlı 

ve uzun menzilli otobüs geliştirme 
hedefiyle yürüttüğü CoacHyfield 
projesi, Ufuk 2020’de adından söz 
ettirmişti. Tofaş’ın elektrikli oto-
büs, kamyon ve hafif ticari araçlara 
yönelik yüksek güçlü sarj çözümleri 
geliştirmeye odaklanan ASSURED 
projesi, Tüpraş’ın baca gazlarındaki 
atık karbondioksit gazının verimli 
şekilde yakalanmasını ve karbondi-
oksit salımının azaltılmasına destek 
verecek MOF4AIR projesinin yanı sıra 
Yapı Kredi’nin kuluçka destekleme ve 
iş geliştirme projesi REACH projesi de 
Ufuk 2020’de başarılı örnekler olarak 
öne çıkıyor.

Ufuk 2020’de edindiği kazanımları 
pekiştirmeyi ve kurumlar arasındaki 
iş birliğini büyütmeyi hedefleyen Koç 
Topluluğu, bu kapsamda paydaşları-
na yönelik özel bir mentörlük prog-

[holdinglerden ►

Koç Holding Ufuk Avrupa Farkındalık 
Etkinliği’ne ev sahipliği yaptı
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ramı başlattı. Çerçeve programla-
rında aktif roller alan Koç Topluluğu 
çalışanlarının sorumluluk üstlene-
ceği mentörlük programı vasıtasıyla, 
paydaşların Ufuk Avrupa süreçlerine 
ilişkin farkındalığının artırılması, 
böylece ülkemizin yeni dönemde bu 
önemli kaynaktan daha fazla yarar-
lanabilmesi hedefleniyor.

Koç Holding, bu amaçla, Dışişleri 
Bakanlığı - Avrupa Birliği Başkanlığı, 
TÜBİTAK ve Avrupa Birliği Türkiye 
Delegasyonu’nun katılımıyla dü-
zenlenen ‘Ufuk Avrupa Özel Sektör 
Farkındalık Etkinliği’ne ev sahipliği 
yaptı. 27 Haziran Pazartesi günü 
Divan Kuruçeşme’de gerçekleştirilen 
etkinliğe Dışişleri Bakan Yardımcısı 
ve Avrupa Birliği (AB) Başkanı Bü-
yükelçi Faruk Kaymakcı, AB Türkiye 
Delegasyonu Başkanı Büyükelçi 
Nikolaus Meyer-Landrut, TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal, Koç 
Holding Grup Başkanları, Topluluk 
şirketlerinin üst düzey yöneticileri ve 
paydaş kurumların CEO, CTO seviye-
sinde temsilcileri katıldı.

 
Levent Çakıroğlu: “Ar-Ge ve 
yenilikçilik, Topluluğumuzu ikinci 
asrına taşıyan kapsamlı dönüşüm 
dinamiğinin itici güçleri arasında 
yer alıyor.”

Koç Holding CEO’su Levent Çakı-

roğlu etkinliğin açılış konuşmasında, 
“Kurulduğumuz günden bu yana 
ülkemiz ekonomisinin ve toplum-
sal hayatın pek çok ilkine, rekoruna 
imza attık. Ancak, ikinci yüzyılımıza 
girerken, geçmiş ve mevcut başarı-
ların geleceğin garantisi olmadığını 
çok iyi biliyoruz. O nedenle, 7 yıl önce 
göreve geldiğimde değişimi odağına 
alan kapsamlı bir dönüşüm programı 
başlattık. Ar-Ge ve yenilikçilik, Koç’u 
ikinci asrına taşıyan bu kapsamlı 
dönüşüm dinamiğinin itici güçleri 
arasında” dedi.

Levent Çakıroğlu: “Koç Topluluğu 
olarak, dünyanın en büyük sivil 
araştırma ve yenilikçilik programı 
olan AB Çerçeve Programlarına 
katılmayı önceliklendiriyoruz.”

Levent Çakıroğlu sözlerine şöyle 
devam etti: “Ar-Ge ve yenilikçilik 
çalışmalarımızda ekosistemimizdeki 
tüm paydaşlarla iş birliğine çok önem 
veriyoruz. Bu iş birliklerinde ulusal 
ve uluslararası destek mekanizma-
larından en verimli şekilde istifade 
etmeye çalışıyoruz. Ülkemizde bu iş 
birliği kültürünün olgunlaşmasın-
da TÜBİTAK’ın, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığımızın programları, teş-
vikleri çok önemli bir işlev görüyor. 
İşlerimizi ve dolayısıyla geleceğimizi 
ilgilendiren trendler, küresel ölçek-
te bilim, teknoloji, ticaret ağlarının 
etkileşimiyle şekilleniyor. Kısacası, 
Ar-Ge ve yenilikçilik odaklı ulus-
lararası iş birliklerimizin de güçlü 

olması gerekiyor. Bu nedenle, Koç 
Topluluğu olarak, dünyanın en büyük 
sivil araştırma ve yenilikçilik prog-
ramı olan AB Çerçeve Programlarına 
katılmayı önceliklendiriyoruz. 2014-
2020 yılları arasında yürütülen Ufuk 
2020 programında Koç Üniversitesi 
54, şirketlerimiz ise 75 projeyle yer 
aldı. Ne mutlu ki, TÜBİTAK tarafından 
yayımlanan ‘Ufuk 2020 En Başarılı 
Türk Sanayi Kuruluşları’ listesinin ilk 
4 sırasında Koç Topluluğu şirketleri 
var. Ayrıca, Koç Üniversitesi de yine 
TÜBİTAK tarafından yayımlanan 
listede açık ara en başarılı üniversite 
oldu.”

 
Levent Çakıroğlu: “Programlardaki 
başarılarımız, ülkemizin Ar-Ge 
ve yenilikçilik ekosistemine daha 
fazla kaynak aktarılmasına hizmet 
ediyor.”

2021-2027 döneminde yürütülen 
Ufuk Avrupa çerçeve programına 
bu motivasyonla odaklandıkları-
nı belirten Levent Çakıroğlu, “Koç 
Topluluğu’nun Ufuk Avrupa’ya da 
hızlı bir başlangıç yaptığı müjdesini 
paylaşmak isterim. Daha ilk sene 
çağrılarında, sensörler, yapay zekâ, 
e-mobilite, batarya teknolojileri, 
biyo-bazlı malzemeler, yenilenebilir 
enerji, üretim teknolojileri gibi farklı 
alanlarda toplamda 23 yeni proje-
mizle kabul aldık. Ancak, ülkemiz açı-
sından böylesine önemli bir konuda 
paydaşlarımızla birlikte ilerlememiz 
gerektiğine inanıyoruz. Hep birlikte 
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çok daha iyisini yapmak zorunda-
yız ve yapacağız. Bu inançla, Ufuk 
Avrupa sürecinde paydaşlarımıza 
aktif destek sunmak üzere, çerçeve 
programlarda aktif roller alan, tecrü-
beli çalışma arkadaşlarımızın görev 
alacağı özel bir mentörlük programı 
oluşturduk” dedi.

 
Faruk Kaymakcı: “Ufuk Avrupa 
programına ülkece aktif 
katılımımız, inovasyon alanında 
konumumuzu güçlendirecek, bu 
alandaki ilerlememiz gelecek 
kuşaklara bırakacağımız en 
kıymetli miras olacaktır.”

Etkinlikte konuşan Dışişleri Bakan 
Yardımcısı ve AB Başkanı Faruk 
Kaymakcı şunları söyledi: “Yeşil 
dönüşüm ve dijitalleşme alanında 
hayata geçireceğimiz her girişim, 
geleceğin Avrupası ve dünyasında 
ülkemizi bir adım daha ileri taşı-
yacaktır. Ufuk Avrupa programına 
ülkece aktif katılımımız, inovasyon 
alanında konumumuzu güçlendire-
cek, bu alandaki ilerlememiz gelecek 
kuşaklara bırakacağımız en kıymetli 
miras olacaktır. Bu programda Türk 
sanayisinin önceliklerine uygun olan 
projelere katılmak ve bunlardan 
etkin yararlanmak temel hedefimiz. 
Türkiye bir önceki program olan Ufuk 
2020’de yaklaşık 300 milyon Euro’luk 
proje desteğinden faydalandı. Ancak, 
çok daha fazlasını yapabileceğine 
inanıyoruz. Ufuk Avrupa’nın yanı sıra 
Türkiye olarak diğer programlara 
da katılıyoruz. Özellikle özel sektö-
rü ilgilendiren bir program olması 
itibarıyla, Dijital Avrupa Programı’na 
vurgu yapmak istiyorum. Şu anda 
katılım müzakerelerine devam edi-
yoruz. Umarız en kısa zamanda bunu 
da tamamlarız; çünkü Türkiye’nin 
ve Avrupa’nın dijital dönüşümünde 

bu program bizim için çok yararlı 
olacaktır. 2021-2027 döneminde top-
lamda 13 farklı programa katılmayı 
arzu ediyoruz.”

Nikolaus Meyer-Landrut: 
“Türkiye’de de rekabet 
edebilirlik, bilim, teknoloji ve 
inovasyon faaliyetlerinin yanı 
sıra Ufuk Avrupa gibi AB Çerçeve 
Programlarının uygulanmasını 
desteklemeyi sürdüreceğiz.”

Avrupa Birliği Büyükelçisi ve 
Avrupa Birliği Türkiye Delegasyonu 
Başkanı Nikolaus Meyer-Landrut 
ise şu ifadeleri kullandı: “Avrupa 
Birliği ile Türkiye arasındaki önemli 
iş birliği alanlarından biri olan Ufuk 
Avrupa hakkında önemli bilgilerin 
paylaşılmasına katkı sağlayacak bu 
etkinliğe katılmaktan memnuniyet 
duyuyorum. İklim değişikliği, araştır-
ma, teknoloji, inovasyon konularında 
birçok hedefi, önceliği ve zorlukları 
paylaşıyoruz. Bu alanlar, akıllı, sür-
dürülebilir, kapsayıcı, yeşil ve dijital 
yollarla daha iyi bir geleceği şekillen-
dirmek için giderek önemli hale ge-
liyor. Kulağa cazip gelen bu sözlerin 
artık gerçeğe dönüşmesi gerekiyor. 
Bilim, araştırma, yeşil büyüme ve 
iklim değişikliği Avrupa için başlıca 
öncelikli konular olmaya devam ede-
cek. Türkiye’de de rekabet edebilirlik, 
bilim, teknoloji ve inovasyon faali-
yetlerinin yanı sıra Ufuk Avrupa gibi 
AB Çerçeve Programlarının uygulan-
masını desteklemeyi sürdüreceğiz. 
Bu ortak hedefleri başarıyla hayata 
geçirebilmek amacıyla Türkiye’nin 

güçlü özel sektörünün yanı sıra araş-
tırma kurumlarına da güveniyoruz. 
Bu kurumlarla birlikte özel sektör, 
Türkiye’nin Horizon Europe yolculu-
ğunun başarıya ulaşmasına öncülük 
edebilir.”

Avrupa’da kazandığımız yeni pro-
jelerimizde de ekosistemimizin bir-
likte geliştirme ve birlikte başarma 
yaklaşımı güçlü bir şekilde devam 
ediyor.”

Etkinlikte konuşan TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal da 
şunları söyledi: “Günümüzün en 
fazla çözüm gerektiren alanlarından 
enerji ve sağlık alanları dâhil olmak 
üzere daha sürdürülebilir, temiz 
ve sağlıklı bir gelecek için bilim ve 
teknoloji tabanında ortaya konulan 
projelerin yüksek önemi bulunuyor. 
Bu kapsamda Ufuk 2020’de ortaya 
koydukları üstün başarılarından 
dolayı Koç Topluluğu şirketlerini ve 
Koç Üniversitesi’ni bir kez daha tebrik 
ediyorum. Ufuk Avrupa’da kazandığı-
mız yeni projelerimizde de ekosiste-
mimizin birlikte geliştirme ve birlikte 
başarma yaklaşımı güçlü bir şekilde 
devam ediyor. Avrupa Komisyonu, 
Türkiye’nin de dâhil olduğu Ufuk 
Avrupa Programı’nda artık farklı bir 
iş modeli benimsiyor. Ufuk Avrupa’yı 
Ufuk 2020’deki performansımızla 
karşılaştırdığımızda iki kata yakın bir 
performansımız var. Bu bizim için çok 
kıymetli. Artık firmalarımız, araştır-
ma kurumlarımız, üniversitelerimiz 
bu konuda daha yetkin, yetenekli ve 
doğru paydaşlarla iş yapabiliyorlar.”

[holdinglerden ►
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Ayhan Zeytinoğlu, İKV Başkanı olarak 
toplantılara katıldı

[ziyaretler ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, Başkanlığını yü-
rüttüğü İktisadi Kalkınma Vakfı 

(İKV)  tarafından düzenlenen ve Ma-
latya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahip-
liğinde gerçekleştirilen “Avrupa Yeşil 

Mutabakatı ve Türkiye-AB İlişkileri 
Açısından Etkileri” başlıklı toplantıya 
katıldı.

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, Başkanlığını yürüttüğü 
İktisadi Kalkınma Vakfı ile Dışişleri 

Bakanlığı AB Başkanlığı işbirliğinde ger-
çekleşen “Avrupa’nın Geleceği ve Türkiye 
Webinar Serisi” kapsamında düzenlenen 
“Ticaret Aktörü Olarak AB, Küresel Değer 
Zincirleri ve Türkiye” konulu webinara ka-
tıldı.
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[lojistik ►

Ulaşım yatırımları, lojistik mer-
kezler, ulaşım modlarının en-

tegrasyonu, lojistikte maliyetlerin 
düşürülmesi, yeşil enerji ve emisyon 
azaltımı gibi önemli konularının 
ele alındığı ve Kocaeli Büyükşe-
hir Belediyesi’nin ev sahipliğinde, 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’nın 
desteğiyle düzenlenen ‘’Ulaşıma 
2053 Körfez Lojistik Çalıştayı’’ geniş 
bir katılımla Kocaeli Kongre Merke-
zinde yapıldı.

GENİŞ KATILIM
Programa Ulaştırma ve Alt-

yapı Bakanı Adil Karaismailoğlu, 
Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, Mar-
mara Belediyeler Birliği ve Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın, Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığı Strateji Geliştirme Başkanı 
Dr. Yunus Emre Ayözen, Kocaeli Bü-
yükşehir Belediyesi Genel Sekreteri 
Balamir Gündoğdu, Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Kocaeli Üniversitesi Rektörü Prof. 
Dr. Saadetin Hülagü, Gebze Teknik 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mu-
hammed Hasan Aslan, ilçe belediye 
başkanları, STK ve sektör temsilci-

leri katıldı.

“66 İLİN TOPLAMINDAN FAZLA VER-
Gİ VERİYORUZ”

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, “2021 yılında 110 
milyar TL vergi toplanan bir şehir-
desiniz. Türkiye’de 66 ilin topladığı 
vergiden daha fazla vergi toplu-
yoruz. İhtiyacımız olan altyapı için 
sizden destek istiyoruz. Lojistik 
köylerin kurulmasını önemsiyo-
ruz. Cengiz Topel Havalimanından 
yaz aylarında uçuşlar yapılmasını 
istiyoruz. Burası sadece Kocaeli’nin 
değil, Sakarya ve Düzce’nin de ha-
valimanı olabilir” ifadesini kullandı.

“BÖLGEMİZİN KADERİNİ ETKİLEYE-
CEK BİR ÇALIŞMA”

Ulaşım konusunda önemli 
projelerin hayata geçtiğini belirten 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başka-
nı Tahir Büyükakın, “Lojistik konusu 
ve lojistikle ilgili bir çalışmanın 
Kocaeli’nde yapılması, Marmara’nın 
eksen alınması bizim için önemli. 
Son 20 yılda Ulaştırma Bakanlığı 
gerçekten hem Kocaeli için hem 
Türkiye için devasa projelere imza 

attı. Önümüzdeki süreçte hem Koca-
eli için hem de Marmara bölgesi için 
tartışmasız en önemli vizyon işler-
den bir tanesi de lojistik konusunda 
atılacak adımlar olacak. Dolayısıyla 
bugün yapılacak lojistik çalıştayı 
belki bundan sonraki yıllarda bölge-
nin kaderini etkileyecek, Türkiye’nin 
kaderini etkileyecek gerçekten çok 
önemli bir çalışma olacak” açıkla-
masında bulundu.

“KOCAELİ’NİN LOJİSTİK KÖYE 
İHTİYACI VAR”

Kocaeli’ne lojistik köy kurulması 
gerektiğini belirten Başkan Büyü-
kakın; “Biz bugün Körfezi, Kocaeli’ni 
konuşacağız. Marmara Belediyeler 
Birliği olarak orada ayrı bir çalışma 
yaptık. Marmara’nın bir bütün ola-
rak iklim meselesinden su kaynak-
larına nasıl yönetileceğini, lojistik 
meselesinden ulaşım hatlarına 
kadar tamamının ortak bir şekilde 
karar alınmasını istiyoruz. Lojistik 
köy oluşturulmalı. Demiryolu hatla-
rıyla entegreli bir şekilde olmalı. Bu 
Büyükşehir Belediyesi’nin yapabile-
ceği bir organizasyon değil. Yeni bir 
lojistik köy oluşturulması Bakanlık-

Bakan Karaismailoğlu: Lojistikte süper güç 
olma yolunda ilerliyoruz
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Bakan Karaismailoğlu: Lojistikte süper güç 
olma yolunda ilerliyoruz

lar arası bir çalışmayı gerektiriyor. 
Lojistik köyde büyük depoların, 
antrepoların, dağıtım zincirlerinin 
olduğu bir yerden bahsediyoruz. 
Kocaeli’nde günlük 200 bin kamyon 
hareket ediyor. Kuzey Marma-
ra Otoyolunu yaptık ama Güney 
Marmara Otoyoluna da ihtiyacımız 
var. Üretim ve depolama alanları-
nı, ulusal ve uluslararası karayolu 
bağlantılarını demir yollarıyla güç-
lendirmek gerekiyor. Bu çalışmayla 
karayollarımızın üzerindeki ağır 
vasıta baskısı da azaltmış olacak. 
Körfezin her yerinin liman olacak 
hali yok. Kargo taşımacılığının 
arttırılması yine aynı şekilde Cengiz 
Topel Havalimanından başlaması 
ve bunun bir lojistik hareket imkanı 
olarak da değerlendirilmesi gereki-
yor. En azından kargo taşımacılık-
larının Cengiz Topel Havalimanında 
başlatılması kente başka fırsatlar 
getirecektir” dedi.

“LOJİSTİK KÖY İÇİN UYGUN BİR İLİZ”
Kocaeli’nin lojistik bir merkez 

olabileceğini belirten Vali Seddar 
Yavuz, “Bakanlığımız Kocaeli’mize 
önemli hizmetler yaptı. Kendileri-
ne teşekkür ediyorum. Kocaeli’de 
sanayi yeterli. Sanayi belli sorunları 
beraberinde getiriyor. Bu sorun-
ların başı ulaşım. Kuzey Marmara 
Otoyolunun yapılmasının ardından 
Kocaeli’nde büyük bir rahatlama 
oldu. Cumhurbaşkanımızın liderli-
ğinde son 20 yılda ulaşım alanında 
çok büyük devrim gerçekleştirildi. O 

yüzden de değişimin devam ede-
ceğine inancımız var. Kocaeli’nde 
kurulması istenen lojistik köy 
projesi var. Kocaeli bu iş için önemli 
bir merkez konumunda” ifadesini 
kullandı.

“LOJİSTİK SÜPER GÜÇ OLMA 
YOLUNDA İLERLİYORUZ”

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı 
Adil Karaismailoğlu, “Ulaştırma 
2053 “Körfez Lojistik Çalıştayı”nın 
açılışında sizlere hitap etmekten 
mutluluk duyuyorum. Buraya Batı 
Karadeniz’de selden etkilenen böl-
gelerden geldik. Ekiplerimiz dur-
maksın çalışmalara devam ediyor. 
Selin etkilerini en kısa sürede silmek 
için vatandaşlarımızla omuz omu-
za çalışıyorlar. Öncelikle bölgedeki 
vatandaşlarımız olmak üzere tüm 
ülkemize geçmiş olsun diyoruz. 
Buradan da tekrar o bölgeye gide-
ceğiz. Lojistik sektörü; günümüzde 
gittikçe daha da entegre hâle gelen 
dünya ekonomisinin ve uluslararası 
ticaretin temel yapı taşı. Küresel-
leşen dünyada 1,6 milyar insanın 
yaşadığı, 38 trilyon dolar Gayrisafi 
Millî Hasıla ve 7 trilyon dolarlık 
ticaret hacminin olduğu bir coğraf-
yanın merkezinde olan Türkiye’nin 
önemi her geçen gün artıyor. Çünkü 
ülkemiz, üç kıtayı birbirine bağlayan, 
iki önemli deniz havzasının orta-
sında, çok değerli jeostratejik ve 
jeopolitik konuma sahip. Bu gerçek-
ler ışığında, Türkiye’mizde dünyayla 
olan çok modlu ulaşım bağlantılarını 

sağlarken, uluslararası koridorlar 
oluşturarak kıtalar arasında kesinti-
siz ve kaliteli ulaşım altyapıları tesis 
ediyoruz. Bu kapsamda ana hedefi-
miz olan lojistik süper güç olma yo-
lunda ilerliyoruz. Tüm adımlarımız 
için pusulamız ise “2053 Ulaştırma 
ve Lojistik Ana Planı”… Dünyadaki 
dönüşümlerin baş döndürücü hızına 
hepimiz şahidiz. Gayemizse buna 
ayak uydurmak değil, dönüşümün 
önünde yer alarak geleceğe hazırlık-
lı olmaktır” açıklamasında bulundu.

“KOCAELİ ÜLKEMİZİN YÜZ AKI”
Kocaeli’nin Türkiye için önem-

li bir şehir olduğunu ifade eden 
Bakan İsmailoğlu; “Planlarımızda 
Körfez’imizin anahtarı, ülkemizin 
değeri Kocaeli’mizin sunduğu katkıyı 
çok önemsiyoruz. Her geçen gün 
büyüyen ve gelişen ticaret ağıyla 
Kocaeli, farkını ortaya koymaya 
devam ediyor. Bu yılın mayıs ayında 
ülkemizdeki en fazla yük elleçle-
menin gerçekleştirildiği Kocaeli 
Limanı’mızdır. Ocak-Mayıs 2022 
döneminde elleçlenen konteyner 
miktarında geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 3,5 artış kayde-
dilmesinden dolayı emeği geçen 
herkesi kutlamak istiyorum. De-
miryolu ve karayollarının birleştiği, 
limanlarıyla deniz ticaretinin etkin 
olduğu Kocaeli, Osmangazi Köprüsü, 
Yavuz Sultan Selim Köprüsü, Kuzey 
Marmara Otoyolu ve İstanbul-İz-
mir Otoyolu ile ulaşım ve ticaretin 
nabzının attığı merkezdir. İmalat sa-
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nayi bakımından ülkemizin en önde 
gelen illeri arasındaki Kocaeli’de 
düzenlediğimiz bu önemli Çalıştay, 
değerli sonuçlarıyla kıymetli bir veri 
sağlayacak ve planlamalarımıza yol 
gösteren olacaktır” dedi.

“TÜRKİYE PANDEMİYE RAĞMEN 
BÜYÜMEYE DEVAM ETTİ”

Türkiye’nin pandemi ve krize rağ-
men büyüdüğüne dikkat çeken Ba-
kan İsmailoğlu, “Birileri her zamanki 
gibi sadece konuşmayı sürdürürken, 
biz hizmet üretmeye, milletimizle 
kol kola geleceğin Türkiye’sini inşa 
etmeye devam ediyoruz. Daha nice 
hizmetler ve çağın ruhuna uygun 
altyapı çalışmaları ile ülkemizi, dün-
yanın gelişmiş ülkeleri arasında layık 
olduğu konuma getireceğiz. Son 20 
yılda yaptıklarımız, hedefimize her 
geçen gün yaklaştığımızın, bundan 
sonra da yapacaklarımızın en büyük 
kanıtıdır. Türkiye’nin 2053 yılındaki 1 
trilyon dolar ihracat hedefini yaka-
layabilmesi için lojistik altyapısının 
tamamlanması ve küresel ticarette 
kendi bölgesinde lojistik üs olma-
sı gerekiyor. Bizler, ticaretin can 
damarı olan kara, hava, demir ve 
denizyollarını yaparken, tüm ulaşım 
modlarında multi-model bir sistem 
kuruyoruz. Türkiye’yi bölgesinin 
lojistik üssü olması için toplam 13,6 
milyon ton kapasiteli 13 ayrı lojistik 
merkezini işletmeye açtık. Pandemi 
döneminde dünya genelinde olduğu 
gibi ülkemizde de lojistik sektörü 

önemli bir sınav verdi. 2020-2021 
yıllarında navlun fiyatlarının yük-
sekliği, hammadde tedarik sorunu ile 
birlikte konteyner, hijyen ve koruma 
tedbirleri ile karşı karşıya kaldık. Bu 
sıkıntılı süreçte, ülkemizdeki yatı-
rımlarımıza hiç ara vermedik. Krize 
rağmen aldığımız tedbirlerle üretim, 
istihdam ve yatırıma devam ettik. 
Pandemide dünyanın önde gelen 
ülkelerin ekonomileri küçülürken, 
Türkiye büyümede dünyanın sayılı 
ülkeleri arasında yer aldı. Bildiğiniz 
gibi bu süreçte ülkemiz, tüm dün-
ya ülkeleri gibi lojistik sektöründe 
önemli bir sınav verdi. Ne mutlu bize 
ki; bu sınavdan alnımızın akıyla geç-
tik’’ açıklamasını yaptı.

“KOCAELİ’NİN GELİŞİMİNE KATKI 
SAĞLAYACAĞIZ”

Kocaeli’nin sanayinin yanında 
lojistiğinde başkenti olacağını ifade 
eden Bakan Adil Karaismailoğlu, 
konuşmasını şu sözlerle tamamladı; 
“Kuzey Marmara Otoyolu, Marmara 
Bölgesi’nin kuzeyinden İstanbul, Ko-
caeli, Sakarya gibi yoğun sanayi, en-
düstri ve sosyo-kültürel faaliyetlerin 
yürütüldüğü Marmara’ya altın kolye 
olmuştur. Toplam uzunluğu 443 
kilometre olan Kuzey Marmara Oto-
yolu aynı zamanda, İstanbul-Edirne 
Otoyolu, İstanbul-Ankara Otoyolu, 
Gebze-Orhangazi-İzmir Otoyolu ve 
D-100 karayolu gibi mevcut otoyol 
ve devlet yolu ağı ile bağlantısı var. 
Kuzey Marmara Otoyolu ile ve Yavuz 

Sultan Selim Köprüsü ile ulusla-
rarası transit taşımalar, kent içine 
girmeyerek, daha hızlı yapılabiliyor. 
Yine ayrıca, Kuzey Marmara Otoyo-
lumuz, önemli merkezlerden olan 
Organize Sanayi bölgelerine bağla-
nıyor. Ulaştırma 2053 Hedeflerimiz 
Çerçevesinde bir ‘Sanayi Başkenti’ 
olan Kocaeli’nde, sürekli büyüyen 
sanayi yatırımlarının ihtiyacına 
paralel olarak İzmit Körfezi’nde yer 
alan limanların da gelişen ve büyü-
yen sanayinin yarattığı yük artışına 
paralel şekilde planlanması ve bu 
planlara göre de geliştirilmesini sağ-
layacağız. Bölgenin ticari ve sanayi 
büyümesinin gelecekte yaratacağı 
ithalat, ihracat ve transit yük artışı-
na paralel olarak İzmit Körfezinde 
yer alan limanlarında bu gelişmelere 
uygun şekilde ve zamanında kapa-
site artışları, özellikle konteyner 
gemilerinin boyutlarında yaşanan 
büyümeye cevap verecek altyapıyı 
sağlayacağız ve bunu destekleyen 
geri saha oluşturan lojistik merkez 
planlamalarımızı yapacağız. Körfe-
zin, kentin ve bölgenin ihtiyaçlarını 
Ulaştırma ve Lojistik Master Planı 
çerçevesinde, sürdürülebilir, çevreci, 
dijitalleşme odağında ele alacağız. 
Şimdiden Çalıştayımıza bilimsel katkı 
sağlayan ve reel sektör tecrübelerini 
aktaran herkese yürekten teşekkür-
lerimi iletiyorum. Ulaştırma 2053 
Körfez Lojistik Çalıştayı’nın sektöre 
ve bölgeye önemli katkılar sağlaya-
cağına yürekten inanıyorum.”

[lojistik ►
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ziyaret ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, Kocaeli Büyükşe-
hir Belediyesi organizasyonunda 

Kocaeli Kongre Merkezi’nde sektör tem-

silcilerinin katılımları, TC. Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı Adil Karaismailoğlu’nun 
katılımları ile gerçekleşen ‘Ulaştırma 
2053 Körfez Lojistik Çalıştayı’nda açı-

lış konuşması yapt. Başkan Zeytinoğlu 
burada yaptığı konuşmada; sanayinin 
ihtiyaç duyduğu lojistik projelere ilişkin 
görüşlerini paylaştı.

Başkan Zeytinoğlu, Körfez Lojistik Çalıştayı’na katıldı

Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret eden  
Almanya İstanbul Başkonsolo-
su Johannes Regenbrecht, Eylül 

ayında yapılacak olan ‘Türk–Alman İş 
Günleri’ne dair ön çalışma ziyaretleri 
kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ile bir araya geldi.

Almanya İstanbul Başkonsolosu Johannes Regenbrecht, 
‘Türk–Alman İş Günleri’ öncesi KSO’yu ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Ku-
rulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve 
AB Türkiye Delegasyonu Başkanı 

Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut ile 
beraberindeki heyet,  Bekaert Kocaeli 
fabrikasını ziyaret ederek bilgi aldı.

Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, Bekaert’i 
ziyaret etti
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KSO Meclisi’nde  son ekonomik 
gelişmeler değerlendirildi

[oda meclisi ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
haziran ayı Meclis Toplantısı 
Çevre Ödül Töreni dolayısıy-

la Wellborn Luxury Hotel’de KSO 
Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul 
yönetiminde gerçekleştirildi. 

Toplantının açılışını yapan 
Tuğrul, “Değerli arkadaşlarım hoş 
geldiniz. Sözlerime bir tebrik ile 
başlamak istiyorum. Meclis üyemiz 
sayın Hayrettin Çaycı dış ticaret 
alanında Türkiye’nin en eski ve etkili 
sivil toplum kuruluşlarından biri 
olan Türkiye Dış Ticaret Derneği 
(TÜRKTRADE)’nin 7 Haziran tarihin-
de yapılan genel kurulunda yönetim 
kurulu başkanlığına 4. kez seçildi. 
Kendisini kutluyoruz ve hayırlı olsun 
diliyoruz” dedi. 

Toplantıda aylık faaliyetler görü-
şülerek karara bağlandıktan sonra 
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu aylık faaliyetlere ve eko-
nomik değerlendirmelere ilişkin bir 
konuşma gerçekleştirdi.

BÜYÜMEYE İLİŞKİN VERİLER
KSO Başkanı Zeytinoğlu şunla-

rı söyledi: “2022 yılı birinci çeyrek 
büyüme oranımız yüzde 7,3 oldu. 
Bu oranla, verisi açıklanan ülkeler 
arasında dünya genelinde sırada, 
OECD ülkeleri arasında İngiltere’den 
sonra ikinci sırada yer alıyoruz. Alt 
kalemlerine baktığımızda İlk çeyrek 
büyümesinde ihracat, imalat sanayi 
ve hizmetler sektörü katkıları ile 
tüketim tarafında hane halkı harca-
maları öne çıkıyor. İhracatta yüzde 
16.8, imalat sanayide yüzde 7.6 ve 
hizmetler sektöründe yüzde 19.5’luk 
artışlar oldu. İhracatta son dönem-
lerde gerçekleşen rekorlarının 2022 
yılının ilk çeyreğinde de büyümeye 
önemli katkı sağladığını görüyoruz. 
Arzumuz ihracattaki yüksek sevi-
yelerin devam etmesi ve büyümeye 
katkısının artarak devam etmesi 
yönünde.” Diğer taraftan küresel 
ticarette Rusya-Ukrayna savaşı kay-
naklı bir ivme kaybı öngörüldüğünü 

belirten Zeytinoğlu, “İkinci çeyrek 
büyüme verilerinin yine pozitif ancak 
biraz daha yavaşlayacağını söyleye-
biliriz” ifadelerini kullandı.

EN YÜKSEK MAYIS İHRACATI
Dış ticarete ilişkin değerlendir-

melerde bulunan Zeytinoğlu, “Mayıs 
ayında ihracat yüzde 15,2 artışla 18 
milyar 973 milyon dolar olarak en 
yüksek mayıs ayı rakamına ulaştı. 
Nisan ayına göre yüzde 18,8’lik ge-
rileme var. Nisan ayında ihracatımız 
23,4 milyar dolar idi. Burada Rama-
zan bayramı tatilinin etkisi olduğunu 
düşünüyoruz. Mayıs itibariyle on iki 
aylık ihracatımız 242,6 milyar dolara 
ulaştı. 

EN FAZLA İHRACAT YAPTIĞIMIZ 
ÜLKELER

En fazla ihracat yaptığımız ilk 
beş ülkeye bakacak olursak; Al-
manya yüzde 6 artışla 1 milyar 491 
milyon dolar, ABD yüzde 10 artışla 1 
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milyar 272 milyon dolar, Irak yüzde 
44,1 artışla 978 milyon dolar, İtalya 
yüzde 14,2 artışla 949 milyon dolar 
olurken, İngiltere ile ihracatımızda 
yüzde 17,2’lik bir gerileme oldu, 911 
milyon dolarlık ihracat yaptık. Avru-
pa Birliği’ne ise yüzde 17,4 artışla 8 
milyar 10 milyon dolar, diğer Avrupa 
Ülkelerine yüzde 1,8 artışla 2 mil-
yar 435 milyon dolar ihracat yaptık.  
Avrupa’nın ihracatımızdaki payı 
yüzde 55. Yakın ve Ortadoğu ülkele-
rine yüzde 30,2 artışla 3 milyar 160 
milyon dolar, Kuzey Afrika ülkelerine 
yüzde 9’luk artışla 1 milyar 19 milyon 
dolar ihracat gerçekleştirdik.

İTHALAT VERİLERİ
İthalatımız ise yüzde 43,8 ile 

29 milyar 652 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. Nisan ayında 29,5 milyar 
dolar idi. Yatırım (sermaye) malları 
yüzde 10,8, hammadde (ara mallar) 
yüzde 52,4 artış oldu. Burada dünya 
genelinde yaşanan fiyat artışları da 
etkili. Tüketim malları yüzde 22,3 
artış gösterdi. İthalatın ihracattan 
hızlı artmasından dolayı dış ticaret 
açığı yüzde 157’lik artış ile 10 milyar 
679 milyon dolara yükseldi. 2021 
Mayıs ayında 4,2 milyar dolar idi. 
Nisan ayında yıllık cari açık 25 milyar 
710 milyon dolara yükseldi, aylık açık 
ise 2 milyar 737 milyon dolar oldu. 
Nisan ayında tarihi rekor ihracat 
gerçekleştirmiştik ancak ithalat 
daha fazla artmıştı. Turizm gelirleri 
de artmasına rağmen, açıkta ana 

etken dış ticaret açığındaki yükseliş 
oldu. Hizmet gelirleri 2,7 milyar dolar 
oldu. 2021 yılında 1,2 milyar dolar 
idi. Dış ticaret açığı 4,4 milyar dolar 
olarak gerçekleşti. 2021 yılında 1,7 
milyar dolar idi. Önümüzdeki dö-
nemde turizm gelirlerinin katkısının 
artacak olmasına rağmen, dış ticaret 
açığındaki yükselişin yıllık cari açığı 
arttıracağını düşünüyoruz.”

KOCAELİ DIŞ TİCARET VERİLERİ
Kocaeli Gümrüklerinden alınan 

verileri paylaşan Zeytinoğlu, “Mayıs 
ayında Kocaeli’den gerçekleşen ih-
racat yüzde 31,1 artışla 2 milyar 988 
milyon dolar,  ithalat yüzde 25,7 ar-
tışla 6 milyar 104 milyon dolar oldu. 
İlk beş aylık döneme baktığımızda 
ihracatımız yüzde 21,4 artışla 15 mil-
yar 635 milyon dolar, ithalat yüzde 
25,3 artışla 29 milyar 190 milyon 
dolar oldu” dedi. Enflasyon verilerine 
ilişkin konuşan Zeytinoğlu, “Mayıs 
ayında TÜFE yüzde 73,50 oldu. Aylık 
yüzde 2,98 arttı. ÜFE yüzde 132,16 
oldu. Aylık yüzde 8,76 artış gösterdi. 
Enerji ve petrol ürünleri başta olmak 
üzere emtia fiyatlarındaki artışların 
devam etmesi ve mayıs ayında döviz 
kurundaki artış sebebiyle enflasyon-
daki yükseliş devam etti. Bu artışlar-
la ÜFE ile TÜFE arasındaki fark 58,66 
puan oldu. ÜFE’den oluşacak maliyet 
baskısı maalesef önümüzdeki dönem 
TÜFE’ye yansıyacaktır. Dolayısıyla 
önümüzdeki dönem enflasyonda 
yükseliş potansiyeli bulunduğunu 

söyleyebiliriz” dedi.

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Mayıs ayı kapasite kullanım 
oranlarını ve sanayi üretimi verilerini 
paylaşan Zeytinoğlu şunları söyledi: 
“Türkiye genelinde kapasite kullanı-
mı yüzde 78 oldu. Geçen yıla göre 2,7 
puan, nisan ayına göre 0,2 puan arttı. 
Kocaeli’de ise yüzde 71,8 seviyele-
rinde. Geçen yıla göre 1,5 puan, nisan 
ayına göre 0,4 puan arttı. Sanayi 
üretimi yıllık  yüzde 10,8 artış gös-
terdi. Aylık olarak sabit kaldı. Yıllık 
bazdaki artış olumlu değerlendiri-
yoruz. Ayrıca nisan ayının Ramazan 
ayına denk gelmesinden; aylık bazda 
sanayi üretim endeksinde düşüş ol-
masındansa bir değişme olmamasını 
olumlu değerlendirebiliriz.”

SEKTÖRLERİN KATKISI
Sektörlerin katkısına değinen 

Zeytinoğlu, sermaye malları ve 
yüksek teknolojili ürünlerdeki hem 
aylık hem yıllık bazda gerçekleşen 
artışlara dikkat çekerek, “Nisan ayı 
verilerinin alt kalemlerine baktığı-
mızda; sermaye mallarında aylık 
yüzde 7.6, yıllık yüzde 13.2, yüksek 
teknoloji ürünlerde aylık yüzde 23.5, 
yıllık yüzde 30.4’lük artışlar olduğu-
nu görüyoruz. Bu kalemler geleceğe 
yönelik yatırım ve büyümeyi işaret 
ettiğinden üretim artışlarını çok de-
ğerli buluyoruz. Diğer taraftan yıllık 
bazda; imalat sanayide yüzde 11.9 
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ve ara mallarında gerçekleşen yüzde 
8.1’lik artışları olumlu değerlendiri-
yoruz” dedi.

MESLEĞİM HAYATIM İŞ VE STAJ 
PROGRAMI İŞ BİRLİĞİ PROTOKOLÜNE 
DAVET  ETTTİ

İşgücü verilerine ilişkin değerlen-
dirmede bulunan Zeytinoğlu, “İşsiz-
lik nisan ayında yüzde 11,3 olarak 
açıklandı. Geçen yılın aynı ayına göre 
2,4 puan geriledi, mart ayına göre 
0,1 puan yükseldi. Aylık bazda 0,1 
puanlık ufak bir artış olmasına rağ-
men, marttan nisana 408 bin kişilik 
istihdam artışını olumlu karşılıyoruz. 
Mevsimsel olarak, tarım ve hizmetler 
sektörlerinde istihdam artışları-
nın yaşanabileceği dönem. Bunun 
etkisi olduğunu düşünüyoruz. Nisan 
itibariyle toplam istihdam sayısı ise 
30 milyon 371 bin kişi ulaştı. Ancak 
nüfusumuza oranla çalışan sayımızın 
daha yüksek seviyelerine ulaşması 
gerektiğini düşünüyoruz. Değerli 
üyeler, bir yandan işsizlik sorunu 
devam ederken, bir yandan da sanayi 
kuruluşlarımızın nitelikli ara ele-
man ihtiyacının karşılanamadığını 
biliyoruz. Bu kapsamda, faydalana-
bileceğinizi düşündüğüm ‘Mesleğim 
Hayatım İş ve Staj Programı İş Birliği 
Protokolü’ hakkında bilgi aktarmak 
istiyorum. Odalar Birliği ve Milli 
Eğitim Bakanlığı arasında imzalanan 
Protokolle büyük ölçekli işletmelere 
ve KOBİ’lere nitelikli insan kaynağı 
sağlanması amaçlanıyor. Tüm fir-
malarımızın desteklerini bekliyoruz” 
diye konuştu.

BÜTÇEYİ DEĞERLENDİRDİ
Bütçeye değinen Zeytinoğlu, 

“Mayıs ayında bütçe 143,97 milyar 
TL fazla verdi. Gelirler yüzde 203,9 
artışla 317,75 milyar TL oldu. Gider-
ler yüzde 47,3 artarak 173,77 milyar 
TL oldu. Ocak-mayıs bütçe fazlası 
124,62 milyar TL oldu” dedi. Bütçede 
verilen fazlada vergi gelirlerinin kat-
kısına dikkat çeken Zeytinoğlu, “Vergi 
gelirlerinde mayıs ayında gerçekle-
şen yüzde 213.9’luk artışın bütçeyi 
önemli ölçüde desteklediğini görü-
yoruz. Alt kalemlerine baktığımızda 
kurumlar vergisinde yüzde 505.4’lük 
artış dikkat çekiyor. Burada, kurum-
lar vergisinin bu yıl mayıs ayında 
ödenmesinin de etkisini görüyoruz. 
Geçen yıl geçici vergi beyan süreleri 
mayıs ayı sonuna kadar uzatılmış ve 
tahsilatı takip eden aylarda olmuştu. 
Mayıs ayında; dahilde alınan KDV’de 
yüzde 70.1, ÖTV’de yüzde 133.2’lik ar-
tışlar oldu. İthalat artışına bağlı ola-
rak, ithalden alınan KDV’de de yüzde 
139.7’lik artış olduğunu görüyoruz” 
şeklinde konuştu.

500 BÜYÜK’TE KOCAELİ FARKI
İstanbul Sanayi Odası tarafından 

her yıl yapılan “Türkiye’nin 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu” çalışmasına da 
değinen Zeytinoğlu şu ifadeleri kul-
landı: “2021 yılında 84 firmamız 500 
Büyük’te yer aldı. 2020’de 75 firma idi. 
Her yıl olduğu gibi listenin en başında 
TÜPRAŞ yer alırken, Ford Otomotiv 
Sanayi ikinci oldu. Kocaeli’den ilk 10 
içerisinde 2 firma, ilk 50 içerisinde 
16 firma, ilk 100 içerisinde 26 firma 

var. Bu yıl yeni giren firmalar; Yeni 
Elektrik Üretim A.Ş., Turkuaz Pol-
yester Reçine Kimya San. Tic. Ltd. 
Şti., Kocaeli Lastik Sanayi A.Ş., Bunge 
Gıda, Mondi Olmuksan Kağıt, BASF 
Türk Kimya ve Atabay Kimya oldu. 
İkinci 500’den birinci 500’e yükse-
lenler ise; CFN Kimya San. ve Dış Tic. 
A.Ş., Plastay Kimya San. ve Tic. A.Ş., 
Niğdelioğlu Metal Döküm İnşaat San. 
ve Tic. Ltd. Şti., Bekaert Kartepe Çelik 
Kord San. ve Tic. A.Ş., Sıddık Kardeşler 
Haddecilik San. Tic. Ltd. Şti., Ferro 
Döküm San. ve Dış Tic. A.Ş., Murat 
Ticaret Kablo Sanayi A.Ş. oldu. 

AYRINTILARI PAYLAŞTI
İstanbul Sanayi Odası’nın açık-

ladığı listede  Kocaelili firma sayısı 
41 gözüküyor. Bunun nedeni firma 
merkezlerinin farklı illerde olması-
dır. Merkezleri başka illerde olup, 
üretimleri ilimizde olan firmaları 
dikkate aldığımızda sayı 84 oluyor. 
84 firma içerisinde meclis üyesi 14 
firma yer alırken, meslek komitesi 
üyesi 9 firma bulunuyor. Yabancı 
sermayeli 32 firma var. 2020’de bu 
sayı 31 idi. Üretimden net satışlar-
dan alınan pay yüzde 27,1’e yükseldi. 
2020’de 24,2 idi. İhracattaki payı ise 
yüzde 30,17. 2020’de 27,4 idi. İlk 500’e 
girmeyi başaran firmalarımızı tebrik 
ediyor, gelecek yıl açıklanacak olan 
2022 yılı sonuçlarında ise daha çok 
firmamızın ilk 500’e yükselmesini 
temenni ediyorum.” Meclis toplantısı 
dilek-temenniler bölümünde meclis 
üyelerinin düşüncelerini paylaşması 
sonrası son buldu.

[oda meclisi ►

0850 319 37 00

yildirimsogutma.com.tr

BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji
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[sektör gıda ►

Türkiye’nin en büyük gıda Ar-Ge 
ve inovasyon projesi INNOFO-
OD kapsamında kurulan Gıda 

İnovasyon Merkezi ve Türkiye Gıda 
İnovasyon Platformu – TÜGİP açılış 
etkinliği TÜBİTAK Marmara Araştır-
ma Merkezi (MAM), Gebze Yerleşke-
sinde gerçekleştirildi. 

Açılışa Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mustafa Varank, AB Türkiye Dele-
gasyonu Başkanı Büyükelçi Nikolaus 
Meyer-Landrut, Sanayi ve Tekno-
loji Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih 
Kacır, Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, 
TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal, TÜBİTAK Başkan Yardımcısı 
ve TÜBİTAK MAM Başkanı Prof. Dr. 
Ahmet Yozgatlıgil’in yanı sıra birçok 
üst düzey protokol katıldı. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mus-
tafa Varank, Avrupa Birliği ve Türkiye 
Cumhuriyeti eş finansmanı, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığının desteği 
ile Rekabetçi Sektörler Programı 
kapsamında yürütülen INNOFOOD 
Projesi’ni ülkeye kazandırmaktan 
büyük memnuniyet duyduklarını be-
lirtti. Varank, Ar-Ge ve inovasyonun 
olduğu her yerde Bakanlık olarak var 
olduklarını söyledi.

“Asıl amacımız Türkiye’nin 
ekonomik ve teknolojik 
bağımsızlığını pekiştirebilmek”

Bakan Varank, Milli Teknolo-
ji Hamlesi vizyonuyla yürütülen 
tüm bu çalışmaların temel gaye-
sine işaret ederek, “Asıl amacımız 
Türkiye’nin ekonomik ve teknolojik 
bağımsızlığını pekiştirebilmektir. 
Bunun için de ülkemizi kritik tekno-
lojilerin yalnızca pazarı değil aynı 
zamanda global bir üreticisi yapmak 
için şu anda odaklanmış durum-
dayız. İşte bugün, bu çalışmaların 
en güzel örneklerinden biri olan 
INNOFOOD projesiyle huzurlarınız-
dayız. TÜBİTAK Marmara Araştırma 
Merkezi (MAM) eliyle yürüttüğümüz 
bu projeyle gıda ve içecek sektörü-
müzün rekabetçiliğini çok daha ileri 
noktalara taşımayı hedefliyoruz.” 
diye konuştu.

Rekabetçi Sektörler Programı 
kapsamında Avrupa Birliği ile ortak-
laşa finanse edilen projenin bütçe-
sinin 27 milyon avro olduğu bilgisini 
veren Varank, projenin program 
bünyesinde şimdiye kadar destekle-
nen en büyük projelerden olduğunu 
kaydetti. Bütçenin büyük olduğunu 

ancak Türk gıda imalatı sektörünün 
potansiyeli yanında yeterli olmadığı-
nı vurgulayan Varank, gıda sektörü-
nün, iş insanlarının gayretiyle üretim 
istihdam ve ihracat performansıyla 
adeta sanayinin temel direklerin-
den olduğuna değindi. Yaklaşık 20 
senedir net ihracatçı konumunda 
olan sektörün geçen yılki ihracatının 
16 milyar dolara dayandığını ifade 
eden Bakan Varank, 53 bini aşan 
firma, 550 binin üzerindeki istihda-
mıyla gıda üretiminin Türkiye’deki 
en yaygın ekonomik aktivitelerden 
olduğunu söyledi. Yüzde 99’u KOBİ 
statüsünde olan bu işletmelere her 
yıl 2 bin yeni firmanın katıldığını 
belirten Varank, “Türkiye açısından 
tarım ve gıda sektörlerinden elde 
edilecek gelir artışı toplum refahı ve 
yaşam kalitesi üzerinde doğrudan 
etkili.” dedi.

“Paydaşlarımızla birlikte kolları 
sıvadık”

Bakan Varank, bölgesel bazda 
incelendiğinde gıda sanayi kü-
melenmelerinin Marmara, Ege, İç 
Anadolu ve Akdeniz bölgelerinde 
olduğunu, bu durumun sektör için 

Türkiye’nin en büyük Gıda İnovasyon 
Merkezi açıldı
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ciddi bir darboğaz anlamına geldi-
ğini anlattı. Gıda sanayinin gücünün 
esasen tarımdan geldiği göz önünde 
bulundurulduğunda, diğer bölge-
lerin katkısının da azami düzeye 
çıkarılmasının sektörün geleceği ve 
sürdürülebilirlik açısından önemli 
olduğunu aktaran Varank, şöyle 
devam etti: “Bu nedenle biz INNOFO-
OD projesinde, ülkemizin kalkınmada 
öncelikli bölgeleri olarak tanımlanan 
ve Ankara’nın doğusunda yer alan 12 
‘Düzey-2’ Bölgesine odaklandık. Bi-
liyoruz ki, bu bölgeler tarım ürünleri 
ve yerel gıdalar açısından çok zengin 
ama buralarda ulusal tanınırlıkta 
markalara sahip firmaların sayısı 
yeterli değil. Teknoloji yatırımları ve 
Ar-Ge faaliyetleri konusunda eksik-
liklerimiz var. Katma değerli ürün 
geliştirme konusunda bilgi birikimi, 
insan kaynağı ve strateji o bölgeler-
de yeterli değil. Bölgesel akredite 
laboratuvarlar ve insanların örnek 
alabileceği başarı hikayeleri yeterli 
değil. İşte INNOFOOD projesiyle bu 
sorunlara çözüm bulabilmek için 
paydaşlarımızla birlikte kolları sıva-
dık. Proje kapsamında geliştirdiğimiz 
Gıda İnovasyon Merkezi ve Türkiye 
Gıda İnovasyon Platformuyla sonuç 
odaklı Ar-Ge ve inovasyon çalışma-
larını bu bölgelerde hızlandırıyoruz.”

“Ülkemizde ilk defa gıda sanayine 
yönelik bu kapsamda ve geniş 
imkanlara sahip bir altyapı 
kazandırdık”

Bakan Varank, açılışı yapılan 
merkezin 5 bin 800 metrekare kapalı 
alanda kurulduğunu, 200 adet ma-
kine ve ekipmandan oluşan 9 farklı 
pilot işleme tesisine sahip olduğunu 
anlattı. Gıda İnovasyon Merkezinden, 
sadece 12 Düzey-2 bölgesindeki-
lerin değil tüm Türkiye’de faaliyet 
gösteren, start-up’lar, firmalar ve 
KOBİ’lerin de faydalanabileceğini be-
lirten Varank, “Baktığınızda, ülkemiz-
de ilk defa gıda sanayine yönelik bu 
kapsamda ve geniş imkanlara sahip 
bir altyapı kazandırmayı başarmış 
oluyoruz. Bu tesis ve platformla gıda 
ve içecek sektöründe Ar-Ge ve birlik-
te geliştirme kültürünün artmasını, 
katma değerli ürünlerin geliştiril-
mesini arzu ve temenni ediyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

“Tesisle Türkiye’de çok daha 
katma değerli işlerin önünü açmış 
olacağız”

Merkez ve platform sayesin-
de her şeyden önce gıda sanayi ve 

TÜBİTAK MAM arasında organik bir 
bağın tesis edildiğini aktaran Varank, 
şöyle devam etti: “Böylece sek-
tördeki inovasyon kültürünü yay-
gınlaştıracağız. Ayrıca, gıda değer 
zincirinin tüm kritik paydaşları bir 
araya gelecek ve dünyadaki benzer 
platformlarla ve uygulamalarla 
entegre şekilde çalışabilecek. Gıda 
sanayinin ihtiyaç duyduğu alanlarda 
mühendis ve teknisyenler için teknik 
eğitim programları düzenlenecek. 
Sektöre insan kaynağı yetiştirmeye 
yönelik önemli bir ihtiyacı buradan 
karşılamış olacağız. Gıda sektörünün 
üretimi çeşitlendirilecek ve sektö-
rün katma değerli ürünlerle yeni 
pazarlara erişimi mümkün olacak. 
Gıda sanayicilerimiz makine ve insan 
kaynağı yatırımı yapmadan, işle-
me hatlarını durdurmadan, büyük 
ölçekli girdilerle çalışmak zorunda 
kalmadan, yeni ürün geliştirme ve 
ürün iyileştirme faaliyetlerini uygun 
maliyetlerle ve kaliteli bir şekilde 
ölçeklendirme şansını hem bu tesis 
sayesinde hem de platformun onlara 
sunacağı imkanlarla temin edebi-
lecek. Teknolojiye sahip olanlarla 
teknoloji ihtiyacı olan kurum ve 
kuruluşlar birlikte çalışacak, birlikte 
üretecek ve birlikte büyüyecekler. 
Bu sayede de burada kurduğumuz 
tesisle Türkiye’de çok daha katma 
değerli işlerin önünü açmış olacağız.

“Daha gidecek çok yolumuz var”
Bakan Varank, COVID-19 salgı-

nıyla dünya genelinde gıda ürünle-
rine olan talebin gittikçe arttığına 
değindi. Sınırlı toprak ve su kaynak-
larının üzerine bir de iklim değişik-
liği sorunu eklenince önümüzdeki 
dönemde sürekli artan gıda talebinin 
karşılanmasının çok daha zorla-
şacağını belirten Varank, şunları 
kaydetti: “Dolayısıyla gıda üretimin-

de sürdürülebilirliğin ve verimliliğin 
artırılması artık bir zorunluluk. Bu da 
ancak sektördeki teknolojik altya-
pının geliştirilebilmesiyle mümkün. 
Bundan sonra oluşabilecek benzer 
durumlarda ülke olarak çok daha ra-
hat olabilmek için sürdürülebilir gıda 
sistemimizi daha da iyileştirmemiz 
bu alana çok daha farklı yatırımlar 
yapmamız gerekiyor. İşte bu merkez 
sektörün adaptasyonu konusunda 
çok önemli görevler ifa edecek ancak 
daha gidecek çok yolumuz var. Yeni 
dünya düzeninin sunduğu fırsat-
ları da doğru şekilde kullanarak bu 
potansiyelimizi daha da geliştirecek 
ve ülkemizi bütün üretim alanlarıyla 
birlikte gıda üretiminde de inşallah 
dünyanın bir üretim üssü haline ge-
tireceğiz.” Tüm illerin ülke ekonomi-
sine azami katkı sunmasının büyük 
önem arz ettiğini dile getiren Varank, 
“Ekonomimiz ancak siz sanayicile-
rimizin yatırım ve üretim iştahıyla 
katlanarak yoluna devam edecektir. 
Bizler hükümet olarak, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı olarak her daim 
yatırımcının üreticinin müteşebbis-
lerin yanınızdayız. Oluşturduğumuz 
altyapılarla sunduğumuz cazip 
teşviklerle geliştirdiğimiz nitelikli 
insan kaynağıyla her imkanı sizle-
re sunuyoruz, sunmaya da devam 
ediyoruz. Buna paralel olarak da 
sizlerden korkmadan, çekinmeden 
yatırımlarımıza devam etmenizi 
bekliyoruz. Siz bu iştahı gösterdikçe 
inşallah Türkiye’nin hedeflerine çok 
daha hızlı ulaşacağına biz inanıyo-
ruz. İnanmaktan ziyade bunun bir 
gerçeklik olduğunu zaten bütün 
projeksiyonlarımızda görüyoruz.” 
diye konuştu.

TÜBİTAK MAM ve bu projede 
çalışanlara çağrıda bulunan Varank, 
“Buranın, vatandaşın ve işletmelerin 
bir tesisi olduğu bilinciyle hareket 
etmeleri lazım. Buraları adeta uygun 
üretim ve Ar-Ge tesisleri olarak tüm 
firmalarımıza pazarlamamız lazım. 
Onu başarabilirsek inşallah en güzel 
neticeler bizi bekliyor olacak.” dedi.

“Gıda arz güvenliği konusu dünya-
nın gündeminde”

Törende konuşan TÜBİTAK 
Başkanı Prof. Dr. Hasan MANDAL, 
dünyadaki ana gündemin gıda arz 
güvenliği olduğuna dikkat çekerek 
bu anlamda merkezin ne kadar kritik 
önemde olduğunun altını çizdi. Man-
dal, “Pandemi sonrasında özellikle 
biyogüvenlik,  siber güvenlik ve gıda 
arz güvenliği gündeme geldi. Bu 
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proje 2018 yılında başladığında gı-
daya ulaşım konusu bu denli önemli 
değildi. Ama şu an tüm dünyanın ve 
ülkemizin gündemi bu ve gündem 
olmaya da devam edecek. Bu giri-
şimin ve araştırma merkezinin çok 
kıymetli olduğunu düşünüyorum.” 
diye konuştu.

“Yeni çalışma modeli ortaya 
koyuyoruz”

Merkezle ilgili bir diğer önemli 
konunun çalışma modeli olmasına 
işaret eden Mandal, “Şu an platin, 
altın ve standart üye olarak ifade 
ettiğimiz, 78 üyemiz var. Burada yeni 
bir çalışma modelini ortaya koymaya 
çalışıyoruz. Çok büyük firmalarımız 
da var, KOBİ ölçeğinde firmalarımız 
da var. Bu araştırma alt yapısında 
firmalarımız birbirinden öğrenerek 
birlikte geliştirecek ve birlikte başa-
racak” dedi.

Ufuk Avrupa olarak ifade edilen 
7 yıl boyunca devam edecek olan 
çerçeve programın ana mottosu olan 
“co-creation”  yani birlikte geliştirme 
ve birlikte başarmaya iyi bir örnek 
teşkil ettiğini belirten Mandal, “Sade-
ce gıda olarak değil diğer sektörlere 
de örnek olacak bir model.  Bu neden-
le çok kıymetli buluyorum. TÜBİTAK 
için oluşturacağı geri bildirim de çok 
kıymetli.” ifadelerini kullandı.

“Girişimci alt yapısı oluşturuyoruz”
Burada aynı zamanda bir girişimci 

alt yapısı oluşturmaya çalıştıklarını 
kaydeden TÜBİTAK Başkanı, “16 kadar 
ofisimiz var, özellikle kuluçka aşa-
masında MARTEK ile birlikle çalışarak 
buraya gelecek olan iş fikirlerinin iş 
planına dönüşmesi sağlanacak. Özel-
likle de ölçek büyütme aşamasının 

burada gerçekleştirilmesini bekliyo-
ruz. Hem laboratuvarların ortak alt 
yapısının kullanılması, hem de ölçek 
büyütmenin birlikte öğrenilebilmesi 
gerçekleşecek. Bu açılardan bakıldı-
ğında Türkiye için birçok yenilik geti-
recek. Gıda sektörüyle birlikte diğer 
sektörlere örnek olacak” dedi.

Mandal, “Ben bu girişimin başla-
tılmasında başta Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığına, AB Daimi delegasyonu-
na, bu süreç emek katkı veren tüm 
paydaşlara ve tüm çalışma arkadaş-
larıma teşekkür ediyorum.” ifadele-
riyle konuşmasını sonlandırdı.

Gıda İnovasyon Merkezi neden 
önemli?

“Gıda İnovasyon Merkezi”, TÜBİ-
TAK MAM Yaşam Bilimleri Başkan 
Yardımcılığı bünyesinde ve TÜBİ-
TAK Gebze Yerleşkesi’nde 5 bin 800 
metrekare kapalı alanda kuruldu.  
Merkez, gıda sanayinin sonuç odaklı 
Ar-Ge ve inovasyon çalışmalarını 
birlikte gerçekleştirmek üzere altyapı 
ihtiyaçlarını karşılayacak.  Merkez, 
gıda sektörünün ihtiyaç duyduğu 
Ar-Ge ve inovasyon çalışmaları için 9 
pilot ölçekli işleme hattı ve ileri gıda 
analizlerinin yapılabileceği araştır-
ma laboratuvarları ile ülkemizin en 
kapsamlı Ar-Ge çalışmalarına imkân 
veriyor.

Gıda İnovasyon Merkezi’nde 200 
makine ve ekipman ile donatılmış 
9 ürün kategorisinde pilot işleme 
tesisleri bulunuyor. Gıda İnovasyon 
Merkezi’nde; Nar ve Meyve Suyu 
İşleme Hattı, Fındık Ürünleri İşle-
me Hattı, Minimal İşlenmiş Gıdalar 
Hattı, Fermente Meyve Ürünleri Hattı, 
Bitkisel Ekstraksiyon ve Çay İşleme 
Hattı, Hazır Yemek İşleme Hattı, Deniz 

Ürünleri İşleme Hattı, Starter Kültür 
İşleme Hattı ile Süt Ürünleri İşleme 
Hatları yer alıyor. Gıda İnovasyon 
Merkezi çeşitli gıda analizlerinin ya-
pılabileceği, ileri teknolojiyi kullanan 
84 modern laboratuvar cihazına sa-
hip. Merkez aynı zamanda Marmara 
Teknokent tarafından gıda sektörün-
deki girişimciler için tematik kuluçka 
merkezi olarak kullanılacak.

Projenin bir diğer önemli bileşeni, 
ülkemiz gıda ve içecek sektöründe 
yer alan tüm paydaşları kapsayan, 
iletişim ağı ve kümelenme platformu 
olan Türkiye Gıda İnovasyon Platfor-
mu, TÜGİP.

TÜGİP, firmaların ürün ve fikirle-
rini hayata geçirmeleri, inovasyon ve 
Ar-Ge maliyetlerini azaltmaları ve iş 
birliğinin gücünden yararlanmaları 
için tek bir kaynaktan “birlikte geliş-
tirme ve birlikte başarma” yaklaşımı 
ile bütünsel çözümler sunan bir 
platform.

INNOFOOD Projesi kapsamın-
da TÜBİTAK MAM Yaşam Bilimleri 
Başkan Yardımcılığı, gıda bilimi ve 
teknolojisi alanındaki nitelikli bilgi, 
deneyim ve insan kaynağını sektörün 
hizmetine sunarak, sürdürülebilir bir 
gelecek için gıda sektöründe Ar-Ge ve 
yenilik ekosistemimizin daha büyük 
hedefleri gerçekleştirmesinin önünü 
açıyor.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın 
yürüttüğü Rekabetçi Sektörler 
Programı çerçevesinde hayata 
geçirilen INNOFOOD Projesi, yüzde 
85 Avrupa Birliği ve yüzde 15 Türkiye 
Cumhuriyeti’nin eş finanse ettiği, 27 
milyon Avroluk bütçe ile Türkiye’nin 
gıda ve içecek sektörüne yönelik yeni 
AR-Ge ve inovasyon odağı olarak öne 
çıkıyor.

[sektör gıda ►
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO Genel Amaçlı Makina İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 23. Meslek Komitesi, Makine Mühendisler Odası İstanbul-
Kocaeli Şubeleri ile toplantı gerçekleştirdi. Toplantıda ‘Sanayiye Uzman Projesi’ kapsamında protokol yapılması konusu 
görüşüldü.

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım 
ve Onarım Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 25. Meslek Komite-
si, Kayalar Plaza Otomotiv Yapı 
Malz. San. Tic. Ltd. Şti.’ye üye 
ziyaretinde bulunarak, üretim 
süreci hakkında bilgi aldı.

KSO Metal Döküm Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 33. Meslek 
Komitesi haziran ayı toplantısını 
gerçekleştirdi. Toplantıda sektöre 
ilişkin gelişmeler ve beklentiler 
değerlendirdi. 
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Türkiye Aşkına; 
Vatan Milletin, İrade Milletin!

Aziz milletimizin ve kahraman 
güvenlik güçlerimizin hain 
darbe girişimi karşısında 

gösterdiği onurlu duruşun, hainlerin 
yenilgiye uğratılmasının ve demok-
rasi zaferinin 6. yıldönümü olan 15 
Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü münasebetiyle Valiliğimiz 
Koordinasyonunda düzenlenen Anma 
programı, Vali Seddar Yavuz ve eşi 
Selda Yavuz hanımefendinin katılım-
larıyla gerçekleştirildi.

 Milli İrade Meydanında ger-
çekleşen programa; Vali Seddar 

Yavuz ve eşi Selda Yavuz hanımefen-
dinin yanı sıra, Donanma Komutanı 
Oramiral Ercüment Tatlıoğlu, Kocaeli 
Milletvekilleri; Fikri Işık, Emine Zey-
bek, Radiye Sezer Katırcıoğlu, Cemil 
Yaman, İlyas Şeker, Sami Çakır, Deniz 
Hava Komutanı Tuğamiral Alper 
Yeniel, Denizaltı Filosu Komutanı 
Tuğamiral Hasan Çankaya, Donanma 
Komutanlığı Kurmay Bask. Tuğamiral 
İsmail Güldogan, Donanma Komutan-
lığı Harekat Bask.  Tuğamiral Yusuf 
Akyüz, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
Başkanı Doç Dr. Tahir Büyükakın ve 
eşi Figen Büyükakın,   Cumhuriyet 
Başsavcı Vekili Mehmet Yılmaz, Koca-
eli Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Sa-
dettin Hülagü, Vali Yardımcısı İsmail 
Gültekin, İzmit Kaymakamı Yusuf Ziya 

Çelikkaya, İl Emniyet Müdürü Veysal 
Tipioğlu,  İl  Jandarma Komutanı Kd. 
Alb. Yavuz Selim Kapancı, ilçe bele-
diye başkanları, kurum müdürleri, 
Siyasi Parti Temsilcileri, Dernek ve 
Sivil Toplum Kuruluşları temsilcileri, 
şehit yakınları, gazi ve gazi yakınları 
ile çok sayıda vatandaş katıldı.

Saygı duruşu ve İstiklal Marşı’nın 
okunması ile başlayan program 
“Milletin Zaferi” ve “Temmuzdan 
Sonsuza” adlı videoların gösteriminin 
izlenmesi ile devam etti.

Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyükakın ve 
Kocaeli Milletvekili Fikri Işık’ın konuş-
malarının ardından tüm şehitlerimizi 
ve merhum gazilerimizi rahmetle 
anarak sözlerine başlayan Vali Sed-
dar Yavuz yaptığı konuşmalarında; 
“15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü vesilesiyle düzenlemiş olduğu-
muz bu programa katılmanız vesile-
siyle hepinizi en içten sevgi ve saygı-
larımla selamlıyor, Anadolu’nun Türk 
yurdu olmasını sağlayan merhum 
Sultan Alparslan’dan Osmangazi’ye, 
Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ten bugüne 
kadar devletimize hizmet etmiş tüm 
devlet büyüklerimizi, Aziz Şehitleri-
mizi, 15 Temmuz Şehitlerimizi, ebe-
diyete intikal etmiş tüm Gazilerimizi 
rahmet, minnet ve şükranla anıyor, 

hepinize bir kez daha saygılarımı arz 
ediyorum. 

 
Biz Ordusu Olan Bir Millet Değil, Mil-
leti Ordu Olan Bir Milletiz

Hainlerin hedeflerinden birinin 
de ordumuzun itibarını zedelemek 
olduğunu belirten Vali Yavuz; Hepini-
zin bildiği gibi 15 Temmuz Türk tarihi 
açısından ender rastlanan hain, sinsi 
darbe ve işgal girişimi olarak tarihe 
geçmiş ve dersler çıkardığımız, büyük 
acılar yaşadığımız, büyük bedeller 
ödediğimiz bizim açımızdan da çok 
önemli bir gündür.  Aziz Türk Milleti 
tarih boyunca beslendiği medeniyet-
ten aldığı değerlerle her daim hür ve 
bağımsız yaşamayı seçmiş, bayrağı, 
vatanı ve kutsal değerleri için ölüme 
adeta gül bahçesine girer gibi koşmuş 
ve bütün Türk ve İslam büyükleri 
yatağında değil de cihat meydanında, 
Allah yolunda şehit olmayı arzu etmiş 
ve bu şuurla bu milletin evlatları ye-
tişmiştir.  Aslında 15 Temmuz gecesi-
ni en iyi anlatan yine milli şairimizdir. 

 
‘Asım’ın nesli…diyordum ya…ne-

silmiş gerçek: 
İşte çiğnetmedi nâmusunu, çiğ-

netmiyecek. 
Şühedâ gövdesi, bir baksana, 

dağlar, taşlar… 
O, rükû olmasa, dünyâda eğilmez 

[15 temmuz ►
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başlar, 
Vurulup tertemiz alnından, uzan-

mış yatıyor, 
Bir hilâl uğruna, yâ Rab, ne güneş-

ler batıyor!’  

15 Temmuz’da Aziz Türk Mille-
ti Asım’ın nesli olduğunu bir daha 
göstermiş, Aziz Milletimizin ema-
neti üniformaları giyen ve alçakça 
bu millete ihanet eden asker kılıklı 
hainler Türk Silahlı Kuvvetlerimizin 
de itibarına kast etmiştir.  Biz ordusu 
olan bir millet değil, milleti ordu olan 
bir milletiz. Vatandaşlarımızın, aziz 
milletimizin kahraman ordumuza ve 
mensuplarına yönelik öylesine bir 
güveni var ki; hiçbir zamanda onlara 
olan güvenimiz azalmamıştır. 

 
Bu Millet Değerleri İçin Ölmeyi İyi 
Bilir

 Darbe teşebbüsü ve işgal girişi-
mini nefretle kınayan Vali Yavuz; O 
gece hepimiz meydanlardaydık. Ben 
Muş Valisiydim. Yaşananların her 
biri gözümün önünden geçiyor. Bu 
alçaklar Vali Konağını bile vurmaya 
niyetlenmiş kadar gözü dönmüş 
alçak insanlardı. 2 yıl beraber çalış-
tıkları insanı, yaşadığı evi, çoluğuyla 
çocuğuyla katletmeye gidecek kadar 
gözleri kararmış, ihanet içinde olan 
insanlar. Bu çetenin mensupları 
hiçbir zaman pişman olmamıştır. 
Bugünde pişman değiller, yarında 
pişman olmayacaklar. Çünkü bun-
lar Mankurtlaştırılmış hainlerdir. 
Sahipleri izin verirse ancak konu-
şurlar. Bunların sahipleri var. Çünkü 
her birinin bir imamı var, kod adları 
var. Bir cemaatin, bir tarikatın kod 
adı olmaz. Dolayısıyla aslında FETÖ 
İslam dininin içini boşaltmış, istismar 

etmiş, bugüne kadar Aziz Türk Mille-
tinin değer verdiği ne kadar değerler 
manzumesi varsa bunları itibarsız-
laştırmıştır. Asıl tehlikede aslında 
budur. Dolayısıyla pişman değiller. 
Pişmanda olmayacaklar. Mağduriyet 
algısı üzerinden dikkat ederseniz bir 
süreç sürüyor. Pişman oldunuz mu? 
Bu millete bir daha ihanet etme-
yecek misiniz? Buna bir vaadiniz 
var mı? Yok. Peki Türkiye içinde ve 
dışında Türkiye aleyhtarlığına devam 
ediyor musunuz? Ediyorsunuz. Aziz 
Milletimizin şefkat ve merhameti-
ni istismar etmeye devam ediyor 
musunuz? Ediyorsunuz. Peki ne 
bekliyorsunuz? Sürekli videolar ya-
yınlanıyor. Sosyal medyada bir takım 
yaklaşımlar söz konusu. Aradan 6 yıl 
geçti. İnsanın hafızası elbette unutur. 
Bize yapılan davranışları bireysel 
olarak affedebiliriz. Ama istikbalimi-
ze, istiklalimize yapılan yani devleti-
mize ve milletimize yapılan hainlik-
leri affetmek ve unutmak mümkün 
değildir. Dolayısıyla bu konuda 
hassasiyet göstermemiz hepimiz 
açısından önemlidir. Ayrıca bunlarla 
iş birliği yapmak, bunları meşru-
laştırmak 252 şehidimize ve 3 bine 
yakın gazimize ihanettir. Milletimize, 
devletimize ihanettir.  O gece hiçbir 
çağrı olmaksızın meydanlara çıkan 
on binler oldu. Belki kararsız olan, 
ne yapacağını bilmeyen halkımız, 
vatandaşımız Cumhurbaşkanımızın 
çağrısıyla meydanlara indi. Hepinizin 
görsellerini gördüğü gibi büyük bir 
kahramanlık destanı yaşandı. Allah’a 
hamd olsun bu millet değerleri için 
ölmeyi iyi bilir. O gece ölümü öldü-
renlere selam olsun. O gece ölmek 
için, şehit olmak için yola çıkan tüm 
gazilerimize selam olsun. Allah 

hepsinden razı olsun. Bir kez daha bu 
darbe teşebbüsünü ve işgal girişimi-
ni nefretle kınıyor, hafızalarda diri 
tutmanın önemini vurguluyor, aziz 
şehitlerimizi rahmet, minnet ve şük-
ranla yâd ediyor, kahraman gazileri-
mize de sağlıklı ve bereketli ömürler 
diliyorum.” diyen Vali Yavuz herkesi 
saygı ve sevgiyle selamladı.

Konuşmaların ardından Vali Sed-
dar Yavuz’a milli ve özel sporcuları-
mız tarafından Sancak teslim edildi. 
15 Temmuz ve tüm şehitlerimiz 
adına okunan Yasin-i Şerif ve Hatmi 
Şeriflerin duası İl Müftüsü Sinan 
Cihan tarafından yapıldı. Duaların 
ardından Mevlidi Şerif, İlahiler ile 
Kasideler okundu.

Milli İrade Meydanında canlı ya-
yın yapan TV 41’e de röportaj veren 
Vali Seddar Yavuz, 15 Temmuz süreci 
ile ilgili açıklamalar yaparak, sorulan 
soruları cevaplandırdı. 

Anadolu coğrafyasına girişimiz 
ile başlayan tarihsel sürecimizden 
15 Temmuz 2016 gününe gelinceye 
kadar yaşanan olayları tasvir eden 
“Temmuzdan Sonsuza” adlı özel 
içerik sunumu ve gecenin anlamına 
uygun gösteri, anlatım ve şiirlerin 
okunmasıyla devam eden program-
da, Vali Seddar Yavuz ve eşi Selda 
Yavuz hanımefendi alanda bulunan 
gaziler, şehit yakınları, engelliler ile 
yakından ilgilenip, fotoğraf çektirme 
talebinde bulunan vatandaşların 
taleplerini kırmayarak onlarla günün 
anısına fotoğraf çektirdiler. 

 Ülkemizde ve ilimizdeki cami-
lerden saat:00.13’te eş zamanlı 
olarak salaların okunması ile 15 

Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü münasebetiyle düzenlenen 
Anma Programı sona erdi.
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KSO  ve  Kocaeli Emniyeti’nden bilişim 
öğrencilerine ‘siber suçlar’ semineri

KSO ve Kocaeli Emniyet Müdürlüğü işbirliğinde Yahya Kaptan MTAL’de 
bilişim sınıflarına yönelik ‘Siber Suçlar’ semineri düzenlendi.

Kocaeli Sanayi Oda-
sı (KSO)’nın 6 yıldır 
meslek liselerine 

yönelik titizlikte yürüttü-
ğü ‘Meslek Erbabı’ projesi 
kapsamında düzenlediği 
seminerler devam ediyor. 
Proje koordinatörü Rahmi 
Çelikel tarafından orga-
nize edilen toplantılarda 
bilişim meslek erbaplarını, meslek li-
sesi öğrencileriyle buluşmaya devam 
ediyor. Erbaplar mesleğin bugünü, 
yarını ve dikkat edilmesi gereken nok-
taları hakkında tecrübe paylaşımında 
bulunuyor.  KSO, bu kez Yahya Kaptan 
MTAL’de bilişim sınıfı öğrencilerine yö-
nelik seminer gerçekleştirdi. Öğrenci ve 
öğretmenlerin yoğun katılımıyla ger-
çekleşen seminerde Kocaeli Emniyeti 

Siber Suçlarla Mü-
cadele Şube Mü-
dürlüğünden Polis 
Memuru Lütfullah 
Tarhan öğrenciler-
le buluştu.

Bilişim öğren-
cilerine yönelik 
gerçekleştir i len 
seminer, okulun 

konferans salonunda yapıldı. Seminer-
de polis memuru Lütfullah Tarhan;  si-
ber zorbalık, güvenli internet kullanımı, 
zamanı yönetme, internette gireceği 
kapıyı, bakacağı pencereyi belirleme, 
internetten arkadaş seçme, kimliğin ve 
kişiliğin korunması, “Hayır” deme öz-
gürlüğünü kullanma, dürüst kullanıcı 
olmak, e-postaların korunması, şifre 
oluştururken dikkat edilecek hususlar, 

şifrelerin korunması ve kimse ile pay-
laşılmaması, bilgi hırsızlığı yöntemleri-
ne karşı dikkatli olma, internet yoluyla 
tehdit, şantaj, hakaret özel hayatın 
gizliliği ve kişisel verilerin kaydedilme-
si, sanal devriye ve dolandırıcılık ko-
nularında, sunum, video ve yaşanmış 
olaylardan örnekler vererek öğrenci-
lerle tecrübelerini paylaştı.   Seminer, 
soru-cevap sonrası sona erdi. 

[etkinlikler ►

KSO  ve  Türk Telekom işbirliğinde 
‘Dijital Çağ -Dijital İşletme’ semineri düzenlendi

Kocaeli Sanayi Odası ve Türk Tele-
kom işbirliği ile ‘Dijital Çağ-Dijital 
İşletme’ konulu seminer gerçek-

leştirildi. 

Seminerde Türk Telekom A.Ş. KOBİ 
Grup Satış Yöneticisi Fatih Karşıyaka 
ile Türk KOBİ Grup Teknik Satış Yöne-
ticisi Sabri İlker Yakın; Türk Telekom alt 

yapısı ve teknolojilerini tanıttı. ,
Seminerde ayrıca en yeni teknolojilerin 
içeriği ve kullanım detayları katılımcı-
larla paylaşıldı.
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Karbon Girişimcilik Programı Demo Günü 
Kocaeli Sanayi Odası’nda gerçekleşti

Karbon Girişimcilik Programı DEMO Günü etkinliği Kocaeli Sanayi Odası 
Konferans Salonu’nda gerçekleştirildi.

Kocaeli Üniversitesi Teknopark 
A.Ş. ve Kocaeli Üniversitesi Tek-
noloji Transfer Ofisi AŞ. işbir-

liğinde yürütülen Karbon Girişimcilik 
Programı’nın son aşaması olan Demo 
Günü etkinliği Kocaeli Sanayi Odası ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi. 6 başarılı 
girişim iş fikri, Kocaeili’deki bazı kurum 
ve kuruluşlarının temsilcileri ve yatı-
rımcılar ile paylaşıldı. 

Kocaeli Üniversitesi Teknopark A.Ş 
ve Kocaeli Üniversitesi Teknoloji Trans-
fer Ofisi A.Ş. girişimcilik ekosistemine 
genç girişimciler kazandırılması ve bu 
girişimcilere yeni fırsatlar sunulması 
amacıyla hayata geçirilen Karbon Giri-
şimcilik Programı kapsamında inovatif 
ve teknolojik fikirleri olan girişimciler 
programa başvurularını yaptı ve baş-
vurular arasından 13 takım programa 
kabul edildi. Programa kabul edilen ta-
kımlar 6 ay boyunca yoğun bir hazırlık, 
eğitim ve mentorlük süreci sonunda 
iş fikirlerini olgunlaştırıp ticarileşme 
yolunda Demo Günü ile yatırımcıların 
önüne çıkarak finansman destekleri 
için önemli bir fırsat yakalamış oldu. 

 
- Elmasa dönüşmüş fikirler
Kocaeli Sanayi Odası’nın ev sahipli-

ğinde yapılan etkinlikte; Kocaeli Sana-
yi ve Teknoloji İl Müdürü İlhan Aydın, 
Kocaeli Üniversitesi Rektör Yardımcısı 

Prof. Dr. Nilgün Fığlalı, Kocaeli Üniver-
sitesi Teknopark A.Ş. Genel Müdürü 
Prof. Dr. Oğuzhan Urhan, KOSGEB Mü-
dürü İbrahim Ustaömer ve Kocaeli Sa-
nayi Odası Genel Sekreteri Memet Ba-

rış Turabi katılımcılar arasında yer aldı. 
Açılış konuşmalarında Prof. Dr. Oğuz-
han Urhan, Karbon Girişimcilik progra-

mının süreçleri ile ilgili bilgiler 
paylaşırken, katılımcılara hitap 
eden Prof. Dr. Nilgün Fığlalı 
“Karbondan elmasa dönüşme 
serüveninde girişimcilerin fikir-
lerini olgunlaştırmalarına des-

tek olmak ve bu yolculuklarında 
yanlarında olmak çok kıymetli. 
Bugün de elmasa dönüşmüş fi-
kirleri hep birlikte dinleyeceğiz” 
dedi. 

- Turabi: geleceğin önemli 
konularında bir araya gelmek 
istiyoruz

KSO Genel Sekreteri Memet 
Barış Turabi “Kocaeli Sanayi 
Odası olarak bu etkinliğe ev sa-
hipliği yapmaktan büyük mutlu-
luk duyuyoruz. Oda olarak sahip 

olduğumuz sanayi ve yatırımcı ağı 
ile programa katkı vermek, ileriye dö-
nük olarak işbirliklerinin güçlenerek 
arttırmak ve geleceğin önemli konula-

rında bir araya gelmek istiyo-
ruz” dedi. 

Sanayi ve Teknoloji İl Mü-
dürü İlhan Aydın ise konuşma-
sında programın Kocaeli için 
önemine vurgu yaparken Ko-
caeli hakkında güncel bilgileri 
de paylaştı. 

Kocaeli Üniversitesi Genel 
Müdür Yardımcısı Nesrin Aydın 
Karbon Girişimcilik Programı-
nın tanıtımını yaparken Kocaeli 
Üniversitesi Teknoloji Transfer 
Ofisi Takım Lideri Ahmet Şen 
ise kurumlarının çalışmalarını 
anlatan sunumu ile programda 

yer aldı. 
Demo Günü’nün yıldızları 6 başarı-

lı girişimin sunumları ile program asıl 
heyecanına ulaştı. Yatırımcıların kar-
şısına çıkan her bir takım iş fikirlerini, 
ekiplerini, kazandıkları başarıları, ürün 

ve hizmetlerinin 
süreçlerini, plan-
larını ve yatırım 
ihtiyaçlarını dile 
getirdikleri beşer 
dakikalık sunumla-
rını gerçekleştirdi. 
Sunumları sonun-
da yatırımcılardan 
gelen soruları da 
yanıtlayan girişim-
ciler kısa sürede 
kendilerini anlat-
mayı başardı.

Prof.Dr.Nilgün Fığlalı

Prof.Dr.Oğuzhan Urhan

Kocaeli Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü 
İlhan Aydeın
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[ziyaretler ►

Konya Ticaret Odası, Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret etti

Konya Ticaret Odası yetkililerini, kıyas-
lama çalışmaları kapsamında  Koca-
eli Sanayi Odası’nı ziyaret etti. İki Oda 

yetkilileri; belge hizmetleri, akreditasyon 
çalışmaları, yönetim sistemleri, iş geliştirme 
faaliyetleri ve meslek komiteleri çalışmaları 
konusunda bilgi alışverişinde bulundu.

Kocaeli Cumhuriyet Başsavcısı, Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret etti

Kayseri Cumhuriyet Başsavcılığı’na ata-
nan Kocaeli Cumhuriyet Başsavcısı Habib 
Korkmaz, Kocaeli Sanayi Odası Başka-

nı Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul’a veda ziyaretinde bulundu. 

Kartepe Kadın Eli Kooperatifi, Kocaeli Sanayi Odası’nı ziyaret etti

TOBB Kız Kardeşim projesinden Kocaeli’den 
destek alan ilk ve tek kadın kooperatifi 
olan, aynı zamanda Kocaeli Kadın Giri-

şimciler Kurulu ile ortak çalışmalara imza atan 
Kartepe Kadın Eli Kooperatifi Başkanı Ece Çiftçi,  
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’u ziya-
ret etti, kooperatifin çalışmaları hakkında bilgi 
verdi. Ziyarete TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Nilgün Babalık da eşlik etti.
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Zeytinoğlu, Uşak’da bir dizi ziyarette bulundu

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Uşak 
Ticaret ve Sanayi Odası Tahkim ve Ara-
buluculuk Merkezi’nin açılışına katıldı.

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu yönetiminde, Uşak’ta gerçekleşen TOBB Yönetim Kuru-
lu Toplantısına katıldı.

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB 
Yönetim Kurulu Toplantısına katılmak üzere gittiği 
Uşak’ta Ata’mızın Meydan Muharebesi’ni sevk ve 
idare ettiği Zafer Anıtını ziyaret etti.

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Uşak 
TOBB Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
öğrencileri ile buluştu.
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[etkinlikler ►

Mesleğim var, umudum var...

Kocaeli Sanayi Odası’nın paydaşı olduğu 
ve Kocaeli İl Milli Eğitim Müdürlüğü koor-
dinasyonunda yürütülen ‘Mesleğim Var 

Umudum Var’ projesinin basın lansmanına KSO 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Kocaeli Kadın Giri-
şimciler Kurulu Başkanı Nurcan Babalık katılım 
sağlayarak, mesleki eğitime dair çalışmalardan 
bahsetti.

‘Bizimköy’ Mütevelli Heyet Toplantısı gerçekleştirildi

Bizimköy Engeliler Üretim Vakfı Mütevelli Heyet Toplantısı Kocaeli Valisi Seddar Yavuz Başkanlığı’nda gerçekleşti. 
Toplantıya Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da katılım sağladı. Toplantıda, yapılan ve yapılacak çalış-
malar değerlendirildi.

Zeytinoğlu, Kocaeli Trabzonlular Derneği’nin tanıtım toplantısına katıldı 

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Kocaeli Trabzonlular Derneği tarafından düzenlenen Tanıtım Günleri 
programına katılarak, hemşehrileriyle bir araya geldi.
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ÇED uygulamaları semineri gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası organizasyonunda ‘Çevresel Etki 
Değerlendirmesi Yönetmeliği Kapsamında Tesisleri, 
ÇED Uygulamaları ve Süreçleri Hakkında Bilgilendirme 

Semineri’ gerçekleştirildi. Seminerde; güncel ve yürürlükteki 
ÇED mevzuatı çerçevesinde;  yönetmelik, uygulamalar, pro-
sedürleri, ÇED kararı geçerlilik süresi, e-ÇED uygulamaları, 
ÇED raporundaki taahhütler ile yatırımcılar tarafından karşı-
laşılan sorunlar anlatıldı. 

Kocaeli Sanayi Odası organizasyonunda, TOBB 
uyum Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi tarafından ulusal ve uluslararası ça-

lışan büyük ölçekli firmalara özel olarak bilgilendir-
me toplantısı TOBB uyum Genel Müdürü Dr. Onur 
Yüksel’in sunumuyla gerçekleştirildi. Toplantıda, 
“Ulusal ve Uluslararası Arabuluculuğun Tanıtılması, 
Arabuluculuğun ve Tahkimin Sözleşmelere Eklen-
mesi ve Singapur Konvansiyonunun Detaylandırıl-
ması” konuları katılımcılarla paylaşıldı.

Arabuluculuk bilgilendirme toplantısı gerçekleştirildi

Belge Hizmetleri Bilgilendirme Semineri gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası Belge Hiz-
metleri Uzmanlarının sunumla-
rıyla, ‘Kocaeli Sanayi Odası Bel-

ge Hizmetleri Bilgilendirme Semineri’ 
gerçekleştirildi. Seminerde; kapasite 
raporu, yerli malı belgesi ve dolaşım 
belgelerine ilişkin konular ayrıntıla-
rıyla paylaşıldı.

Çevre İhtisas Komisyonu toplantısı gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası Çevre İhtisas Komisyonu 
toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda; AB Ye-
şil Mutabakatı, yeni yayınlanan mevzuatlar ile 

çevre projeleri görüşüldü.
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Sanayide Kadın Eli’ne 47 firma destek veriyor
TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu tarafından çalışmaları yürütülen 
‘Sanayide Kadın Eli’ projesine destek veren firmalara teşekkür sertifikası 

verildi.

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu tarafından çalışmala-
rı titizlikle yürütülen ‘Sanayide 

Kadın Eli’ projesine katkı sunan sanayi 
kuruluşlarının temsilcileri, Kocaeli Sa-
nayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen 
sertifika töreninde bir araya geldi. KSO 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, KSO Meclis 
Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul, Kocaeli 
Kadın Girişimciler İcra Kurulu Başka-
nı Nurcan Babalık ve İcra Kurulu Üye-
leri, Kocaeli İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
Mesleki Eğitim Koordinatörü Hasan 
Menteş’in hazır bulunduğu sertifika 
töreni öncesi kahvaltıda bir araya ge-
len katılımcılar daha sonra toplantı 
salonuna geçerek projenin geldiği son 
nokta hakkında bilgilendirildi.

- Nurcan Babalık: Hedef, sanayide 
kadın istihdamını artırmak

Sertifika töreninin açılış konuşma-
sını gerçekleştiren TOBB Kocaeli Kadın 
Girişimciler İcra Kurulu Başkanı Nurcan 
Babalık, “Sanayide Kadın Eli projesinde 
hedefimiz sanayide kadın istihdamını 
artırmak, gençlerimizin önünde sa-
nayide rol model kadınların artmasını 
sağlamak ve sanayinin nitelikli istih-
dam ihtiyacına katkı sağlamaktır. Şu 
bir geçek ki sanayicilerin desteği ol-
madan projemizin bir noktaya gelmesi 
mümkün değil. Bu noktada, 47 sanayi 
kuruluşumuz bizlere tam destek ver-
di. Kendilerine teşekkür ediyorum. Bu 
proje ile sanayide çalışan kadın sayısı-
nı artıracağımıza inanıyoruz” dedi.

Nurcan Babalık, Kocaeli’nin top-

lumsal cinsiyet eşitliğinde 81 il içerisin-
de 37’nci sırada yer aldığını söyleyerek 
daha iyi sıralara ulaşmak için çabala-
yacaklarını sözlerine ekledi. Nurcan 
Babalık İŞKUR’dan alınan verilere göre 
Kocaeli’de 90 bin açık iş bulunduğunu, 
64 bin işsiz olduğunu ve bu rakamda 
kadın işsizlerin payının yüzde 35 ci-
varında olduğunu aktardı.  Sanayide 
Kadın Eli ve İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
tarafından yürütülen Mesleğim Var 
Umudum Var projesinin birlikte yürü-
tüldüğünü hatırlattıktan sonra sana-
yicilere yönelik yapılan anketin sonuç-
larından da bahseden Nurcan Babalık, 
“Projeyi sağlam bir 
zemine oturtmak ve 
sanayicilerin ihtiya-
cını belirlemek için 
sanayicilere yönelik 
yaptığımız anketler-
de sanayicilerimizin 
yüzde 51’i sanayide 
kadın istihdamının 
yeterli olmadığı ko-
nusunda hemfikir. 
Ayrıca yine sanayi-
cilerimizin yüzde 51’i 
ihtiyaç duyulan be-
ceriye sahip kadın-
ların yeterli sayıda 
olmamasından ve 
tecrübeli kadınların azlığından da ya-
kınıyor” dedi.

- İhtiyaç duyulan alanda mesleki 
eğitim kursları açılacak

Kadınların beceri açığını kapatmak 
için İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
tarafından yürütülen Mesleğim 

Var Umudum Var proje-
si kapsamında mesleki 
eğitimler verildiğinin 
altını çizen Nurcan Ba-
balık, “Kadın girişimci-
ler olarak, www.sana-
yidekadineli.org web 
sitesini kurduk. Burada 
projenin geldiği nokta-
yı, yapılan çalışmaları 
rahatlıkla görebilirsiniz. 
Ayrıca, projeye başvu-
rular da web sayfasın-
dan alınıyor. Bunun için 
web sitemizden www.

umudummeslegim.com ‘a bir yön-
lendirme yaptık. Başvurular buradan 
alınıyor ve şu ana kadar 126 başvuru 
yapıldı. Başvurular neticesinde ihtiyaç 
duyulan alanda mesleki eğitim kursları 
açılıyor” diye konuştu. 

- Hasan Menteş: Amacımız sana-
yide kadın algısını değiştirmek

Kocaeli İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
Mesleki Eğitim Koordinatörü Hasan 
Menteş ise; “Kadının sanayideki yeri-
ni artırmak için Sanayide Kadın Eli ve 
Mesleğim Var Umudum Var projesi bir-
likte yürütülmeye başlandı. Amacımız 

sanayide kadın algısını değiştirmek ve 
sanayicilerimizin yetenekli, değerli, iyi 
elemanlar bulmasını sağlamak. Şunu 
özellikle paylaşmak istiyorum; Mes-
leğim Var Umudum Var projesi bir iş 
bulma mekanizması olarak işlemiyor. 
Bizim, işsizlerin işe uyum yeterlilikle-
riyle alakalı eksikleri gidermek gibi bir 
misyonumuz var. Biz açtığımız kurslar 
vasıtasıyla beceri açığını giderek istih-
dama katkı sağlıyoruz” dedi.

- Destek veren firmalara plaket 
verildi

Konuşmaların ardından Sanayide 
Kadın Eli projesine destek veren sana-
yi kuruluşlarının temsilcilerine plaket-
leri verildi. Plaket alan firmalar şöyle 
oldu:

- Altaş Alüminyum İmalat San. ve 
Tic. A.Ş.  Yönetim Kurulu Başkanı Ha-
san Tahsin Tuğrul 

- A-pel Orman Ürünleri Pazarlama 

[kadın girişimciler ►
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San. ve Tic. Ltd. Şti. Ortağı Berkay Ka-
basakal 

- Ark Oto Motorlu Araçlar San. ve 
Tic. A.Ş. İK Yöneticisi Hülya Balkaya

- Ark Pres Emniyet Kemerleri San. 
ve Tic. A.Ş. İK Müdürü Hakan Cayoğlu 

- Dual Borgstena Trim Turkey Oto-
motiv San. ve Tic. Ltd. Şti. İK Şefi Enes 
Üçer 

- Dyo Boya Fabrikaları San. ve Tic. 
A.Ş. İK Müdür Sümer Özgen

 - Ford Otomotiv San. A.Ş. İK Direk-
törü Pelin Öztire 

- Frito Lay Gıda San. ve Tic. A.Ş. 
Fabrika Müdürü Olcay Kapıcı 

- İnci Makina San. ve Tic. A.Ş. Genel 
Müdürü  Gamze İnci Kalyoncu 

- Kocaeli Kaya Şirketler Topluluğu 
İK Müdürü Belgin Sevim 

- Kocaeli Lastik Sanayi Anonim Şir-

keti İK Müdürü Aylin Karakuş
- Mapsis Metal Havacılık ve Savun-

ma Sanayi Anonim Şirketi Ortakları Fi-
liz Akkaş - Pelin Özkal 

- Nazer Otomotiv Pazarlama San. 
ve Tic. A.Ş. Müdürü Seval Atıcı 

- Onko İlaç San. ve Tic. A.Ş. İK Mü-

dürü İbrahim Aydın 
- Teksan Jeneratör Elektrik San. ve 

Tic. A.Ş. YK Üyesi Elif Ata Erduran 
- Uzer Makina ve Kalıp Sanayi A.Ş. 

İK Müdürü Gülten Canıgeniş 
- Nacsoft Yazılım Sahibi Nurcan 

Babalık 
- HNH İnşaat Turizm Gayrimenkul 

Taah. ve Tic. Ltd.Şti. Müdürü Nurhayat 
Güldüren 

- Zafer Halı Ev Teksitli Şirket Sahibi 
Fatoş Durak 

- Doğuş Alüminyum San.Tic. A.Ş. 
Müdürü Çiğdem İshakoğlu

- Es Se Sigorta Ara.Hizm.Ltd.Şti. 
Şirket Sahibi Esma Bektaş 

- Hazel Butik Şirket Sahibi Hazel 
Uzun

- Özel Beşduyu Eğitim ve Rehabi-
litasyon Merkezi Şirket Sahibi Melike 
Andız 

- Kartepe Kadıneli Kooperatifi  
Başkanı Ece Çiftçi

- Ağakızı İnşaat Şirket Sahibi Ayşe 
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Ayhan Zeytinoğlu bir dizi 
TOBB sektör meclisi toplantısına katıldı

[tobb’dan haberler ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, TOBB Başkan 
Yardımcısı olarak sorumlu ol-

duğu TOBB Otomotiv Tedarik Meclisi 

Toplantısı’na katıldı. 
Toplantıda; otomotiv sektöründe 

dünya genelindeki  seyreden üretim, 
ihracat ve satış rakamları, AB tedarik 

zincirindeki kırılmalar ile Türkiye’nin 
üstlenebileceği görevler, oluşacak fır-
satlar ve hammadde fiyat artışları gö-
rüşüldü.

TOBB Kimya Sektör Meclisi Toplantısı

TOBB Otomotiv Tedarik Meclisi Toplantısı
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Sanayinin Liderleri Programı’nda, üretim 
kapasitesi çeşitliliğinde Kocaeli ilk 3’te yer aldı

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mus-
tafa Varank ve Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı 

M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun katılımıy-
la tanıtımı yapılan Sanayinin Liderleri 
Programı kapsamında veri analizi ça-
lışması devam ediyor. 

Buna göre TOBB Sanayi 
Veritabanı’na kayıtlı toplam 3.926 ürün 
içerisinde illerin üretebildiği ürün sa-
yıları belirlendi. İllerin üretebildikleri 
ürünlerin çeşitliliğinin göstergesi olan 
analiz sonucunda 2.621 farklı ürün üre-
tebilme kapasitesiyle İstanbul birinci 

olurken, 2.300 farklı ürün üretebilme 
kapasitesiyle İzmir ikinci, 1.954 farklı 
ürün üretebilme kapasitesiyle Ankara 
ise üçüncü oldu. Ankara’yı 1.757 farklı 
ürün üretebilme kapasitesiyle Kocaeli 
ve 1.598 farklı ürün üretebilme kapasi-
tesiyle Bursa takip etti.

Sanayinin Liderleri Programı ile 
TOBB’a bağlı Odalar tarafından hazır-
lanan ve TOBB tarafından onaylanan 
sanayi kapasite raporlarının bir araya 
gelmesi ile oluşan, içerisinde 90 bin-
den fazla üreticinin makine parkı, üre-
tim, hammadde ve iletişim bilgilerinin 

yer aldığı TOBB Sanayi Veritabanı’na 
kayıtlı verilerden derlenerek, yaklaşık 
4 binden fazla ürün için veri analizleri 
gerçekleştiriliyor ve buna göre sanayi-
de lider iller belirleniyor. 

Çalışmaya göre; TOBB Sanayi 
Veritabanı’na kayıtlı 3 bin 926 ürün için 
üretim kapasitesine göre ilk 3’e en faz-
la giren iller sıralamasında İstanbul ve 
İzmir’den sonra Kocaeli 3’üncü sırada 
yer alırken; illerin üretebildiği ürün sa-
yısı bakımından ise İstanbul, İzmir ve 
Ankara’dan sonra ise bin 757 ürün ile 
dördüncü sırada yer aldı.
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Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, 
mayıs ayında 824 yatırım 
teşvik belgesi düzenledi.

Bakanlığın, Mayıs 2022 dönemi-
ne ait yatırım teşvik belgesi listesi 
Resmi Gazete’de yayımlandı.

Buna göre, söz konusu ayda 824 
yatırım teşvik belgesi verildi. Belge 
alan projelerin yatırım tutarı 29 
milyar 610 milyon 151 bin 557 lira 
olarak hesaplandı. Bu yatırımların 
gerçekleştirilmesiyle 21 bin 86 kişi-
nin istihdam edilmesi planlanıyor.

Öte yandan, sabit yatırım tutarı 
1 milyar 784 milyon 60 bin 811 lira 
olan ve 4 bin 260 kişiye istihdam 
sağlaması öngörülen 226 yatırım 
teşvik belgesi iptal edildi.

Bu dönemde 238 yatırım teşvik 
belgesine tamamlama vizesi veri-
lirken, bu projelerin sabit yatırım 
tutarı 2 milyar 943 milyon 684 bin 

38 lira, istihdam edilenlerin sayısı 
13 bin 575 oldu.

Tutarlarıyla turizm yatırımları 
öne çıktı

Mayısta en yüksek tutarlı teşvik 
belgesi, 1 milyar 969 milyon liray-
la Özaltın Otel İşletmeleri AŞ’nin 
yatırımı için düzenlendi. Şirket, 
Antalya’da 5 yıldızlı otel, golf tesisi 
ve kongre merkezi yapacak.

Band Turizm ve Ticaret AŞ, 
Aydın’ın Didim ilçesindeki 4 yıl-
dızlı otel yatırımı için 1 milyar 600 
milyon liralık yatırım teşvik belgesi 
aldı.

Kayseri Doğalgaz Dağıtım Pa-
zarlama ve Ticaret AŞ’ye verilen 
teşvik belgesi, Kayseri’nin Akkışla 
ilçesinde 1 milyar 521 milyon liralık 
yatırımı, gaz yakıtlarının dağıtım 
hizmetlerini kapsıyor.

Mayıs’ta en büyük teşvik Kartepe Teleferik 
projesi için verildi

[yatırım

Uzun yıllardır Kocaeli’nin 
gündeminde olan Kartepe 
Teleferik Projesi Derbent 
ve Kuzuyayla arasında 
çalışacak. Teleferik hattı 
4 bin 695 metre uzunlukta 
olacak. 2 istasyonun yer 
alacağı teleferik projesinde, 
10’ar kişilik 73 kabin hizmet 
verecek.
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Mayıs’ta en büyük teşvik Kartepe Teleferik 
projesi için verildi

Togg Akıllı ve Hızlı Şarj Çö-
zümleri Sanayi ve Ticaret Anonim 
Şirketinin muhtelif illerde yapacağı 
1000 elektrikli araç şarj ünitesi için 
750 milyon liralık yatırım teşvik 
belgesi düzenlendi.

Kocaeli’ye 870 milyon TL’lik 
teşvik belgesi

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, 
mayıs ayında Kocaeli’ye 31 teş-
vik belgesi düzenledi. Belge alan 
projelerin yatırım tutarı 870 milyon 
498 bin TL olarak hesaplandı. 
Teşvikten aslan payını 232 milyon 
542 bin lira ile Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi aldı.

Bakanlığın, Mayıs 2022 dönemi-
ne ait Kocaeli’ye yapılacak yatı-
rımları içeren teşvik belgesi listesi 
Resmi Gazete’de yayımlandı.

KOCAELİ’YE 31 TEŞVİK BELGESİ
Kocaeli için toplam 31 teşvik 

belgesi düzenlendi. Toplam teşvik 
tutarı 870 milyon 498 bin TL olarak 
gerçekleşti.

Mayısta en yüksek tutarlı teşvik 
belgesi 232 milyon 542 bin TL ile 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi’nin 
Kartepe Teleferik Projesi yatırımı için 
düzenlendi.

Büyükşehir Belediyesi Karte-
pe Teleferik İhale komisyonunun 

değerlendirmesinin ardından ihale 
sonuçlandırılarak firma ile 9 Haziran 
2022’de sözleşme imzalanmış ve 
ardından firmaya yer teslimi yapıldı 
ve çalışmalar başladı.

480 GÜNDE TAMAMLANACAK
İhaleyi 335 milyon TL bedelle 

kazanarak sözleşmeyi imzalayan 
Grand Yapı ile Doppelmayr Seilbah-
nen ortaklığının projeyi 480 günde 
tamamlaması gerekiyor. Ancak 
sözleşme sırasında Büyükşehir yet-
kilileri, ortaklıktan projenin daha kısa 
sürede tamamlamasını istedi.

4 BİN 695 METRE UZUNLUĞUNDA
Derbent ve Kuzuyayla arasında 

çalışacak teleferik hattı 4 bin 695 
metre uzunlukta olacak. 2 istasyo-
nun yer alacağı teleferik projesinde, 
10’ar kişilik 73 kabin hizmet verecek.

SAATTE 1500 KİŞİ TAŞIYACAK
Saatte 1500 kişi kapasiteli tele-

ferik hattındaki kot mesafesi 1090 
metre olacak. Buna göre başlangıç 
kotu 331, varış kotu ise 1421 metre 
olacak. İki istasyon arasındaki mesa-
fe 14 dakikada aşılacak.

İşte Kocaeli’de teşvik belgesi 
verilen projelerin sahipleri:

 Ayvaz Makine/ İzmit

Tünelmak İş Makineleri/Dilovası
Farba Otomotiv/Çayırova
Wittmann Batenfend Plastik Ma-

kineleri /Dilovası
BT Elektrik /Çayırova
Arayıcılar Plastik/Kartepe
Mosstech Makine/Çayırova
Alfa Otomotiv/ Gebze
Büyütech Tekonoloji/Gebze
KRM Metal/Başiskele
E-Kart Elektronik/Gebze
Volkan Çapa Erkan Çapa Gürkan 

Çapa Adi Ortaklığı/İzmit
Green Smart/Gebze
Atıl Kalıp/Kartepe
Seba Çelik/Başiskele
Viral Kimya/Gebze
Procter & Gamble/Gebze
Drecomp International Metal 

Makine/Başiskele
Üntel Kabloları/Dilovası
Dual Borgstena Otomotiv/Başis-

kele
Epozem Zemin Teknolojileri/İz-

mit
İmes Ambalaj/Dilovası
Alpaz Demir Çelik/İzmit
Bal Marin Denizcilik/Çayırova
Uzunlar Gemi Makine/Gebze
V Tech Telekomünikasyon/Gebze
Airbags Plastik/Dilovası
Mauser Ambalaj/Gebze
Gemont Endüstri Tesisleri İma-

lat/Başiskele
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Yeşil Satranç-Yeşil Sanayi Buluşmaları Satranç 
Turnuvaları’nın ikincisi Polisan’da gerçekleşti

İlki Kocaeli Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen Yeşil Satranç-Yeşil 
Sanayi Buluşmaları Satranç Turnuvaları’nın ikincisi Polisan'ın desteği ile, 

Polisan Kültür Eğitim ve Spor Salonu'nda gerçekleştirildi.

TOBB Çevre ve iklim değişikliğine 
karşı sanayi kuruluşlarının AB 
Yeşil Mutabakatı’na uyumu ile 

rekabet güçlerini artırmalarını sağla-
mak için farkındalık yaratmak amacıy-
la Kocaeli Sanayi Odası’nın desteğiyle 
düzenlenen ‘Yeşil Satranç – Yeşil Sa-
nayi Satranç Turnuvaları’nın ikincisi, 
18-19 Haziran tarihlerinde Polisan’ın 
katkılarıyla Polisan Eğitim Kültür ve 
Spor Salonu’nda gerçekleştirildi. Ge-
rek merkez binalarında, gerek üretim 
tesislerinde, gerekse operasyon sa-
halarında ciddi bir sürdürülebilirlik 
politikası uygulayan; uluslararası iklim 
değişikliği ve su güvenliği projelerinin 
de paydaşı durumunda bulunan Poli-
san Holding tarafından yaptırılan Po-
lisan Eğitim Kültür ve Spor Salonu’nda 
gerçekleştirilen ‘Yeşil Satranç – Ye-
şil Sanayi Buluşmaları’nın ikincisinde 
100’den fazla sporcu yarıştı. Aileler de 
çocuklarının heyecanına ortak oldu, 
onları keyifle izledi.

- Mehmet Emin Bitlis: Çocuklarda 
‘kelebek etkisi’

Küçük yaşlardan itibaren çocuk-
larda oluşacak çevre bilinci ve sürdü-
rülebilirlik kültürünün ‘kelebek etkisi’ 

yaratabileceğini belirten Polisan Hol-
ding Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet 
Emin Bitlis, “Dünyanın, sürdürülebi-
lirliği yaşamın her alanına yansıtmış; 
doğaya, insana ve ekonomiye değer 
üretmeye hevesli bireylere ihtiyaç var. 
Bu bilinci gelecek nesillere filozofi ola-

rak benimsetmek bizim jenerasyonu-
muzun öncelikli hedefi olmalı. Bu hedef 
doğrultusunda ancak sürdürülebilirlik 
odağında yaşamayı benimseyecek bir 
genç nesil bu sorunu çözebilir. Bizlerin 
görevi bu yaşam yaklaşımını genç ne-
sillerin içselleştirmelerine olanak sağ-
layacak platformlar yaratmak.“ açıkla-
masını yaptı. 

Bu noktadan hareketle ‘Yeşil 
Satranç’ı son derece önemli buldukla-
rını belirtti ve katkıda bulunan herke-
se teşekkür eden Mehmet Emin Bitlis 
sözlerini şöyle tamamladı:  “Çevre bi-
lincini ve  sürdürülebilirlik kültürünü 
geleceğimiz olan çocuklar ve gençlere 
‘yeşil satranç’ projesi ile anlatmanın 
çok doğru olduğuna inanıyor ve des-
tekçisi olmaktan gurur duyuyoruz.”

- 3 kategoride de verilen ödüller 
sporcuların yüzünü güldürdü

Kocaeli Sanayi Odası öncülüğündeki 
‘Yeşil Sanayi Buluşmaları Satranç Tur-
nuvaları’ Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
ve Kocaeli Gençlik Spor ve İl Müdürlü-

ğü tarafından da destekleniyor.’ 8 Yaş 
ve Altı’, ‘10 Yaş ve Altı’ ile ‘Açık’ katego-
rilerinde yapılan turnuva sonucunda, 
her kategoride ilk 3’e giren sporculara 
kupa, 4. ve 10.ile arasındakilere de özel 
hazırlanan madalyaları ve özel başarı 
belgeleri verildi. 

Turnuvada Açık kategoride kupa ve 
madalyaları POLİPORT Yönetim Kurulu 
Başkanı Mustafa Kenan Selçuk verir-
ken, bu kategorinin nakdi para ödülünü 
ise 19 Haziran babalar gününde; Açık 
kategoride oğlu Uras Sakır ile yarışan 
ve maçı kaybederek, ‘Turnuvanın Ba-
bası’ seçilen sporcu Murat Sakır verdi. 

10 Yaş ve Altı kategorisinin kupa ve 
madalyalarını, 19 Haziran babalar günü 
dolayısı ile, yine bu kategoride ilk 10’a 
giren sporcu Ayeser Levent Akbay’ın 
babası, Yeşil Satranç’ın Kurucuların-
dan Levent Akbay verdi. Kategoride ilk 
3’e girenlerin hak ettikleri ‘akıllı bileklik’ 
ödüllerini ise, turnuvanın onur konuğu 
Sarkuysan AŞ. İnsan Kaynakları Müdü-
rü Emin Yüksel verdi. Eşi ve çocukları 
ile turnuva alanını ziyaret eden ve ai-

[sosyal sorumluluk ►

Açık kategoride yarışan sporcuların kupa ve madalya ödüllerini Poliport 
Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Kenan Selçuk verirken, kategorinin para 
ödülünü, ‘Babalar Günü’ dolayısı ile de; açık kategoride oğlu ile yarışma fırsatı 
bulan ve maçı kaybeden satranç sporcusu babalardan Murat Sakır verdi. 
Turnuva başarı belgelerini ise Turnuva Organizatörü Belma Özgen Akbay verdi.
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lesi ile beraber tesisleri gezen, turnu-
va hakkında bilgi alan ve velilerle de 
sohbet imkanı yakalayan Emin Yüksel, 
organizasyondan çok etkilendiğini be-
lirterek, emeği geçen herkese teşekkür 
etti.

8 Yaş ve Altı kategorisinin kupa 
ve madalyalarını ise organizasyonda 
da son derece özveri ve özen ile Yeşil 

Satranç ile işbirliği yapan, satranç spo-
runun ve çocukların, gençlerin destek-
lenmesi gerektiğini her ortamda dile 
getiren Dilovası Gençlik ve Spor İlçe 
Müdürü Murat Babaoğlu verdi. Ödül 

töreninde tüm sporcuları tebrik eden 
Murat Babaoğlu, ayrıca 2 gün boyunca 
gruplar halinde, Polisan Eğitim Kültür 
ve Spor Salonu’nu gezdirdi. Polisan 
Eğitim Kültür ve Spor Salonu;  turnu-
vanın oynandığı spor salonunun yanı-
sıra, kütüphane, müzik odası, bilgisa-
yar odası, tekstil atölyesi, spora gelen 
bayanların çocuklarının bir öğretmen 

nezaretinde bırakıldığı anasınıfı, fit-
ness salonu, boks salonu, pilates sa-
lonu, karate salonu gibi ek tesisleri ile 
oldukça beğeni topladı.

8 Yaş ve Altı kategorisinde ilk 3’e 

girenlerin ‘akıllı bileklik’ hediyelerini ise 
Türkiye Satranç Federasyonu Kocaeli İl 
Temsilcisi Ahmet Açıkgöz verdi.

Her kategoride, kategorinin en iyi 
bayan sporcusunun madalyalarını ise, 
turnuva Başhakemi Cihangir Bayav 
taktı. 

Ödül töreni sonrasında her katego-
ride ödül alanlar, kategorinin ödül ve-
renleri ile hatıra fotoğrafı çektirdiler. 

- Ulusal hakem ve antrenör ha-
kemlik müessesinin anlattı

Organizasyonu, velilere özel prog-
ramları ve ikramları ile farklılık yaratan 

Yeşil Satranç, turnuvanın ikinci günü, 
Ulusal hakemlerden ve 2. kademe an-
trenörlerden Ali Fuat Aydın’ı misafir 
etti. Düzenlenen konferansta velilere 
hakemlik mesleği hakkında bilgiler ve-
rerek gelen soruları yanıtlayan Ali Fuat 
Aydın turnuva esnasında sporcuların 
herhangi bir haksızlığa uğradıklarını 
düşündüklerinde neler yapması ge-
rektiğini de anlatarak velilileri bilgilen-
dirdi.

- Bir sonraki ‘Yeşil Sanayi buluş-
ması’ 30-31 Temmuz’da Bizimköy’de

Yeşil Satranç adına Kuruculardan 
Belma Özgen Akbay; bir sonraki tur-
nuvayı ise 30-31 Temmuz tarihlerinde, 
Kocaeli Sanayi Odası’nın bir sosyal so-
rumluluk projesi de olan ‘Bizimköy’de 
yapacaklarını söyledi. 

10 yaş ve altı kategorisinde yarışan sporcuların kupa ve madalya ödüllerini 
19 Haziran Babalar Günü dolayısı ile, yine bu kategoride ilk 10’a giren sporcu 
Ayeser Levent Akbay’ın da babası olan, Yeşil Satranç’ın Kurucularından Levent 
Akbay verdi. Kategoride ilk 3’e girenlerin hak ettikleri ‘akıllı bileklik’ ödüllerini 
ise, turnuvanın onur konuğu Sarkuysan AŞ. İnsan Kaynakları Müdürü Emin 
Yüksel verdi. Başarı belgeleri de yine Belma Özgen Akbay tarafından verildi.

8 Yaş ve Altı kategorisinin kupa ve madalyalarını ise satranç sporunun ve 
çocukların, gençlerin desteklenmesi gerektiğini her ortamda dile getiren 
Dilovası Gençlik ve Spor İlçe Müdürü Murat Babaoğlu verdi. İlk 3’e girenlerin 
‘akıllı bileklik’ hediyelerini ise Türkiye Satranç Federasyonu Kocaeli İl Temsilcisi 
Ahmet Açıkgöz verdi. Sporcular başarı belgelerini yine Turnuva Organizatörü 
Belma Özgen Akbay’dan aldılar.
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[kardeş oda ►

Mahmut Ayas: Bingöl TSO sanayicinin ve 
girişimcilerin yanında

Kocaeli Sanayi Odası ile “Kardeş Oda” protokolü imzalayan Bingöl Ticaret 
ve Sanayi Odası’nı Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Ayas, Bingöl Ticaret 

Sanayi Odası'nı Odavizyon'a anlattı.

Bingöl Ticaret ve Sanayi odası 
1 Ocak 1989 yılında kurularak 
hizmet sunmaya başladı. Aktif 

2 bin 500 üyeye hizmet veren Bingöl 
Ticaret ve Sanayi Odası bugün girişim-
cilere daha sağlıklı hizmet sunmak için 

kurumsal kapasitesini önemli oranda 
güçlendirdi. 

- Yeni hizmet binamızda üyeleri-
mize hizmete devam ediyoruz

Bingöl yatırım bölgesinde bulun-
duğundan şirket sayıları gün geçtikçe 
artmakta. Üst kuruluşumuz olan Tür-
kiye Odalar ve Borsalar Birliği ile uzun 
süren görüşmelerimiz neticesinde 
üyelerimize daha kaliteli hizmet ver-
mek ve kentin öncü kuruluşu olarak 
ilimiz prestijine ve ekonomisine kat-
kıda bulunmak için modern bir hizmet 
binası inşasına karar verildi. Yapımı ta-
mamlanan günün ihtiyaçlarına karşılık 
verecek modern bir şekilde tasarlan-
mış hizmet binamız 4 bin 310 metreka-
re kapalı alan üzerine inşa edildi. Mart 
2022 tarihinden itibaren üyelerimize 
ve iş dünyasına yeni binamızda hizmet 
sunuyoruz.

Bingöl Ticaret ve Sanayi odası ilde 
bulunan girişimcilere daha sağlıklı hiz-
met sunmak için kurumsal kapasitesini 

son yıllarda önemli oranda güçlendirdi. 
Kurumsal kapasitenin güçlendirilme-
si noktasında son yıllarda personel-
lere iç tetkik, risk analizi, performans 
kriter ve öncelik belirleme gibi çeşitli 
eğitimler verildi. Ayrıca ilin girişimcilik 
potansiyelini belirlemek ve artırmak 
için; kadın istihdamının artırılması, Bin-
göl ili sanayi pofilinin oluşturulması, 
kadın akademisi, kayıtlı istihdamla gü-
venli geleceğe, bal üretiminde hijyen 
ve markalaşma, Fırat Kalkınma Ajansı 
Bingöl’ün ihracat potansiyelinin artırıl-
ması gibi pek çok proje odamız tarafın-
dan yürütüldü.

Üyelerimizin başvuruda bulunduk-
ları Kırsal Kalkınma Desteklerinden 
faydalanmaları için oda olarak hem 
projelerin hazırlanma sürecinde hem 
de onaylanma sürecinde önemli kat-
kılar sağladık. Bu desteklerden fay-
dalanarak yatırımlarını gerçekleştiren 
üyelerimiz bulunuyor. Bu yatırımların 
gelecekte ilimiz ekonomisine önemli 
katkılar sağlayacağına inanmaktayım. 
İlimize yatırım yapmayı düşünen gi-
rişimciler için Bingöl ticaret ve Sanayi 
Odası olarak tüm imkânlarımızı sunu-
yoruz.

- Markalaşma ve ticarileşme ko-
nusunda desteklerimiz sürecek

İlimizde son dönemlerde çeşitli 
ürünler için coğrafi işaret alınması baş-
vurular yapılmaktadır. Kavurma, Sivan 
Dut Pekmezi, Yedisu Fasülyesi ürün-
lerin coğrafi işaret alması noktasında 
odamız önemli destekler sağlamıştır. 
Bundan sonraki süreçte de bu destek-
lerimiz devam edecektir. Ayrıca Bingöl 
Üniversitesi ile yapmayı planladığımız 
protokoller ile üniversite tarafından 
geliştirilen arı ürünlerinin ticarileştiril-
mesi için girişimcilerimiz teşvik etmeyi 
düşünüyoruz.

Tekstil, tarım ve hayvancılık ilin en 
önemli istihdam alanlarını oluştur-
maktadır. Özellikle fason imalat nok-
tasında ilimizde tekstil sektörü önemli 
bir oranda büyüme sağlamaktadır. 

Sektörün ihtiyaç duyduğu nitelikli per-
soneli ihtiyacını karşılamak için odamız 
tarafından eğitimler verilmekte olup 
sektörün ilin ekonomisine gelecekte 
önemli katkılar sağlayacağını inanıyo-
ruz.

- Sütaş ekonomik kalkınmaya kat-
kı sağlayacak

Sütaş Bingöl Süt Entegre Tesisi ilin 
ekonomik kalkınmasına ve istihdamı-
na önemli katkılar sağlayacaktır. Doğ-
rudan bin kişiye istihdam sağlayacak 
olan yatırım istihdam için önem taşı-
makta. Çünkü Sütaş ihtiyaç duyduğu 
süt üretimini ve yem bitkisi üretimi-
nin tamamını kendisi karşılamayacak, 
önemli bir kısmını dışarıdan karşılaya-
caktır. Sütaş’ın talebini karşılamak için 
süt üretimi ve yem bitkisi üretimine 
olan ilgi her geçen gün artmaktadır. 
Süt üretimine yönelik bazı girişimle-
rin bulunmakta ve bunlara yenilerinin 
ekleneceğini düşünüyoruz. Sütaş gibi 
önemli bir yatırımın ilimize gelmesinde 
katkısı olan başta Cumhurbaşkanımız 
olmak üzere katkısı olan herkese çok 
teşekkür ederim. 

Sütaş Bingöl’ün referans yatırımı 
olacaktır. Bir yatırımcı yatırım yapmayı 
düşündüğü bir ili araştırır ve o ilde ku-
rumsallaşmış firmaların yatırımları var 
mı, sanayi alt yapısı yeterlimi, ulaşım 
alt yapısı yeterlimi bunların tamamını 
inceleyip ona göre yatırım yapıp yap-
mayacağına karar verir. İlimizin ulaşım 
alt yapısı kara yolu, hava yolu ve demir 
yolu bakımından yeterli olduğunu ve 
sanayi alt yapısının yeterli olmasa da 
belirli bir düzeye geldi. Fakat dışarı-
dan gelecek yatırımcıları teşvik edecek 
büyük ölçekli bir yatırımın eksikliğini 
hissediyorduk, bu eksikliği Sütaş ile 
kapattık

Bingöl Ticaret Sanayi Odası olarak 
ilin ve ülkenin girişimcilik potansiye-
lini ve ekonomik gelişimini artırmak 
için her zaman girişimcilerin yanında 
olacağız tüm imkânlarımızı kendilerine 
sunacağız.
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[konser ►

KSO 33. yılını muhteşem bir konserle kutladı
Kocaeli Sanayi Odası 33. kuruluş yıl dönümünü Oda Orkestrası’nın 

‘KSO'nun 33. Yılı ve Yaza Merhaba’ konseri ile kutladı. Oda Orkestrası 
muhteşem performansıyla ayakta alkışlandı.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
kuruluşunun 33. yıl dönü-
münde Kocaelililere klasik 

müzik ziyafeti yaşattı. Doç. Dr. 
Revnak Yengi yönetimindeki KSO 
Oda Orkestrası ‘Kocaeli Sanayi 
Odası’nın 33. Yılı ve Yaza Merhaba 
Konseri’nde birçok eser ile beğeni 
topladı. KSO Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu, eşi Rüya 
Zeytinoğlu ve KSO Yönetim Kuru-
lu Üyeleri’nin ev sahipliğinde Göl-
cük Vehbi Koç Vakfı Ford Otosan 
Kültür ve Sosyal Yaşam Merkezi’nde 
gerçekleştirilen etkinlik kokteyl ile 
başladı. 

Gölcük Kaymakamı Cengiz Kara-
bulut başta olmak üzere Deniz Ana 
Üs Kurmay Başkanı Albay Hakan Yıl-
dız, Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Nilgün Fığlalı, KOÜ 
Devlet Konservatuvar Müdürü Doç. Dr. 
Enver Mete Aslan, KSO Meclis Üyeleri, 
il protokolü ile müzik tutkunu yaklaşık 

300 kişinin katıldığı etkinlikte ilk olarak 
KSO’nun kuruluşunun 33. yıl dönümü 
nedeni ile pasta kesildi.

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 

KSO’nun 33. kuruluş yıl dönümünü 
böylesi güzel ve anlamlı bir etkinlikte 
Kocaelililerle birlikte kutlamaktan duy-
duğu memnuniyeti paylaştı. 

Pasta kesimi sonrası davetliler 
konser salonuna geçti. Yoğun katılımın 
olduğu konserde Şef Doç. Dr. Revnak 
Yengi, uzun bir aradan sonra böylesi 
bir kalabalığa konser verecek olmanın 
mutluluğunu yaşadıklarını söyledi ve 

konseri organize eden Kocaeli 
Sanayi Odası’nı ve sanatı destek-
leyen sanayicileri kutladı. Bir saat 
boyunca 8 parçalık klasik müzik par-
çalarını sesslendiren Orkestra, muh-
teşem sahne performansıyla ayakta 
alkışlandı. 
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Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, 
Bizimköy’ü ziyaret etti

[ziyaretler ►

Bizimköy Engelliler Üretim 
Merkezi’ni ziyaret eden AB Tür-
kiye Delegasyonu Başkanı Büyü-

kelçi Nikolaus Meyer-Landrut, merkez-
de incelemelerde bulunarak buradaki 
üretim hakkında bilgi aldı.

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, çeşitli temaslarda bulun-
mak üzere ilimize gelen AB Türkiye De-
legasyonu Başkanı Büyükelçi Nikolaus 

Meyer-Landrut ve beraberindeki he-
yet ile; Kocaeli Sanayi Odası (KSO)’nun 
gurur kaynağı sosyal sorumluluk 
projesi Bizimköy Engelliler Üretim 
Merkezi’ninönemli ziyaret ederek üre-
tim alanlarını gezdiler. Büyükelçi Me-
yer-Landrut’a üretim süreci hakkında 
bilgi veren Ayhan Zeytinoğlu ve Bizim-

köy Engelliler Üretim Mer-
kezi Genel Müdürü Hüsnü 
Bayraktar’a, merkezde 
birçok ünlü markaya teks-
til üretimi yapan Metraco 
firmasının Yetkilisi Begüm 
Okcu ve KSO Genel Sekreter 
Yardımcısı Egemen Mert de 
eşlik ettiler.

- Küçük bir 

AB projesinin böyle büyük bir çalış-
maya dönmesi etkileyici

136’sı engelli, 370’ı engelsiz olmak 
üzere 500 ‘ü aşkın kişinin çalıştığı Bi-
zimköy Engelliler Üretim Merkezi’nin 
büyüklüğünden ve çalışma alanların-
dan oldukça etkilendiğini belirten Bü-
yükelçi Landrut, “Küçük bir AB projesi 

olarak başlayan 
aktivitenin böy-
lesi büyük bir 
çalışmaya dö-
nüşmüş ve 
d ö n ü ş t ü r ü l -
müş olması 
çok etkileyici” 
dedi. Büyükelçi 
Landrut, engel-
li ve engelsiz 
bireylerin bir 
arada istihdam 
edilmesinin ve 

kadın çalışan sayısının yüzde 60’ların 
üzerinde olmasının da memnuniyet 
verici olduğunu sözlerine ekledi. 

Bizimköy’de üretilen tekstil ürün-
lerini de yakından inceleme fırsatı bu-
lan Büyükelçi Landrut, mantar üretim 
alanlarını da gezdikten sonra heyet ile 
beraber merkezden ayrıldı.

AB Türkiye Delegasyonu Başkanı Büyükelçi Nikolaus Meyer-Landrut, 
Kocaeli Sanayi Odası'nın sosyal sorumluluk projesi olan Bizimköy'ü 

ziyaret ederek merkezdeki üretim hakkında bilgi aldı.
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İklim değişikliğiyle mücadele için 217 karar 

İklim Şurası’nda, 3 ay süren yoğun 
çalışmalar sonucu iklim değişik-
liğiyle mücadelede 2053 net sıfır 

emisyon ve yeşil kalkınma hedefleri 
doğrultusunda 217 yeni karar alındı. 
İklim Uyumlu Şehirler, İklim Dostu Ta-
rım, Kuraklık Eylem Planı, Çevreci ve 
Temiz Ulaşım Ağı, Yeşil Enerji, Yeşil 
Ekonomi ve İklim Eğitimi, alınan ka-
rarların önemli başlıkları.

Bu 217 kararın 76’sını ulaştırma, 
sanayi, tarım, yutak alanlar, atıkların 
azaltılması; 34’ünü bilim ve teknoloji; 
21’ini yeşil finansman ve karbon fiyat-
lama; 20’sini iklim değişikliğine uyum; 
24’ünü yerel yönetimler; 42’sini de 
sağlık, eğitim, adil geçiş, iklim adaleti 
ve iklim göçü oluşturuyor.

Türkiye, Paris İklim Anlaşması’na 
TBMM’de yapılan oylama sonucu 
resmi olarak taraf oldu ve iklim de-
ğişikliğiyle mücadelede atılan kritik 
adımlar, köklü yapısal reformları da 
beraberinde getirdi.

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı’ndan İklim Değişikliğiyle 
Mücadelede Yüzlerce Proje

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişik-
liği Bakanlığı, atık yönetiminden atık 
su arıtmaya; hava kalitesinin iyileş-
tirilmesinden denizlerin, akarsuların 
korunmasına; yeşil alanların artırıl-
masından bisiklet yollarının, yeşil 
yürüyüş yollarının yapılmasına kadar 
yüzlerce proje yürütüyor. İklim deği-
şikliğiyle mücadelede çevrenin ko-
runması için en önemli adımlardan biri 
de atıkların geri dönüşümü. “Sıfır Atık 
Projesi” kapsamında, 2017’de yüzde 
13 olan geri kazanım oranı 2020 yılın-
da yüzde 22,4, 2021 yılında ise yüzde 
25’e yükseldi. 2023 yılı hedefi ise yüz-

de 35 olarak belirlendi.
217 Karar arasında sanayiye yöne-

lik olarak bir dizi karar bulunuyor. Bu 
kararların yanısıra sanayinin rekabet 
gücünü etkileyecek ‘Yeşil Finansman’ 
ve ‘Karbon Fiyatlama Sistemi’ kurul-
ması ve işletilmesine yönelik kararlar 
da var. 

Sanayiyi ilgilendiren bu kararları  
şöyle sırılamak mümkün: 

SANAYİ 
2053 Net Sıfır Emisyon Hedefi 
çerçevesinde imalat sanayinin ve 
alt sektörlerinin uzun vadeli pay-
ları belirlenmeli ve projeksiyon-
ları yapılmalı, ayrıca karbon yo-
ğun sektörler başta olmak üzere 
imalat sanayi sektörlerinde sera 
gazı emisyonlarının azaltılması-
na yönelik yol haritaları ve destek 
mekanizması oluşturulmalıdır.
Emisyon azaltımı amacıyla atık-
tan türetilmiş yakıt üretiminin ar-
tırılması için ilgili bakanlıklar, be-
lediye ve sanayi tesislerinin ortak 
çalışması sağlanmalıdır.
Döngüsel ekonomi hedefleri çer-
çevesinde yeniden kullanım, atık-
ların yan ürün, alternatif ham-
madde olarak kullanılması ve 
geri dönüşüm/geri kazanım ile 
elde edilen ürünlerin zorunlu kul-
lanım oranlarının belirlenmesine 
yönelik çalışmaların yapılması ve 
buna dair destek mekanizmaları-
nın geliştirilmesi sağlanmalıdır.
Yeşil Organize Sanayi Bölgesi 
(OSB) ve Yeşil Endüstri Bölgesi 
sertifikasyon sisteminin işletme-
leri içerecek şekilde uygulanma-
sına yönelik altyapının oluşturul-
ması sağlanmalıdır.
Karbon yoğun sektörler başta 
olmak üzere tüm sektörlerde ye-
şil hidrojen ve türevleri, karbon 
yakalama, kullanım ve depola-
ma gibi diğer alternatif emisyon 
azaltım yöntemlerinin yaygın-
laştırılmasına yönelik çalışmalar 
yapılmalı, destek mekanizması 
geliştirilmelidir
Sanayi alanlarına yönelik planla-
ma ve stratejiler oluşturulurken 
iklim risklerinin karar mekaniz-
malarında, yatırım kararlarında 
ve yer seçiminde dikkate alınma-
sına yönelik politikalar oluşturul-

•

•

•

•

•

•

malıdır.
Sürdürülebilir üretim ve tüketim 
prensipleri doğrultusunda en-
düstriyel emisyonların kontrolü 
mevzuatı kapsamındaki sektörle-
rin mevcut en iyi teknikler çerçe-
vesinde düşük karbonlu üretime 
geçiş için yol haritaları hazırlan-
malı ve uygulamalar teşvik edil-
melidir.
KOBİ’lerde sera gazı emisyon 
azaltımı için temiz üretim ça-
lışmaları kapsamında enerji ve 
kaynak verimliliği faaliyetleri-
ne yönelik destek mekanizması 
oluşturulmalıdır.
Sanayi sektörlerinde 2053 Net Sı-
fır Emisyon Hedefine katkı sağla-
mak amacıyla yenilenebilir enerji 
kaynaklarının kullanımı teşvik 
edilmelidir.
Sanayide enerji kullanımında bir-
leşik ısı güç sistemlerinin daha 
yüksek düzeyde yaygınlaştırıl-
ması sağlanmalıdır.
Sanayide katma değeri yüksek 
ve karbon yoğunluğu düşük sek-
törlerin üretiminin artırılması ve 
emisyon azaltımına katkı verecek 
dijital dönüşümün kolaylaştırıl-
ması için olanaklar geliştirilme-
lidir.
Sanayide Verimlilik Artırıcı Proje 
destek bütçesi artırılmalıdır.
Türkiye Çevre Etiketi Sistemi 
kapsamında yeni ürün ve hizmet 
grupları için çevre etiketi kriterle-
ri belirlenerek yaygınlaştırılmalı 
ve döngüsel ekonomi iş mode-
linin tesislerce benimsenmesi 
sağlanmalıdır.
Sanayide yeşil dönüşüme geçişte 
ihtiyaç duyulacak insan kaynağı 
(eğitim, sertifika vb.) nitelik ve 
nicelik olarak geliştirilmeli ve sa-
nayide istihdamı sağlanmalıdır.
Sanayide 2053 Net Sıfır Emisyon 
Hedefi doğrultusunda ulaştırma, 
enerji, binalar gibi sektörlerdeki 
talep dönüşümüne dair üretim 
yapılandırması planlanmalıdır.

YEŞİL FİNANSMAN
2053 Net Sıfır Emisyon Hedefi 
doğrultusunda “Ulusal Yeşil Fi-
nans Stratejisi” 2023 yılının so-
nuna kadar hazırlanmalıdır.

•
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•

•
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217 kararın 76’sını ulaştırma, 
sanayi, tarım, yutak alanlar, 
atıkların azaltılması; 34’ünü 
bilim ve teknoloji; 21’ini 
yeşil finansman ve karbon 
fiyatlama; 20’sini iklim 
değişikliğine uyum; 24’ünü 
yerel yönetimler; 42’sini 
de sağlık, eğitim, adil geçiş, 
iklim adaleti ve iklim göçü 
oluşturuyor.

[iklim değişikliği ►
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Ulusal yeşil taksonomi mevzu-
atının hazırlanması amacıyla bir 
“Teknik Uzman Grubu” oluşturul-
malı ve mevzuat hazırlıkları 2023 
yılı sonuna kadar tamamlanmalı-
dır.
Finansal sektöre ilişkin faaliyet-
lerin çevre ve iklim hedefleriyle 
uyumlu bir hale getirilmesi için 
“Yeşil Finans Uzman Çalışma 
Grubu” tercihen 2022 yılının ilk 
yarısında oluşturulmalıdır.
Yeşil dönüşümün finansmanı ile 
ilgili teşvik ve desteklere ilişkin 
rehber niteliğinde olan genel ilke, 
kriter ve koşullar “Yeşil Finans 
Uzman Çalışma Grubu” tarafın-
dan 2023 yılında hazırlanmalı ve 
gerektiğinde güncellenmelidir.
Yeşil finansman araçlarına (ye-
şil kredi, yeşil fon, yeşil finansal 
kiralama vb.) ilişkin olarak ulus-
lararası standartlarla uyumlu 
düzenleme altyapısı oluşturul-
malıdır.
İklimle bağlantılı finansal riskle-
rin tanımlanması, ölçülmesi, ana-
liz edilmesi ve yönetilmesi için 
altyapı 2024 yılına kadar oluştu-
rulmalıdır.
Yeşil ve sürdürülebilir yatırımla-
rın finansmanının artırılabilmesi-
ni teminen yeşil ve sürdürülebilir 
tahvil, kira sertifikası ve diğer 

•

•

•

•

•

•

sermaye araçları piyasalarının 
geliştirilmesine yönelik çalışma-
lar yapılmalıdır.
Finansal kuruluşlar dâhil olmak 
üzere belirli büyüklükteki işlet-
meler için iklim, çevre, sosyal 
ve yönetişim konularına ilişkin 
finansal ve finansal olmayan 
bilgilere ait yüksek kaliteli, kar-
şılaştırılabilir ve güvenilir rapor-
lamayı sağlayacak, uluslararası 
standartlarla uyumlu Türkiye 
Sürdürülebilirlik Standartları be-
lirlenmeli ve yayımlanmalıdır.
Yeşile boyamanın önüne geçmek 
amacı da dâhil olmak üzere yeşil 
finansman faaliyetlerine ilişkin 
bağımsız dış değerlendirme hiz-
meti veren kuruluşların (ikinci 
taraf görüşü veren kuruluşlar 
dâhil) lisanslanması, düzenlen-
mesi ve denetlenmesi için gerekli 
çalışmalar yapılmalıdır.
Finans kuruluşlarının sağladık-
ları finansmanlara ilişkin, doğru-
lanmış iklim ve çevre verilerine 
erişimleri için kurumlar arası iş 
birliğinin esaslarını belirleyen bir 
protokol oluşturulmalıdır.
İklim değişikliğinin etkilerine kar-
şı kırılgan sektörler ve potansiyel 
riskler belirlenmeli, ilgili risklere 
yönelik özel sigorta teminatları 
çerçevesi oluşturulmalıdır.

•

•

•

•

KARBON FİYATLAMA VE EMİSYON 
TİCARET SİSTEMİ

2053 Net Sıfır Emisyon Hede-
fi çerçevesinde güncellenecek 
olan Ulusal Katkı Beyanı (NDC) ile 
uyumlu olarak çevresel bütünlü-
ğü de gözeten Emisyon Ticaret 
Sistemi’nin (ETS) ülkemizde ku-
rulması için çalışmalar hızlan-
dırılarak; ETS, hazırlanacak olan 
İklim Kanununda, Avrupa Birliği 
mevzuatı gözetilerek tasarlan-
malıdır. ETS’nin uygulamaya 
alınmasına yönelik çalışmalar 
2024 yılında tamamlanmalıdır.
Avrupa Birliği tarafından Sınır-
da Karbon Düzenlemesi Meka-
nizmasının (SKDM) takvimi göz 
önünde bulundurularak, Emisyon 
Ticaret Sistemi (ETS) pilot uygu-
laması 2024 yılında başlamalı, 
pilot uygulama dönemi en az 1 yıl 
olarak tasarlanmalıdır.
Sera Gazı Emisyonlarının Takibi 
Hakkında Yönetmelik kapsamın-
da yer alan faaliyetler için Emis-
yon Ticaret Sistemi (ETS) fazları 
kademeli olarak 5’er yıllık dönem-
ler şeklinde uygulanmalıdır. Ka-
demelendirmeye ilişkin hususlar 
ise her dönemin başlangıcından 
en az bir yıl önce açıklanmalıdır. 
Sektörlerin ve işleyişin geniş-
letilmesi, ulusal ve uluslararası 

•

•

•
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iklim politikaları dikkate alınarak 
değerlendirilmelidir.
2053 Net Sıfır Emisyon Hedefi, 
güncel karbon fiyatları ve Sınırda 
Karbon Düzenlemesi Mekaniz-
ması (SKDM) gözetilerek, kurula-
cak Emisyon Ticaret Sistemi’nde 
(ETS) karbon kaçağı riski dikkate 
alınarak sektörlere ilişkin ekono-
mik, mali, sosyal ve teknik etki 
analizleri yapılmalıdır.
Avrupa Birliği tarafından Sınırda 
Karbon Düzenlemesi Mekaniz-
ması (SKDM) göz önüne alınarak 
ilgili müktesebatın ülkemizdeki 
yansımalarına yönelik teknik ça-
lışmalar başlatılmalıdır. Bu kap-
samda, akreditasyon ile ilgili ça-
lışmalarda Avrupa Akreditasyon 
Birliği üyesi ve çok taraflı tanınır-
lık anlaşmasına taraf Türk Akre-
ditasyon Kurumu’nun (TÜRKAK) 
mevcut konumunun muhafaza 
edilmesine yönelik girişimlerde 
bulunulmalıdır.
Emisyon Ticaret Sistemi (ETS) 
uygulamaları göz önünde bu-
lundurularak ve mevcut vergiler 
yeniden değerlendirilerek ilgili 
vergilerin karbon vergisine dö-

•

•

•

nüştürülmesi konusu ele alın-
malı, vergi tutarının belirlenmesi 
amacıyla ekonomik, sosyal ve 
mali analizler yapmak suretiyle, 
kurumlar/kuruluşlar arası kuru-
lacak ortak bir sistem ile ulusal 
koşullara uygun yol haritası 2025 
yılına kadar oluşturulmalıdır. Çif-
te karbon fiyatlandırmalarından 
kaçınılması için gerekli önlemler 
alınmalıdır.
Emisyon Ticaret Sistemi kapsa-
mında elde edilecek ihale gelirle-
rinin tamamı Ulusal Katkı Beyanı 
gözetilerek ve yeşil kalkınma 
hedefi doğrultusunda düşük kar-
bonlu ekonomiye adil geçişi de 
güvence altına alacak şekilde 
kullanılmalıdır. Bahse konu gelir-
lerin en az %50’si, reel sektörün 
yeşil dönüşümünü hedefleyen 
başta modernizasyon ve ino-
vasyon odaklı faaliyetler olmak 
üzere sera gazı emisyonlarının 
azaltımına yönelik faaliyetlerinin 
desteklenmesine aktarılmalıdır.
Emisyon Ticaret Sistemi kapsa-
mında denkleştirme kullanımı 
için denkleştirme mevzuatı, Paris 
İklim Anlaşması 6. Madde, gönül-

•

•

lü sertifika uygulamaları, diğer 
ülkelerdeki ulusal denkleştirme 
uygulamaları ve ulusal gönüllü 
piyasa koşulları dikkate alınarak 
2024 yılına kadar kurgulanmalı-
dır.
Ulusal denkleştirme mekanizma-
sı için gerekli standardizasyon 
sisteminin kurulmasında ulus-
lararası standartlar göz önünde 
bulundurularak fizibilite çalış-
ması yapılmalı, ülkemiz için ulu-
sal sistemin yol haritası oluştu-
rulmalıdır. Fizibilite çalışmasında 
Türkiye’de gerçekleştirilen proje-
lerin uluslararası platformlarda-
ki kayıtları incelenmelidir. Ulusal 
kayıtların tutulmasına yönelik bir 
kayıt sistemi geliştirilmelidir.
Ülkemiz Ulusal Katkı Beyanı he-
defi doğrultusunda Paris İklim 
Anlaşması 6. Madde kapsamında 
yer verilecek sektörlerin belir-
lenmesinde azaltım potansiyeli, 
marjinal azaltım maliyetlerinin 
analiz edilmesi neticesinde 6. 
Madde mekanizmalarından fay-
dalanma hususu değerlendiri-
lerek ulusal pozisyon dokümanı 
oluşturulmalıdır.  

•

•
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Türkiye  otomotiv endüstrisi, 
12’nci kez düzenlenen Af-
termarket Konferansı’nda 

buluştu. Etkinlikte; otomotiv endüs-
trisindeki dönüşümle beraber ortaya 
çıkan riskler ile fırsatlar, tedarik 
zincirindeki problemlerin yansıma-
ları, siber güvenlik gibi kritik öneme 
sahip konular mercek altına alındı. 
Konferansın açılış konuşmasını ya-
pan TAYSAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Albert Saydam, otomotiv sektörün-
deki trendlere değinerek, “Elektri-
fikasyonun olmayacağı araç seg-
mentleri veya coğrafyalarda kimler 
liderliği üstlenecek? Kesinlikle, biz 
üstlenebiliriz. Veya bağlanabilirlik 
konusunda yazılım konusundaki 
ihtiyacı büyük şirketler yerine daha 
esnek hangi tedarikçiler cevaplaya-
bilecek? Bence Türkiye’deki teda-
rikçiler burada aktif rol üstlenmeye 
hazırlar ve aktif rol üstlenebiliriz” 
diye konuştu.

 OSS Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Ziya Özalp ise sıfır dizel ve 
benzinli araçların elektrikli araçlara 
göre halen ciddi bir pazar hakimiyeti 
olduğunu belirterek, “Önümüzdeki 
10 yılda tamamlanması planlanan 
yapısal değişimin, Türkiye araç 
parkının yaş ortalaması da göz 
önüne alındığında Türkiye otomo-
tiv satış sonrası pazarına hissedilir 
etkilerinin 2035’ten sonra daha ciddi 

olacağını öngörüyoruz” dedi. OİB  
Yönetim Kurulu Başkanı Baran Çelik 
de otomotiv endüstrisindeki yerlilik 
oranını ve katma değeri düşür-
memek adına yeni nesil araçlarda 
kullanılacak batarya teknolojileri ile 
yazılımlara yatırım yapmanın büyük 
önem arz ettiğini vurguladı.

Taşıt Araçları Tedarik Sanayicile-
ri Derneği (TAYSAD), Otomotiv Satış 
Sonrası Ürün ve Hizmetler Derneği 
(OSS), Otomotiv Endüstrisi İhracat-
çıları Birliği (OİB) iş birliği ile gerçek-
leştirilen Aftermarket Konferansı, bu 
yıl 12’nci kez düzenlendi. Etkinlikte; 
otomotiv endüstrisindeki değişimin 
satış sonrası pazarına yansımaları, 
sektördeki sorun ve fırsatlar değer-
lendirildi. Aftermarket Konferansı, 
bu yıl da geleneği bozmadı ve küre-
sel ölçekte bir buluşmaya ev sahipli-
ği yaparak, Türkiye’nin yanı sıra yurt 
dışından da sürpriz isimleri ağırladı. 
Video konferans olarak gerçekleş-
tirilen etkinliğin sürpriz isimleri ise 
Avrupa’da otomotiv tedarik sanayi-

nin çatı kuruluşu CLEPA’nın Başkanı 
Thorsten Muschal ile Avrupa’daki 
otomotiv satış sonrası derneklerinin 
çatı federasyonu olan FIGIEFA’nın 
CEO’su Cor Baltus oldu. Ayrıca 
organizasyona; üretici, tedarikçi, 
distribütör ile bağımsız servislerin 
temsilcileri de katıldı.

 
“Liderliği geçici olarak kimya 

sektörüne kaptırdık. Ama bu tatlı 
bir yarış”

Konferansın açılışında konuşan 
TAYSAD Yönetim Kurulu Başkanı Al-
bert Saydam, “Otomotivde durumu 
ifade etmek için olumlu tabirler kul-
lanılır, hatta ‘gelişmeye açık nokta’ 
deriz. Ama günümüzde otomotiv sa-
nayinin ekonomisinin durumunu ta-
rif edecek olumlu ifadeleri bulmakta 
zorlanıyoruz. Hepimizin hayatında 
olan CASE kısaltmasıyla ifade edilen 
Connectivity, Autonomous Driving, 
Car Sharing ve Electrification yani 
kısaca yıkıcı trendler haricinde 
başkaca unsurlar da var. Örneğin 

Türkiye Otomotiv Endüstrisi, 

12. Aftermarket Konferansı’nda Buluştu!

[tedarik sanayi  ►
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Türkiye Otomotiv Endüstrisi, 

12. Aftermarket Konferansı’nda Buluştu!

jeopolitik krizler hatta savaş tehli-
kesi, tedarik zincirinin kırılması veya 
emtia fiyatlarındaki yüksek artış. 
Belki bunlara sonuncu bir ek daha 
oldu. 16 senedir otomotiv sanayi ih-
racat konusunda 30 milyar dolarlık 
ihracatıyla ülkemizde liderdi. Son iki 
ayda bu liderliği bence geçici olarak 
kimya sektörüne kaptırdık. Ama bu 
tatlı bir yarış. İnanıyoruz ki doğru 
adımları atarak biz bu yarışta tekrar 
ülke ekonomisindeki lokomotif rolü-
müzü perçinleyeceğiz” dedi.

 
“Ülkemiz için bir fırsat 
yaratabiliriz”

Sektörün sağlayabileceği avan-
tajlara değinen Saydam, “Mesela 
elektrifikasyon. Elektrifikasyonun 
olmayacağı araç segmentleri veya 
coğrafyalarda kimler liderliği üstle-
necek? Kesinlikle biz üstlenebiliriz. 
Veya bağlanabilirlik konusunda 
yazılım konusundaki ihtiyacı büyük 
şirketler yerine daha esnek hangi 
tedarikçiler cevaplayabilecek. Bence 
Türkiye’deki tedarikçiler burada 
aktif rol üstlenmeye hazırlar ve aktif 
rol üstlenebiliriz. Ayrıca Yeşil Mu-
tabakat içinde ilk başta Türkiye için 
bir risk gözükse de esnek ve çevik 
yaklaşımla bu konuda da ülkemiz 
için bir fırsat yaratabiliriz” açıklama-
sını yaptı.

 
“Tüm sıkıntıları, birlikte hareket 
ederek göğüsleyebiliriz”

OSS Derneği Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ziya Özalp ise otomotiv satış 
sonrası pazarında satış ve ihracat 
rakamlarının 2021’de artış göster-
diğini, istihdamdaki pozitif seyrin 
de umut verici gelişmeler arasında 
yer aldığını belirterek, söz konusu 
yükseliş trendinin 2022’de de devam 
ettiğini aktardı. Sektörün sorun-
larına da değinen Özalp, “Tedarik 
sorunu, döviz kuru, maliyetlerdeki 
artış da sektörümüzün yaşadığı en 
önemli sorunlar… Bunlara; kargo 
maliyet ve teslimat problemleri, 
gümrükte yaşanan problemler, nakit 
akışında yaşanan sıkıntılar eşlik 
ediyor. Bu sıkıntıları, sektörün tüm 
paydaşları olarak birlikte hareket 
ederek, trendleri takip ederek, ken-
dini yenileyen iş modelleri üreterek 
göğüsleyebiliriz” dedi.

 
Türkiye otomotiv satış sonrası 
pazarı için tarih: 2035!

Avrupa’daki satış sonrası sek-
törünün elektrikli araçlar konusun-

daki hazırlıklarına aralıksız devam 
ettiğini söyleyen Özalp, “Sıfır dizel 
ve benzinli araçların elektrikli araç-
lara göre halen çok ciddi bir pazar 
hakimiyeti var. Önümüzdeki 10 yılda 
tamamlanması planlanan bu yapısal 
değişimin, Türkiye araç parkının yaş 
ortalaması da göz önüne alındığın-
da Türkiye otomotiv satış sonrası 
pazarına hissedilir etkililerinin 2035 
yılından sonra daha ciddi olacağını 
öngörüyoruz” diye konuştu.

 
“Şimdiden aksiyon alınmalı”

OİB Yönetim Kurulu Başkanı 
Baran Çelik de “Türkiye’den ihraç 
edilen araç ve komponentlerdeki 
katma değer oldukça iyi seviyelerde 
ve yerlilik oranı çok yüksek. Ancak 
dünyada 2030 yılına kadar satılan 
her iki araçtan birinin elektrikli ola-
cağı tahmin ediliyor ve sektörün bu 
yönde dönüşümü için ciddi adımlar 
atılıyor. Bu gerçekleşirse endüstri-
mizin yerlilik oranı ve katma değeri 
hızla düşme riskiyle karşı karşıya. 
Bu nedenle katma değeri korumak 
için yeni nesil araçlarda kullanılacak 
batarya teknolojileri ve araç yazılım-
larına yatırım yapmamız çok büyük 
önem arz ediyor” dedi.

Araçlarda ayrıca dijital gösterge 
panelleri, kamera, sensör teknolo-
jileri, şarj ekipmanları, güç dağıtım 
sistemleri, yakıt hücreleri, yenilikçi 
ve hafif malzemeler, multimedya 
sistemlerinin yatırım yapılması gere-
ken alanlar olarak ön plana çıktığı-
nın altını çizen OİB Yönetim Kurulu 
Başkanı Baran Çelik, “Satış sonrası 
sektörünün de bu dönüşümden 
etkileneceğini ve şimdiden bu doğ-
rultuda aksiyon alması gerektiğini 
vurgulamak gerekiyor” diye konuştu.

 CLEPA’nın Başkanı Thorsten 
Muschal, otomotiv sektöründeki 
değişimin yansımalarına değindi. 
Muschal, “Elektrikli araçlara yönelik 
ciddi bir talep var. Bu da sektörümüz 
için büyük bir dönüşüm anlamına 
geliyor. Yarının mobilitesi daha farklı 
olacak. Bir yanda bağlanabilirlik, bir 
yandan dijitale dönüşme, bir yandan 
çevre dostu olma… Araç üreticileri 
ve tedarikçiler arasında daha ileri 
bir iş birliği gibi çeşitli iyileşmeler 
gerekecek” açıklamasını yaptı. Tüm 
yenilenebilir ve temiz tahrik sistem-
lerinin desteklenmesi gerektiğini 
söyleyen Muschal, “Bütün temiz tek-
nolojiler mümkün olmalı. Bunlar bazı 
durumlarda içten yanmalı sistemler 
bile olabilir” dedi.

Herkes için mobilite!
“Herkes için mobilite ve sektör 

için mobilite” ifadelerini kullanan 
Muschal, “Altyapı üzerine herkes 
çalışmalı. Aynı zamanda bütün tahrik 
sistemi teknolojileri için eşit bir oyun 
alanı yaratmak lazım. Ekonomik 
zorluklara karşın hepimizin önemli 
sorumluluğu; mobilitenin herkes için 
ulaşılabilir bir fiyattan sunulmaya 
devam etmesini sağlamak. Çünkü 
eğer bunlar erişilebilir olmazsa, biz 
ürünlerimizi satamayız, bu kadar 
basit” dedi.

 
Hem siber güvenliği hem de 
mahremiyeti koruyabilmek için…

FIGIEFA Başkan Cor Baltus ise  
“blok muafiyeti”, “siber ve veriye eri-
şimde güncel durum” ve “bu kapsam-
da yaşanan zorluklar” konusunda 
ayrıntılı bilgiler verdi. Gün geçtikçe 
araçların birbirine daha bağlı hale 
geldiğini ve bunun sonucu olarak da 
hayati öneme sahip bilgiler üretildi-
ğini belirten Baltus, “Bu veri üzerin-
deki kontrolün kimin takibinde ola-
cağını bugün Avrupa’da tartışmaya 
açabiliyoruz. Biz bağımsız şirketler 
olarak, araçların üreticilerine güve-
niyoruz” diye konuştu. “Hem siber 
güvenliği hem de mahremiyeti koru-
yabilecek teknolojik gelişmelerden 
bahsediyoruz” ifadelerini kullanan 
Baltus, “Sadece veriye ulaşabilme-
miz değil, veriyi kontrol edebilmemiz 
de çok önemli. Biz, aracın içindeki 
verileri değerlendirebilmeliyiz diye 
düşünüyorum. Hizmetlerimizin doğru 
zamanda, doğru yere ulaştırılabil-
mesi ve mahremiyetin korunabilmesi 
için buna ihtiyacımız olduğunu ifade 
etmek istiyoruz. İnsanla makine ara-
sındaki etkileşimi koruyabilmek için 
araç içindeki bilgilere gidişin güvenlik 
altına alınması gerekiyor. Bunun için 
de sorumlulukla, mukavemetle ilgili 
bir çerçeve çizilmesi gerekiyor” dedi.

Konferansta; “yeni jenerasyon 
servisler” ve “Aftermarket’da kali-
tenin önemi” başlıkları da ele alındı. 
“Aftermarket Pazarı CASE’e Hazır 
mı? Yeni Teknolojilerin Aftermarket 
Pazarı Üzerindeki Etkileri” başlıklı 
panel ile devam eden etkinlikte, 
yaş alan filo pazarı sebebiyle satış 
sonrası alanında oluşan fırsatlar da 
tartışıldı. Tedarik Zinciri Problemleri-
nin Otomotiv Sektörü ve AFM Pazarı 
Potansiyeli Üzerindeki Etkileri” baş-
lıklı panelde ise alanında uzman çok 
sayıda değerli isim, sektöre ilişkin 
öngörülerini paylaştı.
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Haziran ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,7 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı haziran ayında yüzde 77.6 ile 
mayıs ayına göre 0.4 puan gerilerken, geçen yılın aynı ayına göre 1 puan arttı. 

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı haziran 
ayında yüzde 71.7 olarak gerçekleşti. Haziran ayı kapasite kullanım oranı, mayıs ayına göre 0.1 puan gerilerken, 

geçen yılın aynı ayına göre 0.6 puan arttı.

Haziran ayı anketine yanıt veren firmaların 
bir önceki aya göre yüzde 27’sinin istihdam-
larının arttığı, yüzde 65’inin istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 8’inin istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Haziran (yüzde)

Arttı 27

Değişmedi 65

Azaldı 8

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan haziran ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 143 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Temmuz (yüzde)

Arttı 15

Değişmedi 63

Azaldı 22

Firma Bildirimleri Temmuz (yüzde)

Arttı 23

Değişmedi 61

Azaldı 16

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 15’i temmuz ayında iç si-
parişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 
22’si siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. 
Firmaların yüzde 63’ünde ise sipariş mik-
tarlarında bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 23’ü dış si-
parişlerinin temmuz ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 16’sı azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 61’inde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli



Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7
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